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 Utskicksdatum 2016-01-19 
 

 KALLELSE 
  
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Kommunfullmäktige kallas till sammanträde  
Dag Måndagen den 1 februari 2016 
Tid Kl. 18.00  
Plats Nacka stadshus, Nackasalen 
Ordförande Lars Stenholm 
Sekreterare Liselotte Lexén 

 
Kl. 17.30  Fullmäktigecafé 
Kl. 18.00  OBS! Det finns inga interpellationer som ska besvaras vid detta sammanträde. 

Sammanträdet inleds med upprop och besvarande av eventuella enkla frågor. 
Direkt därefter börjar behandling av beslutsärenden. 

 
Föredragningslista 

Nr Ärende Noteringar 

1.  Sammanträdets öppnande  

2.  Närvaro  

3.  Val av justeringsman  

4.  
Upprop 

 

5.  
Eventuella enkla frågor 

 

 
Valärenden 

 

6.  Val av ny nämndeman (KD) efter Birgitta Husén 
som entledigats från sitt uppdrag 

 

7.  Val av styrelse för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

 

8.  Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

 

9.  Val av styrelse för Nacka Energi AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 
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Nr Ärende Noteringar 

10.  Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

 

11.  Val av styrelse för Nacka Energi Försäljnings AB för 
tiden från ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2017 

 

12.  Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi Försäljnings AB för 
tiden från ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2017 

 

13.  Val av styrelse för Nysätra Fastighets AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

 

14.  Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nysätra Fastighets AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

 

15.  Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
ledamot i utbildningsnämnden från Johan Kjellman 
samt val av ny ledamot 

 

16.  Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
deltidsengagerad förtroendevald 4 % från Johan 
Kjellman samt val av nya deltidsengagerad 
förtroendevald 

 

 
Beslutsärenden 

 

17.  Detaljplan för återvinningsstation 
Värmdövägen/Mensättravägen, del av fastigheten 
Mensättra 1:1, i Boo  

 

18.  Detaljplan för återvinningsstation Sarvträsk, del av 
fastigheten Mensättra 1:1, i Boo  

 

19.  Detaljplan för återvinningsstation 
Rensättravägen/Kummelvägen, del av fastigheten 
Kummelnäs 11:118, i Boo 

 

20.  Detaljplan för återvinningsstation Saltängen, del av 
fastigheten Sicklaön 40:14, i Saltängen 

 

21.  Detaljplan för återvinningsstation 
Ulvsjövägen/Ältavägen, del av fastigheten Älta 10:1, 
i Älta 
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Nr Ärende Noteringar 

22.  Upplösning av Sociala samfonden  

23.  Reglemente för förtroendevalda  

24.  Taxor och avgifter för sotning, brandskyddskontroll 
och enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor

 

25.  Vård- och omsorgsboende i Älta 
Motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff, och 
Birgitta Norström (S) 
Bordlagt KF 14/12 2015 

 

26.  Barnrättscertifiering i Nacka kommun 
Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel 
Nyman Gräff och Martin Hellströmer (S) 
Minoritetsåterremiss KF 21/9 2015 

 

27.  Jämställda fritidsanläggningar 
Motion den 23 mars 2015 av M Hellströmer (S),  
K Farmanbar (S), M Swärd (S) och H Westling (S) 
Bordlagt KF 19/10, 16/11, 14/12 2015 

 

28.  Cykelutbildning för vuxna 
Motion den 14 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 
Bordlagt KF 19/10, 16/11, 14/12 2015 

 

29.  Ökat kollektivtrafikåkande 
Motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 
Bordlagt KF 16/11, 14/12 2015 

 

30.  Våldsbejakande extremism 
Motion den 15 juni 2015 av K Farmanbar, med flera (S) och 
Rolf Wasteson (V) 
Bordlagt KF 14/12 2015 

 

31.  Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden  

32.  Anmälningar från revisorerna  

33.  Inkomna motioner och interpellationer  
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11 januari 2016 

NACKA 
KOM M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

§ 3 

Detaljplan för återvinningsstation 
Värmdövägen/Mensättravägen, 

Beslut 

Dnr KFKS 2014/842-214 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Ärendet 
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 

återvinningsstation, på kommunal mark i korsningen Värmdövägen/Mensättravägen. 
Planförslaget innebär att återvinningsstationen rustas upp och ändrar utformning. 

Genomförande och utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och 

avfallsenheten. 

El<onomisl<a konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtaL Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 230 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 214 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Utlåtande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 230 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 214 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Ordforandes signatur Justerandes signatur Utdrags bestyrkande 
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11 januari 2016 

NACKA 
KO M M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) anmälde att hon ej deltar i ärendets behandling på grund av 

jäv. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

"Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 

anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 

Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation." 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

"Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 

nahrrligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 

återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 

anslutning tilllokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 

Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en A ve, detta skulle 

undvikas om man istället placerade in många små enheter istället för ett fåtal större. 

Kostnaden för att tömma AVCer ligger på förpackningsindustrin och inte kommunen men 

eftersom det går snabbare att tömma en liten behållare än en stor torde det inte röra sig om 

några större kostnader." 

RolfWasteson (V) lät anteckna följande. 

"Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 

återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyttjas utan att man 

behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 

återvinningsanläggning är nog ganska naivt. V ad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 

som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 

till behandling uppfyller bara till en del det kravet. " 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 

~ :f . 

' i 
~ l, 

Utdragsbestyrkande 

--.( ) 
/ ' Z 
'· 
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2015-11-04 

NACKA 
KOM M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

§ 214 KFKS 2014/842-214 

Detaljplan för återvinningsstation Värmdövä
gen/Mensättravägen, Nacka kommun 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrker planförslaget och föreslår att 

kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befmtlig återvinningsstation 

på kommunal mark vid korsningen Värmdövägen/Mensättravägen. Planförslaget innebär 

att återvinningsstationen rustas upp och ändrar utformning. Genomförande och utbyggnad 

sköts av natur- och traf:tk.nämnden, VA- och avfallsenheten. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden fattade den 23 januari 2013, § 13 beslut om positivt 

planbesked. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog åt planenheten 24 sep

tember 2013 § 181 att starta planarbetet med normalt planförfarande. Miljö- och stadsbygg

nadsnämnden informerades om samrådet 15 oktober 2014, § 253. Delegationsbeslut om 

samråd fattades 6 februari 2015 och beslut om granskning fattades av miljö- och stadsbygg

nadsnämnden den 26 augusti 2015 § 158. 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av A fallsverket genom planavtaL Genomförande och 

utbyggnad sköts av natur- och traf:tk.nämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 

investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse 2015-10-09 

Plankarta 
Planbeskrivning 

Utlåtande 

F as tighetsförteckning 

Beslutsgång 
Nämnden beslöt i enlighet med förslaget till beslut. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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UTLÅTANDE 

2015-10-09 

Dnr KFKS 2014/842-214  

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

U T L Å T A N D E 

Detaljplan för återvinningsstation 
Värmdövägen/Mensättravägen, Nacka kommun 
 
Sammanfattning  
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation, på kommunal mark i korsningen Värmdövägen/Mensättravägen. I och 
med att marken planläggs för ändamålet kan investeringar göras i en permanent anläggning 
för ökad trivsel, underlättad drift med mera. Det har inte funnits samma möjlighet till detta 
med de tillfälliga bygglov som hittills kunnat ges. 
 
Återvinningsstationen är belägen intill Värmdövägen och Mensättravägen och nås enkelt 
med såväl bil som av gående och cyklister. På platsen finns kärl för återvinning samt ett 
möjligt upplag för sand. Norr om återvinningen finns villafastigheter och en gångstig. 
Avståndet till villafastigheterna är cirka 15 meter. Längs med Värmdövägen och 
Mensättravägen går gång- och cykelbanor. På andra sidan Värmdövägen finns två 
industrifastigheter. På andra sidan Mensättravägen ligger ett bostadsområde. 
 
Infarten till återvinningsstationen föreslås ligga kvar i befintligt läge. Ytan för uppställning 
av behållare minskas något och får en effektivare disposition. Området är dock fortsatt 
tillräckligt stort för att expandera verksamheten något vid behov. Marken asfalteras och ett 
nytt plank för avskärmning mot bebyggelse uppförs mot norr och delvis mot Värmdövägen. 
Ny växtlighet planteras och belysning koncentreras till infarten och till områdets mitt. 
Befintliga träd behålls. Planområdesgränsen är anpassad för att inte omöjliggöra framtida 
breddning av gång- och cykelbana längs både Värmdövägen och Mensättravägen. 
 
Under samrådet lämnade TeliaSonera Skanova, Nacka Miljövårdsråd och från ägarna till en 
närliggande fastighet synpunkter på planförslaget. Under granskningen lämnade 
Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun, Nacka Miljövårdsråd och de närboende 
fastighetsägarna synpunkter på planförslaget. 
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Bortsett från justeringar i plankartan med anledning av Lantmäterimyndighetens yttrande 
samt förtydliganden och redaktionella justeringar i planbeskrivningen har inga förändringar 
skett i planförslaget efter granskning. 
 
Bakgrund 
Beslut om att ställa ut detaljplanen för granskning fattades av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 26 augusti 2015, § 158. Granskningstiden pågick mellan den 4 
september och den 1 oktober 2015, totalt 4 veckor. 
 
Synpunkterna som inkom under samrådsskedet har redovisats och bemötts i en 
samrådsredogörelse som upprättades den 7 augusti 2015. 
 
Inkomna synpunkter 
Följande remissinstanser har inga synpunkter på planförslaget  

– Länsstyrelsen 
– Trafikverket 
– Trafikförvaltningen 
– Fortum Värme 

Följande remissinstanser har synpunkter på planförslaget 
– Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun 
– Nacka Miljövårdsråd 

Synpunkter har även inkommit från ägarna till fastighet Mensättra 1:127 

Sammanfattning och bemötande av inkomna synpunkter 

Inkomna synpunkter från kommunala nämnder och övriga myndigheter 
1. Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun påpekar att plankartan saknar ett antal 

fastighetsbeteckningar, en teckenförklaring och koordinator i rutnät.  
 

Planenhetens kommentar: Plankartan har kompletterats med den information som 
Lantmäterimyndigheten efterfrågar, det vill säga de saknade fastighetsbeteckningarna, en 
teckenförklaring och koordinater i rutnät.  

Inkomna synpunkter från föreningar 
1. Nacka Miljövårdsråd tillstyrker att återvinningsstationen får planstöd och på så 

sätt blir permanent. Deras yttrande berör inte enbart detaljplanen för denna 
återvinningsstation, utan även fyra andra detaljplaner för återvinningsstationer runt 
om i kommunen som var på granskning under samma period. Utformningen av 
återvinningsstationen vid Värmdövägen/Mensättravägen bedöms i huvudsak rimlig. 
Det betonas att belysning och en smart placering av kärlen i förhållande till varandra 
är viktigt. Liksom deras yttrande i samrådet anser också Nacka Miljövårdsråd att 
planen till stor utsträckning förutsätter att besökare till stationerna använder bil. De 
föreslår en strategi med fler och mindre stationer närmare bostäder, utformade för 
att i första hand nås med cykel eller till fots. I byggandet av Nacka stad anses en 
sådan strategi vara nödvändighet.  
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Nacka Miljövårdsråd menar att planeringen för återvinningsstationer i kommunens 
planprocesser är bristfällig, och nämner planeringen för Älta centrum, centrala 
Nacka, Planiaområdet och Nacka strand. Nacka kommun anses inte följa 
översiktsplanen och den skrivelse som anger att ”Det ska ges planmässiga 
förutsättningar för nya och befintliga återvinningsstationer, genom att behov och 
möjliga placeringar studeras vid detaljplanläggning. Om program utarbetas sker 
detta i programskedet.”  

 
Planenhetens kommentar: Återvinningsstationens besökare anländer idag i stor 
utsträckning till platsen med bil. Gång- och cykelvägar finns i direkt anslutning till 
återvinningsstationen. Placeringen av stationen gör att närboende så väl som 
förbipasserande med olika trafikslag kan nyttja stationen. En ny cykelparkering föreslås 
inom stationen för att underlätta för besökare med cykel. Detaljplaneförslaget tar också 
hänsyn till eventuella framtida breddningar av gång- och cykelbanorna utmed Värmdövägen 
och Mensättravägen. 
 
Planenheten delar Miljövårdsrådets uppfattning att det ska finnas en rimlig belysning på 
platsen och detta styrs i utbyggnadsskedet. Vad gäller uppställningen av kärlen i förhållande 
till varandra är det en fråga som styrs av Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI). FTI 
har ingen fastställd generell uppställningsordning utan placerar ut kärlen beroende av den 
tillgängliga ytans utformning och omgivningens karaktär.  
 
Översiktsplanen anger att det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och befintliga 
återvinningsstationer. Denna detaljplan är ett led i detta arbete då syftet är att bekräfta en 
befintlig station. Planenheten noterar synpunkten om bristfällig planläggning för 
återvinningsstationer inom andra planärenden. 

Inkomna synpunkter från fastighetsägare utanför planområdet 
 

1. Ägarna till fastigheten Mensättra 1:127 motsätter sig planförslaget. De påpekar 
att återvinningsstationen idag har fler kärl än vad som anges i planbeskrivningen, 
och att beslutet om utvecklingen av stationen tas på felaktiga grunder. De är kritiska 
till att plantera ny växtlighet då det anses öka risken att avfall slängs mellan kärlen. 
De undrar också i vilken utsträckning en ny cykelparkering underlättar för besökare 
och hur många av besökarna som idag använder cykel för att lämna avfall. 
 
Fastighetsägarna pekar på att stationen är dåligt skött, att avfall ställs utanför kärlen 
och att skräp yr runt på platsen. Detta problem antas kvarstå oavsett permanent 
anläggning eller tillfälligt bygglov. Med hänvisning till en mailkonversation med 
tidigare ordförande i kommunstyrelsen påpekas att skötseln varit undermålig i 15 års 
tid. Fastighetsägarna frågar om kommunen regelbundet kontrollerar verksamhetens 
funktion, drift och skötsel. De menar att det finns en allmän uppfattning om 
återvinningsstationen är dåligt skött och att dess placering med få närboende 
bidragit till en vårdslös hantering av avfallslämning på platsen. De kräver att 
stationen antingen bemannas eller tas bort från platsen. 
 
Fastighetsägarna ställer sig bakom Nacka Miljövårdsråds förslag om en strategi med 
fler och mindre stationer som placeras närmare bostäderna. Detta skulle enligt 
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fastighetsägarna bidra till att stationerna synliggörs i närmiljön och blir lättåtkomliga 
med cykel eller till fots. Vidare anses att återvinningsstationer bör placeras närmare 
mataffärer och avfallskällor, dit människor ändå beger sig med olika transportmedel. 
Orminge centrum ges som exempel. 

 
Planenhetens kommentar: Fastighetsägarna har rätt i att det idag står fler kärl än vad som 
uppges i planbeskrivningen. De entreprenörer som sköter underhåll av stationen har nyligen 
bytt system till ett krantömmande system. Detta anges också i planbeskrivningen. Det nya 
systemet innebär att behållarna är mindre, och blir därför fler för att kunna ta emot samma 
mängd/volym. Entreprenören placerar ut kärl efter det behov som finns och att antalet har 
växt de senaste åren är inte bara ett resultat av nytt system utan tyder också på ett ökat 
behov av att säkerställa mark för stationen. En mätning under 2013 visade att 
återvinningsstationen är en av kommunens mest använda. Planbeskrivningen har dock 
reviderats och anger nu inte antalet kärl på platsen eftersom antalet är föränderligt och 
avgörs av de som sköter drift och underhåll av stationen. 
 
Det har inte genomförts någon undersökning kring hur många besökare som använder 
cykel för att transportera sig till och från stationen. Planenheten anser dock att besökare bör 
erbjudas alternativ till bilen, framförallt vid eventuella framtida investeringar i det regionala 
cykelnätet utmed Värmdövägen.  
 
Vad gäller drift och skötsel av anläggningen så regleras det inte i detaljplanen. Upplevda 
drift- och skötselproblem kan kvarstå oavsett om stationen har planstöd eller inte. En 
målsättning är att den ändrade utformningen innebär en mer trivsam och avskärmad plats 
som uppmuntrar besökare till användning. En tydligare och mer tilltalande plats 
uppmuntrar förhoppningsvis också besökare till att vara varsamma med hanteringen av det 
avfall de slänger. VA- & Avfallsenheten, som är kommunens kontakt med de entreprenörer 
som är ansvariga för avfallstömningen, har också delgetts fastighetsägarnas synpunkter. 
 
Planenheten noterar fastighetsägarnas förslag till mindre och fler återvinningsstationer 
placerade på andra platser i kommunen. Planenheten vill påpeka att ytterligare en 
återvinningsstation finns vid Sarvträsk norr om Orminge centrum, som också planläggs 
precis som denna återvinningsstation. Programmet för Orminge centrum som antogs av 
kommunstyrelsen i september 2015 pekar också ut en plats för en ny återvinningsstation 
inom centrumområdet.  
 
Planenheten anser att återvinningsstationer behövs för att uppmuntra till hushållning med 
naturresurser och för att möta behovet att göra sig av med avfall för en växande befolkning. 
I avvägningen mellan det enskilda intresset för angränsande fastighetsägare att slippa 
störningar orsakade av stationen och det allmänna intresset av återvinningsmöjligheter 
bedöms det allmänna intresset väga tyngre. 
 
 
Planenheten  
 
 
Angela Jonasson Thomas Magnusson 
Biträdande planchef Planarkitekt 
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 Planbeskrivning 
 ANTAGANDEHANDLING 
 Upprättad oktober 2015 

 
 Dnr: KFKS 2014/842-214 
  

 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
 

 

Detaljplan för återvinningsstation 
Värmdövägen/Mensättravägen, del av Mensättra 1:1 i 

Boo, Nacka kommun 
 

 
 
Kartan visar områdets avgränsning. Den 
lilla kartan visar var i Nacka kommun 
området ligger. 

 
Planens syfte 
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation, på kommunal mark i korsningen Värmdövägen/Mensättravägen. I och 
med att marken planläggs för ändamålet kan investeringar göras i en permanent anläggning 
för ökad trivsel, underlättad drift med mera. Det har inte funnits samma möjlighet till detta 
med de tillfälliga bygglov som hittills kunnat ges. 
 
Handlingar och innehåll 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog till planenheten 24 september 2013 att 
påbörja planarbetet med normalt planförfarande. Planförslaget är därmed upprättat enligt 
plan- och bygglagen PBL (2010:900) enligt dess lydelse före 1 januari 2015. 
 
Detaljplaneförslaget omfattar följande planhandlingar: 

 Detaljplanekarta med planbestämmelser 
 Denna planbeskrivning 
 Fastighetsförteckning 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  2 (6) 
Värmdövägen/Mensättravägen  

 ANTAGANDEHANDLING  

1. Förutsättningar 
 

Läge, areal & markägoförhållande 
Den befintliga återvinningsstationen är belägen i korsningen 
Värmdövägen/Mensättravägen. Marken ägs av Nacka kommun. 
 

 
Kartan visar ett flygfoto över området. 
 
Översiktlig planering 
Översiktsplan 2012 anger följande: Det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och 
befintliga återvinningsstationer, genom att behov och möjliga placeringar studeras vid 
detaljplaneläggning. 
 
Återvinningsstationer 
Återvinningsstationssystemet består av ett nationellt system av publika, obemannade 
återvinningsstationer för insamling av utsorterat producentmaterial från hushåll. En 
återvinningsstation består av uppställda behållare med tre eller flera materialslag som töms 
regelbundet och där materialet transporteras bort för materialåtervinning. I Nacka ska 
återvinningsstationerna vara kompletta stationer med alla materialslag: 
 

- Förpackningar av färgat och ofärgat glas 
- Förpackningar av metall 
- Förpackningar av plast 
- Förpackningar av kartong/wellpapp 
- Returpapper (tidningar och dylikt) 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  3 (6) 
Värmdövägen/Mensättravägen  

 ANTAGANDEHANDLING  

Som ett tillägg till avtalet med Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) finns möjlighet 
att ha batteriholkar och klädinsamling inom stationerna.  
 
Detaljplaner 
Gällande detaljplan är stadsplan 283 som vann laga kraft 1978, genomförandetiden har gått 
ut. Markanvändningen för platsen är park/plantering. 
 
Området idag 
Återvinningsstationen är belägen intill Värmdövägen och Mensättravägen och nås enkelt 
med såväl bil som av gående och cyklister. På platsen finns kärl för återvinning samt ett 
möjligt upplag för sand. Norr om återvinningen finns villafastigheter och en gångstig. 
Avståndet till villafastigheterna är cirka 15 meter. Längs med Värmdövägen och 
Mensättravägen går gång- och cykelbanor. På andra sidan Värmdövägen finns två 
industrifastigheter. På andra sidan Mensättravägen ligger ett bostadsområde.  
 

2. Planförslaget och konsekvenser 
 
För området föreslås markanvändning teknisk anläggning där behållare för återvinning kan 
anläggas. Infarten till återvinningsstationen föreslås ligga kvar i befintligt läge. Ytan för 
uppställning av behållare minskas något och får en effektivare disposition. Området är dock 
fortsatt tillräckligt stort för att expandera verksamheten något vid behov. Marken asfalteras 
och ett nytt plank för avskärmning mot bebyggelse uppförs mot norr och delvis mot 
Värmdövägen. Plankets längd och placering mot Värmdövägen ska vara på sådan sätt att 
god sikt i korsningen erhålls. Ny växtlighet planteras och belysning koncentreras till infarten 
och till områdets mitt. Befintliga träd behålls. Planområdesgränsen är anpassad för att inte 
omöjliggöra framtida breddning av gång- och cykelbana längs både Värmdövägen och 
Mensättravägen samt för att inte vara i konflikt med befintliga teleledningar söder om 
planområdet. Inom stationen uppförs en cykelparkering för att underlätta för besökare som 
anländer till platsen med cykel. 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  4 (6) 
Värmdövägen/Mensättravägen  

 ANTAGANDEHANDLING  

 
Illustrationsvy över planförslaget. Bilden visar en principiell utformning. Exakt utformning kommer att 
bestämmas i detaljprojekteringen. 
 
Redan idag har nya behållare placerats 
ut på återvinningsstationen. Alla 
behållare är nu krantömmande och 
därmed i ett mer enhetligt utförande. 
Vissa behållare byts ut successivt 
beroende på gällande avtal. En ny typ 
av ljuddämpande glasbehållare finns 
framtagen och kan komma att placeras 
ut. Dessa behållare dämpar ljudet som 
uppstår när förpackningar lämnas i 
behållaren. Behållarnas placering i 
förhållande till planket har också en 
viss ljuddämpande verkan. 
 
 
Behovsbedömning 
Planenheten gör bedömningen att detaljplanens genomförande inte innebär en betydande 
miljöpåverkan. En miljökonsekvensbeskrivning enligt miljöbalken behöver därför inte 
upprättas för planen. Inga miljökvalitetsnormer för luft kommer att överskridas och 
eftersom planområdet är mycket litet bedöms påverkan på närliggande vattenområden bli 
försumbar. 
 
 
 

Exempel på krantömmande behållare. 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  5 (6) 
Värmdövägen/Mensättravägen  

 ANTAGANDEHANDLING  

Hushållning med naturresurser 
Inget tyder på att Nackabornas behov av att göra sig av med använda förpackningar av olika 
slag kommer att minska. Planenheten bedömer att behovet av mark för 
återvinningsstationer är permanent till sin natur och att det därför är lämpligt att planlägga 
mark för detta ändamål. Återvinningsstationer som är tydligt avgränsade och 
iordningsställda med bland annat plank och planteringar uppmuntrar till användning och 
hushållning med naturresurser. 
 

3. Så genomförs planen 
Denna detaljplan ger rättigheter att använda marken för ändamålet.  
 
Tidplan 
Tidplanen nedan utgör ett förslag för hur planen ska tas fram och genomföras. 
Plansamråd    genomfördes 1:a kvartalet 2015 
Granskning   genomfördes 3:e kvartalet 2015 
Kommunfullmäktiges antagande 1:a kvartalet 2016 
Laga kraft   1:a kvartalet 2016 
 
Enskilt byggande, det vill säga ansökan om bygglov, kan ske när detaljplanen vunnit laga 
kraft. Tidpunkten för laga kraft förutsätter att detaljplanen inte överklagas. 
 
Genomförandetid  
Genomförandetiden för denna detaljplan är 5 år från den tidpunkt då detaljplanen vinner 
laga kraft.  
 
Ansvarsfördelning 
Nacka kommun ska, genom natur- och trafiknämnden, vara ansvarig för stationen och 
eventuella avtal gällande utbyggnad och skötsel inom planområdet. Ansökan om marklov, 
bygglov och anmälan handläggs av bygglovenheten i Nacka kommun.  
 
Avtal och ekonomiska frågor 
Enligt gällande regler om producentansvar har svenska producenter av förpackningar och 
tidningar ålagts ett ansvar att med ensamrätt sköta om insamling och återvinning av 
förpackningar och tidningar som hushåll och andra förbrukare sorterat ut från övrigt avfall. 
Insamlingen av förpackningar och returpapper har därmed brutits ut från den kommunala 
avfallshanteringen. Detta ansvar kan dock komma att förändras, och eventuellt återgå till 
kommunen i framtiden. Gällande etablering, utformning etcetera så finns regler i ett 
samverkansavtal som tecknats mellan Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) och 
kommunen. I de fall utformningen ska utföras på ett sätt som inte följer FTI:s standard för 
stationsutformning, ska parterna skriftligt komma överens om hur kostnader etcetera ska 
fördelas. 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  6 (6) 
Värmdövägen/Mensättravägen  

 ANTAGANDEHANDLING  

4. Medverkande i planarbetet 
 
Nacka kommun: 
Thomas Magnusson  planarkitekt  planenheten 
Katarina Södergren  handläggare   VA- & avfallsenheten 
Mahmood Mohammadi  trafikplanerare trafikenheten 
Elisabeth Rosell  landskapsarkitekt park- & naturenheten 
Love Edenborg  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Tove Andersson  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Birgitta Held Paulie  miljöstrateg  miljöenheten 
 
Övriga: 
Bernt Fröderberg  landskapsarkitekt WSP Sverige  
 
 
 
Planenheten 
 
 
Angela Jonasson   Thomas Magnusson 
Biträdande planchef   Planarkitekt 
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Kvartersmark 
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ADMINISTRATIVA BESTÄMMELSER 
Genomrorandetid 
Genomförandetiden är s år från den dag planen vinner 
laga kraft 

l LLUSTRA TIO N 
Illustrationslinjer 

------------ Plank 
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Skala 1 :400(A3) l 1 

1 ~ 1 l Meter 

Upprättad enligt PBL 2010:900 Koordinatsystem SWEREF 99 18 00 Höjd RH2000 

Detaljplan för återvinningsstation ~~~:~:::.~g 

Värmdövägen/Mensättravägen FaatighetaR!rteckning 

del av Mensättra 1 :1 i Boo, 
Nacka kommun 

Planenheten i oktober 2015 
ANTAGANDEHANDLING 

Angela Jonasson 
Biträdande planchef 

Thomas Magnusson 
Planaridtakt 

Tillstyrkt BY MSN -----------------
Antagen sv KF------------------
~akrnfi --------------------------------------

KFKS 2014/842-214 
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12 (78) 

11 januari 2016 

NACKA SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOM M U N 

Kommunstyrelsen 

§ 4 Dnr KFKS 2014/843-214 

Detaljplan för återvinningsstation Sarvträsk, del av 
fastigheten Mensättra l: l, i Bo o 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befmtlig återvinningsstation 

på kommunal mark vid lastbilsparkeringen norr om Orminge centrum. Planförslaget inne

bär att återvinningsstationen rustas upp och att den resterande ytan av lastbilsparkeringen 
också får stöd för hur ytan idag används. Genomförande och utbyggnad av återvinnings
stationen sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten. 

El<onomisl<a konsekvenser 
Detaljplaneringen fmansieras av A v fallsverket genom planavtaL Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 

investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 231 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 215 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Utlåtande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 231 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 2015 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 

kornmunfullmäktige antar planförslaget. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Il (78) 

11 januari 2016 

NACKA SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOM M U N 

Kommuns tyreisen 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

"Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 

anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 

Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation." 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

"Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 

naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 

återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 

anslutning tilllokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 

När det gäller just denna återvinningsstation känns den 100 % anpassad för bilburnaa. J ag 

rör mig mycket i området men har aldrig själv passerat stationen med cykel eller till fots." 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

"Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 

återvinningsstationer flnns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyttjas utan att man 

behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 

återvinningsanläggning är nog ganska naivt. V ad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 

till behandling uppfyller bara till en del det kravet. " 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrka n de 
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2015-11-04 

NACKA 
KO M M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

§ 215 KFKS 2014/843-214 

Detaljplan för återvinningsstation, lastbilsparkering vid 
Sarvträsk, Nacka kommun 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrker planförslaget och föreslår att 

kotnmunfullrnäktige antar planförslaget 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 

på kommunal mark vid lastbilsparkeringen norr om Orminge centrum. Planförslaget inne

bär att återvinningsstationen rustas upp och att den resterande ytan av lastbilsparkeringen 

också får stöd för hur ytan idag används. Genomförande och utbyggnad av återvinnings

stationen sköts av natur- och trafiknämnden, V A- och avfallsenheten. 

El<onomisl<a l<onsel<venser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtaL Genomförande och 

utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 

investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse 2015-10-09 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Utlåtande 

F as tighets förteckning 

Beslutsgång 
Nämnden beslöt i enlighet med förslaget till beslut. 

Ordförandes signatur 

(J c .) 
Justerandes signatur 
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UTLÅTANDE 

2015-10-09 

Dnr KFKS 2014/843-214  

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

U T L Å T A N D E 

Detaljplan för återvinningsstation, lastbilsparkering vid 
Sarvträsk, Nacka kommun 
 
Sammanfattning  
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation, på kommunal mark längs Mensättravägen norr om Orminge centrum. 
På platsen finns redan en återvinningsstation, men i och med att marken planläggs för 
ändamålet kan investeringar göras i en permanent anläggning för ökad trivsel, underlättad 
drift med mera. Det har inte funnits samma möjlighet till detta med de tillfälliga bygglov 
som hittills kunnat ges.    
 
Den befintliga återvinningsstationen är belägen utmed Mensättravägen vid norra hörnet av 
en större asfalterad yta som idag används för både tidsreglering av bussar, lastbilsparkering 
och omlastning för tung trafik. Återvinningsstationen nås enkelt med bil. På platsen finns 
åtta kärl för återvinning och i den södra änden av lastbilsparkeringen finns ett upplag för 
sand. Förutom Mensättravägen omgärdas lastbilsparkeringen av skog och i närheten finns 
också sjön Sarvträsk, ett äldreboende samt garage- och bostadsbebyggelse på andra sidan 
Mensättravägen.  
 
Infarten till återvinningsstationen föreslås ligga kvar i befintligt läge vid Mensättravägen. 
Ytan för uppställning av behållare minskas något och får en effektivare disposition. 
Området är dock fortsatt tillräckligt stort för att expandera verksamheten något. Som 
markbeläggning vid återvinningsstationen föreslås plattor för att tydligt separera området 
från övrig asfalterad mark på platsen. Ett nytt stängsel, förslagsvis Gunnebostängsel, 
uppförs mot skogen i stationens bakkant. Ny växtlighet och ny belysning ger en mer tydlig 
inramning av återvinningsstationen.  
 
Planområdet omfattar förutom den tekniska anläggningen också resten av den asfalterade 
ytan utmed Mensättravägen som idag används för både tidsreglering av bussar och 
omlastning/parkering för tung trafik. Dessa två funktioner bedöms som viktiga att bevara 
och befästs i planförslaget genom markanvändning allmän plats gatumark. Med detta förslag 
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möjliggörs också för framtida gång- och cykelbana längs Mensättravägen, vilket kommer att 
förbättra tillgängligheten till återvinningsstationen för gående och cyklister. 
 
En del av planområdet omfattas av strandskydd idag. I och med att en ny detaljplan tas 
fram återinträder även strandskydd på resterande del av planområdet. Planförslaget innebär 
att strandskyddet föreslås upphävas inom hela området. Ett upphävande av strandskyddet 
bedöms uppfylla de krav som ställs i lagstiftningen. Som särskilt skäl åberopas MB 7 kap 
18c§ punkt 1 att området ”redan har tagits i anspråk på ett sätt som gör att det saknar 
betydelse för strandskyddets syften”. Motiveringen är att området idag är i ianspråktaget för 
avfallshanteringsändamål, för tidsreglering för bussar samt för parkering/omlastning av 
tung trafik. Dessa ändamål bedöms väga tyngre än strandskyddsintresset för ytan. 
Strandskyddets syften bedöms även vid ett upphävande enligt planen säkerställas då ingen 
förändring av allmänhetens tillgänglighet till närliggande sjön Sarvträsk sker genom planen.  
 
Under samrådet lämnade Södertörns brandförsvarsförbund och Nacka Miljövårdsråd 
synpunkter på planförslaget. Under granskningen lämnade Lantmäterimyndigheten i Nacka 
kommun och Nacka Miljövårdsråd synpunkter på planförslaget. 
 
Bortsett från justeringar i plankartan med anledning av Lantmäterimyndighetens yttrande 
och redaktionella justeringar i planbeskrivningen har inga förändringar skett i planförslaget 
efter granskning. 
 
Bakgrund 
Beslut om att ställa ut detaljplanen för granskning fattades av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 26 augusti 2015, § 159. Granskningstiden pågick mellan den 4 
september och den 1 oktober 2015, totalt 4 veckor. 
 
Synpunkterna som inkom under samrådsskedet har redovisats och bemötts i en 
samrådsredogörelse som upprättades den 7 augusti 2015. 
 
Inkomna synpunkter 
Följande remissinstanser har inga synpunkter på planförslaget  

– Länsstyrelsen 
– Trafikverket 
– Trafikförvaltningen (ser positivt på att parkeringsytan för bussar säkerställs i planen) 
– Fortum Värme 

Följande remissinstanser har synpunkter på planförslaget 
– Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun 
– Nacka Miljövårdsråd 

Sammanfattning och bemötande av inkomna synpunkter 

Inkomna synpunkter från kommunala nämnder och övriga myndigheter 
1. Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun påpekar att plankartan saknar ett antal 

fastighetsbeteckningar, en teckenförklaring och koordinator i rutnät.  
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Planenhetens kommentar: Plankartan har kompletterats med den information som 
Lantmäterimyndigheten efterfrågar, det vill säga de saknade fastighetsbeteckningarna, en 
teckenförklaring och koordinater i rutnät.  

Inkomna synpunkter från föreningar 
1. Nacka Miljövårdsråd tillstyrker att återvinningsstationen får planstöd och på så 

sätt blir permanent. Deras yttrande berör inte enbart detaljplanen för denna 
återvinningsstation, utan även fyra andra detaljplaner för återvinningsstationer runt 
om i kommunen som var på granskning under samma period. Utformningen av 
återvinningsstationen vid lastbilsparkeringen vid Sarvträsk bedöms i huvudsak 
rimlig. Det betonas att belysning och en smart placering av kärlen i förhållande till 
varandra är viktigt. Liksom deras yttrande i samrådet anser också Nacka 
Miljövårdsråd att planen till stor utsträckning förutsätter att besökare till stationerna 
använder bil. De föreslår en strategi med fler och mindre stationer närmare 
bostäder, utformade för att i första hand nås med cykel eller till fots. I byggandet av 
Nacka stad anses en sådan strategi vara nödvändighet.  
 
Nacka Miljövårdsråd menar att planeringen för återvinningsstationer i kommunens 
planprocesser är bristfällig, och nämner planeringen för Älta centrum, centrala 
Nacka, Planiaområdet och Nacka strand. Nacka kommun anses inte följa 
översiktsplanen och den skrivelse som anger att ”Det ska ges planmässiga 
förutsättningar för nya och befintliga återvinningsstationer, genom att behov och 
möjliga placeringar studeras vid detaljplanläggning. Om program utarbetas sker 
detta i programskedet.”  

 
Planenhetens kommentar: Återvinningsstationen är belägen utmed Mensättravägen och 
dess besökare anländer idag i stor utsträckning till platsen med bil. Detaljplaneförslaget tar 
dock i beaktande en eventuell framtida gång- och cykelbana utmed Mensättravägen. 
Cykelparkering föreslås inom stationen för att underlätta för besökare med cykel.  
 
Planenheten delar Miljövårdsrådets uppfattning att det ska finnas en rimlig belysning på 
platsen och detta styrs i utbyggnadsskedet. Vad gäller uppställningen av kärlen i förhållande 
till varandra är det en fråga som styrs av Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI). FTI 
har ingen fastställd generell uppställningsordning utan placerar ut kärlen beroende av den 
tillgängliga ytans utformning och omgivningens karaktär.  
 
Översiktsplanen anger att det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och befintliga 
återvinningsstationer. Denna detaljplan är ett led i detta arbete då syftet är att bekräfta en 
befintlig station. Planenheten noterar synpunkten om bristfällig planläggning för 
återvinningsstationer inom andra planärenden. 
 
Planenheten  
 
 
Angela Jonasson Thomas Magnusson 
Biträdande planchef Planarkitekt 
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 Planbeskrivning 

ANTAGANDEHANDLING 
Upprättad oktober 2015 

 
 Dnr: KFKS 2014/843-214 

 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
 

 

Detaljplan för återvinningsstation, lastbilsparkering vid 
Sarvträsk, del av Mensättra 1:1 i Boo, Nacka kommun 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kartan visar områdets avgränsning i 
streckad linje. Den lilla kartan visar var 
i Nacka kommun området ligger.  

 
Planens syfte 
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation, på kommunal mark längs Mensättravägen norr om Orminge centrum. 
På platsen finns redan en återvinningsstation, men i och med att marken planläggs för 
ändamålet kan investeringar göras i en permanent anläggning för ökad trivsel, underlättad 
drift med mera. Det har inte funnits samma möjlighet till detta med de tillfälliga bygglov 
som hittills kunnat ges. Den resterande asfalterade ytan på platsen, som idag används för 
tidsreglering av bussar och omlastning/parkering för tung trafik, föreslås också få stöd i 
planen genom markanvändning allmän plats gatumark.  
 
Handlingar och innehåll 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog till planenheten 24 september 2013 att 
påbörja planarbetet med normalt planförfarande. Planförslaget är därmed upprättat enligt 
plan- och bygglagen PBL (2010:900) enligt dess lydelse före 1 januari 2015. 
 
Detaljplaneförslaget omfattar följande planhandlingar: 

 Detaljplanekarta med planbestämmelser 
 Denna planbeskrivning 
 Fastighetsförteckning 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  2 (6) 
lastbilsparkering vid Sarvträsk  

 ANTAGANDEHANDLING 

1. Förutsättningar 
 
Läge, areal & markägoförhållande 
Den befintliga återvinningsstationen är belägen vid en lastbilsparkering längs 
Mensättravägen norr om Orminge centrum. Marken ägs av Nacka kommun. 
 

Kartan visar ett flygfoto över området och planområdet är inringat i vitt. 
 
Översiktlig planering 
Översiktsplan 2012 anger följande: Det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och 
befintliga återvinningsstationer, genom att behov och möjliga placeringar studeras vid 
detaljplaneläggning.  
 
Återvinningsstationer 
Återvinningsstationssystemet består av ett nationellt system av publika, obemannade 
återvinningsstationer för insamling av utsorterat producentmaterial från hushåll. En 
återvinningsstation består av uppställda behållare med tre eller flera materialslag som töms 
regelbundet och där materialet transporteras bort för materialåtervinning. I Nacka ska 
återvinningsstationerna vara kompletta stationer med alla materialslag: 
 

- Förpackningar av färgat och ofärgat glas 
- Förpackningar av metall 
- Förpackningar av plast 
- Förpackningar av kartong/wellpapp 
- Returpapper (tidningar och dylikt) 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  3 (6) 
lastbilsparkering vid Sarvträsk  

 ANTAGANDEHANDLING 

Som ett tillägg till avtalet med Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) finns möjlighet 
att ha batteriholkar och klädinsamling inom stationerna.  
 
Detaljplaner/strandskydd 
Gällande detaljplaner är stadsplaner 259 och 269 samt detaljplan 86. Ingen av planerna har 
genomförandetid kvar. Området har markanvändning park/naturmark i samtliga planer. 
Inom delar av planområdet gäller idag strandskydd. 
 
Området idag 
Den befintliga återvinningsstationen är belägen utmed Mensättravägen vid norra hörnet av 
en större asfalterad yta som idag används för både tidsreglering av bussar, lastbilsparkering 
och omlastning för tung trafik. Återvinningsstationen nås enkelt med bil. På platsen finns 
kärl för återvinning och i den södra änden av lastbilsparkeringen finns ett upplag för sand. 
Förutom Mensättravägen omgärdas lastbilsparkeringen av skog och i närheten finns också 
sjön Sarvträsk, ett äldreboende samt garage- och bostadsbebyggelse på andra sidan 
Mensättravägen.  
 

2. Planförslaget och konsekvenser 
 
För återvinningsområdet föreslås markanvändning teknisk anläggning där behållare för 
återvinning kan anläggas. Infarten till återvinningsstationen föreslås ligga kvar i befintligt 
läge vid Mensättravägen. Ytan för uppställning av behållare minskas något och får en 
effektivare disposition. Området är dock fortsatt tillräckligt stort för att expandera 
verksamheten något. Som markbeläggning vid återvinningsstationen föreslås plattor för att 
tydligt separera området från övrig asfalterad mark på platsen. Ett nytt stängsel, förslagsvis 
Gunnebostängsel, uppförs mot skogen i stationens bakkant. Ny växtlighet och ny belysning 
ger en mer tydlig inramning av återvinningsstationen.  
 
Planområdet omfattar förutom den tekniska anläggningen också resten av den asfalterade 
ytan utmed Mensättravägen som idag används för både tidsreglering av bussar och 
omlastning/parkering för tung trafik. Dessa två funktioner bedöms som viktiga att bevara 
och befästs i planförslaget genom markanvändning allmän plats gatumark. Med detta förslag 
möjliggörs också för framtida gång- och cykelbana längs Mensättravägen, vilket kommer att 
förbättra tillgängligheten till återvinningsstationen för gående och cyklister. Inom stationen 
uppförs en cykelparkering för att underlätta för besökare som anländer till platsen med 
cykel. 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  4 (6) 
lastbilsparkering vid Sarvträsk  

 ANTAGANDEHANDLING 

 
Illustrationsvy över den del av planförslaget som omfattar återvinningsstationen. Bilden visar en principiell 
utformning. Exakt utformning kommer att bestämmas i detaljprojekteringen. 
 
En del av planområdet omfattas av strandskydd idag. I och med att en ny detaljplan tas 
fram återinträder även strandskydd i andra delar av planområdet (se illustration nedan). 
Planförslaget innebär att strandskyddet föreslås upphävas inom hela området. Ett 
upphävande av strandskyddet bedöms uppfylla de krav som ställs i lagstiftningen. Som 
särskilt skäl åberopas MB 7 kap 18c§ punkt 1 att området ”redan har tagits i anspråk på ett 
sätt som gör att det saknar betydelse för strandskyddets syften”. Motiveringen är att 
området idag är i ianspråktaget för avfallshanteringsändamål, för tidsreglering för bussar 
samt för parkering/omlastning av tung trafik. Dessa ändamål bedöms väga tyngre än 
strandskyddsintresset för ytan. Platsen utmed Mensättravägen har varit en utfylld vägbank 
sedan mitten av 1970-talet. Strandskyddets syften bedöms även vid ett upphävande enligt 
planen säkerställas då ingen förändring av allmänhetens tillgänglighet till närliggande sjön 
Sarvträsk sker genom planen.  

Illustrationen visar planområdet i 
svartstreckad linje, nuvarande 
strandskyddade områden (i rött), det 
nuvarande strandskydd som föreslås 
upphävas inom planområdet (i vitstreckad 
linje) samt den yta inom planområdet där 
strandskydd återinträder när detaljplanen 
vinner laga kraft (i grönstreckad linje). 
Återinträdande strandskydd föreslås 
också upphävas, och därför föreslås en 
generell bestämmelse om upphävande av 
strandskydd inom hela planområdet. 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  5 (6) 
lastbilsparkering vid Sarvträsk  

 ANTAGANDEHANDLING 

Redan idag har nya behållare placerats 
ut på återvinningsstationen. Alla 
behållare är nu krantömmande och i 
mer enhetligt utförande. Vissa 
behållare byts ut successivt beroende 
på gällande avtal. En ny typ av 
ljuddämpande glasbehållare finns 
framtagen och kan komma att placeras 
ut. Dessa behållare dämpar ljudet som 
uppstår när förpackningar lämnas i 
behållaren.  
 
  
 
 
Behovsbedömning 
Planenheten gör bedömningen att detaljplanens genomförande inte innebär en betydande 
miljöpåverkan. En miljökonsekvensbeskrivning enligt miljöbalken behöver därför inte 
upprättas för planen. Inga miljökvalitetsnormer för luft kommer att överskridas och 
eftersom planområdet är mycket litet bedöms påverkan på närliggande vattenområden bli 
försumbar. 
 
Hushållning med naturresurser 
Inget tyder på att Nackabornas behov av att göra sig av med använda förpackningar av olika 
slag kommer att minska. Planenheten bedömer att behovet av mark för 
återvinningsstationer är permanent till sin natur och att det därför är lämpligt att planlägga 
mark för detta ändamål. Återvinningsstationer som är tydligt avgränsade och 
iordningsställda med bland annat plank och planteringar uppmuntrar till användning och 
hushållning med naturresurser. 
 

3. Så genomförs planen 
 

Denna detaljplan ger rättigheter att använda marken för ändamålet.  
 
Tidplan 
Tidplanen nedan utgör ett förslag för hur planen ska tas fram och genomföras. 
Plansamråd    genomfördes 1:a kvartalet 2015 
Granskning   genomfördes 3:e kvartalet 2015 
Kommunfullmäktiges antagande 1:a kvartalet 2016 
Laga kraft   1:a kvartalet 2016 
 
Enskilt byggande, det vill säga ansökan om bygglov, kan ske när detaljplanen vunnit laga 
kraft. Tidpunkten för laga kraft förutsätter att detaljplanen inte överklagas. 

Exempel på krantömmande behållare. 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  6 (6) 
lastbilsparkering vid Sarvträsk  

 ANTAGANDEHANDLING 

 
Genomförandetid  
Genomförandetiden för denna detaljplan är 5 år från den tidpunkt då detaljplanen vinner 
laga kraft.  
 
Ansvarsfördelning 
Nacka kommun ska, genom natur- och trafiknämnden, vara ansvarig för stationen och 
eventuella avtal gällande utbyggnad och skötsel inom planområdet. Ansökan om marklov, 
bygglov och anmälan handläggs av bygglovenheten i Nacka kommun.  
 
Avtal och ekonomiska frågor 
Enligt gällande regler om producentansvar har svenska producenter av förpackningar och 
tidningar ålagts ett ansvar att med ensamrätt sköta om insamling och återvinning av 
förpackningar och tidningar som hushåll och andra förbrukare sorterat ut från övrigt avfall. 
Insamlingen av förpackningar och returpapper har därmed brutits ut från den kommunala 
avfallshanteringen. Detta ansvar kan dock komma att förändras, och eventuellt återgå till 
kommunen i framtiden. Gällande etablering, utformning etcetera så finns regler i ett 
samverkansavtal som tecknats mellan Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) och 
kommunen. I de fall utformningen ska utföras på ett sätt som inte följer FTI:s standard för 
stationsutformning, ska parterna skriftligt komma överens om hur kostnader etcetera ska 
fördelas. 
 

4. Medverkande i planarbetet 
 
Nacka kommun: 
Thomas Magnusson  planarkitekt  planenheten 
Katarina Södergren  handläggare   VA- & avfallsenheten 
Mahmood Mohammadi  trafikplanerare trafikenheten 
Elisabeth Rosell  landskapsarkitekt park- & naturenheten 
Love Edenborg  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Tove Andersson  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Birgitta Held Paulie  miljöstrateg  miljöenheten 
 
 
Planenheten 
 
 
Angela Jonasson   Thomas Magnusson 
Biträdande planchef   Planarkitekt 
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Användningsgräns 

ANVÄNDNING AV MARK OCH VATTEN 
Allmänna platser 

l LOKALGATA l Lokaltrafik 

Kvartersmark 

l E l Tekniska anläggningar 

ADMINISTRATIVA BESTÄMMELSER 
Genomrörandetid 

Genomförandetiden är s år från den dag planen vinner 
laga kraft 

Strandskydd 

Strandskydd upphävs inom hela området 

ILLUSTRATION 
Illustrationslinjer 

Gräns för framtida gång- och 
cykelbana längs Mensättravägen 

ii o 20 

Skala 1 :400(A3) l 1 

1
1° 1 l Meter 

Upprättad enligt PBL 2010:900 Koordinatsystem SWEREF 9918 00 Höjd RH2000 

Detaljplan för återvinningsstation, 

lasbilsparkering vid Sarvträsk 
del av Mensättra 1 : 1 i Boo, 
Nacka kommun 

Planenheten i oktober 2015 
ANTAGANDEHANDLING 

Angela Jonasson 
Biträdande planchef 

Thomas Magnusson 
Planarkitekt 

TII~avMSN __________________________________ __ 

Antagan av KF ------------------------------------

~a~ft --------------------------------------

Till planen hör: 
PlanbeskrtvnlrQ 
Fastighetsrörteckning 

KFKS 2014/843-214 
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11 januari 2016 

NACKA SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOM M U N 

Kommuns tyrels en 

§ s Dnr KFKS 2014/844-214 

Detaljplan för återvinningsstation 
Rensättravägen/Kummelnäsvägen, del av fastigheten 
Kummelnäs l l: l 18, i Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befrntlig återvinningsstation 

på kommunal mark längs Rensättravägen i norra Boo. Planförslaget föreslår ingen föränd
ring av återvinningsstationens nuvarande utformning. 

El<onomisl<a l<onsel<venser 
Detaljplaneringen frnansieras av Avfallsverket genom planavtaL Eventuellt genomförande 
och eventuell utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten. 

Eventuella investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 232 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 216 

Plankarta 

Planbeskrivning 
Utlåtande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecldingsutskott den 24 november 2015 § 232 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 216 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

; <l 
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NACKA 
KOM M U N 

Protokollsanteckningar 

15 (78) 

11 januari 2016 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

"Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 

anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 

Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation." 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

"Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 

naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 

återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 

anslutning tilllokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 

Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en A ve, detta skulle 

undvikas om man istället placerade in många små enheter istället för ett fåtal större. 

Kostnaden för att tömma A VCer ligger på förpackningsindustrin och inte kommunen men 

eftersom det går snabbare att tömma en liten behållare än en stor torde det inte röra sig om 

några större kostnader." 

RolfWastesen (V) lät anteckna följande. 

"Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 

återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyt~as utan att man 

behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 

återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 

som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 

till behandling uppfyller bara till en del det kravet. " 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

~- /\ 
/~~.\ 

1 • 
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2015-11-04 

NACKA 
KOMMUN 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

§ 216 KFKS 20 14/844-214 

Detaljplan för återvinningsstation Rensättravä
gen/Kummelvägen, Nacl<a l<ommun 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrker planförslaget och föreslår att kommun
fullmäktige antar planförslaget 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 

på kommunalmark längs Rensättravägen i norra Boo. Planförslaget föreslår ingen föränd
ring av återvinningsstationens nuvarande utformning. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden fattade den 23 januari 2013, § 13 beslut om positivt 

planbesked. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog åt planenheten 24 sep
tember 2013 § 181 att starta planarbetet med normalt planförfarande. Miljö- och stads
byggnadsnämnden informerades om samrådet 15 oktober 2014, § 253. Delegationsbeslut 

om samråd fattades 6 februari 2015 och beslut om granskning fattades av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 26 augusti 2015 § 160. 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtaL Eventuellt genomförande 

och eventuell utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. 
Eventuella investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse 2015-10-09 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Utlåtande 

Fastighetsförteckning 

Beslutsgång 
Nämnden beslöt i enligbet med förslaget till beslut. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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UTLÅTANDE 

2015-10-09 

Dnr KFKS 2014/844-214  

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

<< 
 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

U T L Å T A N D E 

Detaljplan för återvinningsstation 
Rensättravägen/Kummelvägen, Nacka kommun 
 
Sammanfattning  
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för i första hand återvinningsstation på 
kommunal mark längs Rensättravägen vid före detta Porsmosseverket. På platsen finns 
redan en återvinningsstation, men i och med att marken planläggs för ändamålet kan 
investeringar göras i en permanent anläggning för ökad trivsel, underlättad drift med mera. 
Det har inte funnits samma möjlighet till detta med de tillfälliga bygglov som hittills kunnat 
ges för återvinningsstationen. 
 
Återvinningsstationen är belägen utmed Rensättravägen, nära korsningen Kummelvägen. 
Rensättravägen är vid återvinningsstationen asfalterad men blir grusväg strax söder om 
platsen. På platsen finns åtta kärl för återvinning. Väster om återvinningsstationen ligger det 
inhägnade området för det tidigare Porsmosseverket, ett äldre reningsverk vars byggnader 
nu är rivna. I övrigt omgärdar villafastigheter platsen. 
 
Planförslaget bekräftar den befintliga återvinningsstationen som i nuläget saknar bygglov. 
För området föreslås markanvändning teknisk anläggning där återvinningsstation kan 
anläggas. Återvinningsstationen föreslås ligga kvar i befintligt läge utmed Rensättravägen. 
Ytan för uppställning av behållare bedöms som tillräcklig för att fylla dagens behov i 
området men området med den föreslagna markanvändningen är tillräckligt stort för en 
eventuell mindre expansion av verksamheten. Det är planenhetens bedömning att 
återvinningsstationen inte behöver ramas in av plank eller liknande i nuläget. Dock finns 
möjlighet att uppföra plank eller annan inramning om exempelvis området för det före detta 
Porsmosseverket skulle utvecklas med bostäder i framtiden.  
 
Under samrådet lämnade Nacka Miljövårdsråd synpunkter på planförslaget. Under 
granskningen lämnade Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun, Kummelnäs vägförening 
och Nacka Miljövårdsråd synpunkter på planförslaget. 
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Bortsett från justeringar i plankartan med anledning av Lantmäterimyndighetens yttrande 
och redaktionella justeringar i planbeskrivningen har inga förändringar skett i planförslaget 
efter granskning. 
 
Bakgrund 
Beslut om att ställa ut detaljplanen för granskning fattades av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 26 augusti 2015, § 160. Granskningstiden pågick mellan den 4 
september och den 1 oktober 2015, totalt 4 veckor. 
 
Synpunkterna som inkom under samrådsskedet har redovisats och bemötts i en 
samrådsredogörelse som upprättades den 7 augusti 2015. 
 
Inkomna synpunkter 
Följande remissinstanser har inga synpunkter på planförslaget  

– Länsstyrelsen 
– Trafikförvaltningen 
– Trafikverket 
– Fortum Värme 

Följande remissinstanser har synpunkter på planförslaget 
– Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun 
– Kummelnäs vägförening 
– Nacka Miljövårdsråd 

Sammanfattning och bemötande av inkomna synpunkter 

Inkomna synpunkter från kommunala nämnder och övriga myndigheter 
1. Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun påpekar att plankartan saknar ett 

antal fastighetsbeteckningar, en teckenförklaring och koordinator i rutnät. Vidare 
skriver Lantmäterimyndigheten att det är något otydligt i kartan vad som är vad av 
fastighetsgränser, vägar med mera. Myndigheten noterar också att planförslaget inte 
föreslår markreservat för ledningsrätt till befintlig ledning som går genom 
planområdet och ställer sig frågande till detta. 

 
Planenhetens kommentar: Plankartan har kompletterats med den information som 
Lantmäterimyndigheten efterfrågar, det vill säga de saknade fastighetsbeteckningarna, en 
teckenförklaring och koordinater i rutnät. Planenheten noterar informationen om att det är 
svårt att skilja vissa linjer åt. Det pågår ett arbete för att åtgärda detta. Vad gäller frågan om 
markreservat för ledningsrätt till den befintliga högspänningsledningen så har plankartan 
kompletterats med en illustrationslinje som uppmärksammar ledningens läge. 
Planbeskrivning och samrådsredogörelse innehåller sedan tidigare avsnitt om 
förhållningssätt till ledningen vid framtida behov av ledningsåtkomst. 

Inkomna synpunkter från föreningar 
1. Kummelnäs Vägförening vill att tömning av behållarna inte ska ske via 

föreningens väg, Rensättravägen. Vägpartiet där föreningen är väghållare ligger 
söder om återvinningsstationen. De har upplevt problem med att sophämtningsbilar 
kör den vägen och föreslår skyltning som förbjuder denna typ av tung trafik på 
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föreningens vägparti. De undrar vidare om detaljplanen kan reglera färdvägen till 
och från återvinningsstationen för dessa typer av fordon. 

 
Planenhetens kommentar: Syftet med detaljplanearbetet är att säkerställa markanvändning 
för en befintlig återvinningstation. Planenheten bedömer att sophämtningsfordonens 
färdväg till och från stationen inte är en detaljplanefråga. De olika vägarna som leder till och 
från stationen ligger utanför planområdet, och en detaljplan reglerar endast marken inom 
planområdesgränsen. Vägföreningen bör kontakta Vägenheten och VA- & Avfallsenheten 
på Nacka kommun samt de entreprenörer som sköter driften på återvinningsstationen. 
Vägenheten och VA- & Avfallsenheten har delgetts föreningens yttrande. 
 

2. Nacka Miljövårdsråd tillstyrker att återvinningsstationen får planstöd och på så 
sätt blir permanent. Deras yttrande berör inte enbart detaljplanen för denna 
återvinningsstation, utan även fyra andra detaljplaner för återvinningsstationer runt 
om i kommunen som var på granskning under samma period. Att 
återvinningsstationen vid Rensättravägen/Kummelvägen inte ändrar utformning 
bedöms i huvudsak rimlig. Det betonas att belysning och en smart placering av 
kärlen i förhållande till varandra är viktigt. Liksom deras yttrande i samrådet anser 
också Nacka Miljövårdsråd att planen till stor utsträckning förutsätter att besökare 
till stationerna använder bil. De föreslår en strategi med fler och mindre stationer 
närmare bostäder, utformade för att i första hand nås med cykel eller till fots. I 
byggandet av Nacka stad anses en sådan strategi vara nödvändighet.  
 
Nacka Miljövårdsråd menar att planeringen för återvinningsstationer i kommunens 
planprocesser är bristfällig, och nämner planeringen för Älta centrum, centrala 
Nacka, Planiaområdet och Nacka strand. Nacka kommun anses inte följa 
översiktsplanen och den skrivelse som anger att ”Det ska ges planmässiga 
förutsättningar för nya och befintliga återvinningsstationer, genom att behov och 
möjliga placeringar studeras vid detaljplanläggning. Om program utarbetas sker 
detta i programskedet.”  

 
Planenhetens kommentar: Angående synpunkten att återvinningsstationer bör utformas 
för besökare med andra trafikslag än bil är planenhetens bedömning att nuvarande 
belastningsgrad och geografiskt läge inte kräver en förändring av återvinningsstationens 
utformning. Närområdet är glesbebyggt och besökare kan nyttja stationen såväl med bil 
som med cykel eller till fots.  
 
Planenheten delar Miljövårdsrådets uppfattning att det ska finnas en rimlig belysning på 
platsen och detta styrs i utbyggnadsskedet. Vad gäller uppställningen av kärlen i förhållande 
till varandra är det en fråga som styrs av Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI). FTI 
har ingen fastställd generell uppställningsordning utan placerar ut kärlen beroende av den 
tillgängliga ytans utformning och omgivningens karaktär.  
 
Översiktsplanen anger att det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och befintliga 
återvinningsstationer. Denna detaljplan är ett led i detta arbete då syftet är att bekräfta en 
befintlig station. Planenheten noterar synpunkten om bristfällig planläggning för 
återvinningsstationer inom andra planärenden. 
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Planenheten  
 
 
 
Angela Jonasson Thomas Magnusson 
Biträdande planchef Planarkitekt 
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 Planbeskrivning 

ANTAGANDEHANDLING 
Upprättad oktober 2015 

 
 Dnr: KFKS 2014/844-214 
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Detaljplan för återvinningsstation 
Rensättravägen/Kummelvägen, del av Kummelnäs 

11:118 i Boo, Nacka kommun 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kartan visar områdets avgränsning. 
Den lilla kartan visar var i Nacka  
kommun området ligger.  

 
 
 
Planens syfte 
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för i första hand återvinningsstation på 
kommunal mark längs Rensättravägen vid före detta Porsmosseverket. På platsen finns 
redan en återvinningsstation, men i och med att marken planläggs för ändamålet kan 
investeringar göras i en permanent anläggning för ökad trivsel, underlättad drift med mera. 
Det har inte funnits samma möjlighet till detta med de tillfälliga bygglov som hittills kunnat 
ges för återvinningsstationen. 
 
Handlingar och innehåll 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog till planenheten 24 september 2013 att 
påbörja planarbetet med normalt planförfarande. Planförslaget är därmed upprättat enligt 
plan- och bygglagen PBL (2010:900) enligt dess lydelse före 1 januari 2015. 
 
Detaljplaneförslaget omfattar följande planhandlingar: 

 Detaljplanekarta med planbestämmelser 
 Denna planbeskrivning 
 Fastighetsförteckning 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  2 (5) 
Rensättravägen/Kummelvägen  

 ANTAGANDEHANDLING 

1. Förutsättningar 
 

Läge, areal & markägoförhållande 
Den befintliga återvinningsstationen är belägen utmed Rensättravägen bredvid platsen för 
tidigare Porsmosseverket. Marken ägs av Nacka kommun. 
 

 
Kartan visar ett flygfoto över området och det ungefärliga planområdet i vit linje. 
 
Översiktlig planering 
Översiktsplan 2012 anger följande: Det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och 
befintliga återvinningsstationer, genom att behov och möjliga placeringar studeras vid 
detaljplaneläggning. Översiktsplanen anger också att platsen för det före detta 
Porsmosseverket kan vara aktuell för ny bebyggelse i form av offentlig service, bostäder, 
båtuppläggning eller andra verksamheter.  
 
Återvinningsstationer 
Återvinningsstationssystemet består av ett nationellt system av publika, obemannade 
återvinningsstationer för insamling av utsorterat producentmaterial från hushåll. En 
återvinningsstation består av uppställda behållare med tre eller flera materialslag som töms 
regelbundet och där materialet transporteras bort för materialåtervinning. I Nacka ska 
återvinningsstationerna vara kompletta stationer med alla materialslag: 
 

- Förpackningar av färgat och ofärgat glas 
- Förpackningar av metall 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  3 (5) 
Rensättravägen/Kummelvägen  

 ANTAGANDEHANDLING 

- Förpackningar av plast 
- Förpackningar av kartong/wellpapp 
- Returpapper (tidningar och dylikt) 

 
Som ett tillägg till avtalet med Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) finns möjlighet 
att ha batteriholkar och klädinsamling inom stationerna.  
 
Detaljplaner 
Gällande detaljplan är stadsplan 78, genomförandetiden har gått ut. Markanvändningen för 
planområdet är delvis parkmark men också gatumark enligt en föreslagen illustrationslinje 
för gata och parkering, som dock aldrig genomförts. 
 
Området idag 
Återvinningsstationen är belägen utmed Rensättravägen, nära korsningen Kummelvägen. 
Rensättravägen är vid återvinningsstationen asfalterad men blir grusväg strax söder om 
platsen. Väster om återvinningsstationen ligger det inhägnade området för det tidigare 
Porsmosseverket, ett äldre reningsverk vars byggnader nu är rivna. I övrigt omgärdar 
villafastigheter platsen. 
 

2. Planförslaget och konsekvenser 
 

Planförslaget bekräftar den befintliga återvinningsstationen som i nuläget saknar bygglov. 
För området föreslås markanvändning teknisk anläggning där återvinningsstation kan 
anläggas. Återvinningsstationen föreslås ligga kvar i befintligt läge utmed Rensättravägen. 
Ytan för uppställning av behållare bedöms som tillräcklig för att fylla dagens behov i 
området men området med den föreslagna markanvändningen är tillräckligt stort för en 
eventuell mindre expansion av verksamheten. Det är planenhetens bedömning att 
återvinningsstationen inte behöver ramas in av plank eller liknande i nuläget. Dock finns 
möjlighet att uppföra plank eller annan inramning om exempelvis området för före detta 
Porsmosseverket skulle utvecklas med bostäder i framtiden.  
 
Redan idag har nya behållare placerats 
ut på återvinningsstationen. Alla 
behållare är nu krantömmande och i 
mer enhetligt utförande. Vissa 
behållare byts ut successivt beroende 
på gällande avtal. En ny typ av 
ljuddämpande glasbehållare finns 
framtagen och kan komma att placeras 
ut. Dessa behållare dämpar ljudet som 
uppstår när förpackningar lämnas i 
behållaren.  
 

Exempel på krantömmande behållare. 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  4 (5) 
Rensättravägen/Kummelvägen  

 ANTAGANDEHANDLING 

Ledningar 
Inom planområdet löper en högspänningsledning på 24 kV i nordsydlig riktning. Denna 
ledning blir kvar i befintligt läge och bedöms inte påverkas av planförslaget. Vid eventuell 
framtida ombyggnad (asfaltering, grundarbete etcetera) för den tekniska anläggningen 
kommer ledningsägaren kontaktas. Planförslaget innebär inte att något markreservat för 
ledningsrätt upprättas. I ett fall där ledningsägaren behöver åtkomst till ledningen inom de 
cirka 16 meter som planområdet med kvartersmark teknisk anläggning tar i anspråk kan i 
första hand återvinningskärlen flyttas. Ledningen är också åtkomlig direkt söder och direkt 
norr om planområdet.  
 
Behovsbedömning 
Planenheten gör bedömningen att detaljplanens genomförande inte innebär en betydande 
miljöpåverkan. En miljökonsekvensbeskrivning enligt miljöbalken behöver därför inte 
upprättas för planen. Inga miljökvalitetsnormer för luft kommer att överskridas och 
eftersom planområdet är mycket litet bedöms påverkan på närliggande vattenområden bli 
försumbar. 
 
Hushållning med naturresurser 
Inget tyder på att Nackabornas behov av att göra sig av med använda förpackningar av olika 
slag kommer att minska. Planenheten bedömer att behovet av mark för 
återvinningsstationer är permanent till sin natur och att det därför är lämpligt att planlägga 
mark för detta ändamål. Återvinningsstationer som är tydligt avgränsade och 
iordningsställda med bland annat plank och planteringar uppmuntrar till användning och 
hushållning med naturresurser. 
 

3. Så genomförs planen 
 
Denna detaljplan ger rättigheter att använda marken för ändamålet.  
 
Tidplan 
Tidplanen nedan utgör ett förslag för hur planen ska tas fram och genomföras. 
Plansamråd    genomfördes 1:a kvartalet 2015 
Granskning   genomfördes 3:e kvartalet 2015 
Kommunfullmäktiges antagande 1:a kvartalet 2016 
Laga kraft   1:a kvartalet 2016 
 
Enskilt byggande, det vill säga ansökan om bygglov, kan ske när detaljplanen vunnit laga 
kraft. Tidpunkten för laga kraft förutsätter att detaljplanen inte överklagas. 
 
Genomförandetid  
Genomförandetiden för denna detaljplan är 5 år från den tidpunkt då detaljplanen vinner 
laga kraft.  
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Rensättravägen/Kummelvägen  

 ANTAGANDEHANDLING 

Ansvarsfördelning 
Nacka kommun ska, genom natur- och trafiknämnden, vara ansvarig för stationen och 
eventuella avtal gällande utbyggnad och skötsel inom planområdet. Ansökan om marklov, 
bygglov och anmälan handläggs av bygglovenheten i Nacka kommun.  
 
Avtal och ekonomiska frågor 
Enligt gällande regler om producentansvar har svenska producenter av förpackningar och 
tidningar ålagts ett ansvar att med ensamrätt sköta om insamling och återvinning av 
förpackningar och tidningar som hushåll och andra förbrukare sorterat ut från övrigt avfall. 
Insamlingen av förpackningar och returpapper har därmed brutits ut från den kommunala 
avfallshanteringen. Detta ansvar kan dock komma att förändras, och eventuellt återgå till 
kommunen i framtiden. Gällande etablering, utformning etcetera så finns regler i ett 
samverkansavtal som tecknats mellan Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) och 
kommunen. I de fall utformningen ska utföras på ett sätt som inte följer FTI:s standard för 
stationsutformning, ska parterna skriftligt komma överens om hur kostnader etcetera ska 
fördelas. 
 

4. Medverkande i planarbetet 
 
Nacka kommun: 
Thomas Magnusson  planarkitekt  planenheten 
Katarina Södergren  handläggare   VA- & avfallsenheten 
Mahmood Mohammadi  trafikplanerare trafikenheten 
Elisabeth Rosell  landskapsarkitekt park- & naturenheten 
Love Edenborg  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Tove Andersson  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Birgitta Held Paulie  miljöstrateg  miljöenheten 
 
 
 
Planenheten 
 
 
Angela Jonasson   Thomas Magnusson 
Biträdande Planchef   Planarkitekt 
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PLANBESTÄMMELSER 
Följande gäller inom områden med nedanstående 
beteckningar. Endast angiven användning och utformning 
är tillåten. Bestämmelser utan beteckning gäller inom 
hela planområdet. 

GRÄNSER 

- ·----- Planområdesgräns 

ANVÄNDNING AV MARK OCH VATTEN 
Kvartersmark 

l E l Tekniska anläggningar 

ADMINISTRATIVA BESTÄMMELSER 
Genomförandetid 
Genomförandetiden är 5 år från den dag planen vinner 
laga kraft 

ILLUSTRATION 
Illustrationslinjer 

Ungefärligt läge för 
högspänningsledning 

ii Skala 1:400 

20 

O 10 l Meter l l r l r r l r 

Upprättad enligt PBL 2010:900 Koordinatsystem SWEREF 99 18 00 Höjd RH2000 

Detaljplan för återvinningsstation ~:~~==::o 
Fastighetsförteckning 

Rensättravägen/Kummelvägen 
del av Kummelnäs 11 : 118 i Boo, 
Nacka kommun 

Planenheten i oktober 2015 
ANTAGANDEHANDLING 

Angela Jonasson 
Biträdande planchef 

Thomas Magnusson 
Planarkitekt 

~l~avMSN __________________________________ __ 

Antagen av KF -----------------------------------
Laga kraft-----------------

KFKS 20141844-214 
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11 januari 2016 

NACKA 
KO H H U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommuns tyreisen 

§ 6 Dnr KFKS 2014/845-2 14 

Detaljplan för återvinningsstation Saltängen, del av 
fastigheten Sicklaön 40: 14, i Saltängen 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark i Saltängen. Planförslaget innebär att återvinningsstationen flyttas något 
norrut, rustas upp och ändrar utformning. Genomförande och utbyggnad sköts av natur
och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtaL Genomförande och 

utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av V A- och avfallsenheten. Eventuella 

investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 217 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Utlåtande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 233 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 217 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 

kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 

-
Utdragsbestyrkande 

~.....___ ./i 
'<' 

' l / •. 
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11 januari 2016 

NACKA 
KO M M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrnpp. 

"Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 

anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation." 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

"Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 

naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 

anslutning tilllokala handelscenttum för att minska ner på onödig biltrafik. 

Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en A ve, detta skulle 
undvikas om man istället placerade in många små enheter istället för ett fåtal större. 

Kostnaden för att tömma A VCer ligger på förpackningsindustrin och inte kommunen men 

eftersom det går snabbare att tömma en liten behållare än en stor torde det inte röra sig om 
några större kostnader." 

RolfWastesen (V) lät anteckna följande. 

"Det är utmärkt att åtetvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 

återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyttjas utan att man 
behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 

återvinningsanläggning är nog ganska naivt. V ad vi skulle vilja ha är mindre anläggningat 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 

till behandling uppfyller bara till en del det kravet. " 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

c 
' 
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2015-11-04 

NACKA 
KO M M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

§ 217 KFKS 2014/845-214 

Detaljplan för återvinningsstation Saltängen, 
Nacl<a l<ommun 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrker planförslaget och föreslår att kommun

fullmäktige antar planförslaget 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark i Saltängen. Planförslaget innebär att återvinningsstationen flyttas något 
norrut, rustas upp och ändrar utformning. Genomförande och utbyggnad sköts av natur
och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden fattade den 23 januari 2013, § 13 beslut om positivt 

planbesked. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog åt planenheten 24 sep

tember 2013 § 181 att starta planarbetet med normalt planförfarande. Miljö- och stads

byggnadsnämnden informerades om samrådet 15 oktober 2014, § 253. Delegationsbeslut 

om samråd fattades 6 februari 2015 och beslut om granskning fattades av miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden den 26 augusti 2015 § 161. 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtaL Genomförande och 

utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 

investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse 2015-10-09 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Utlåtande 

Fastighetsförteckning 

Beslutsgång 
Nämnden beslöt i enlighet med förslaget till beslut. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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UTLÅTANDE 

2015-10-09 

Dnr KFKS 2014/845-214  

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

U T L Å T A N D E 

Detaljplan för återvinningsstation Saltängen, Nacka 
kommun 
 
Sammanfattning  
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation på kommunal mark intill korsningen Hägervägen/Tranvägen i Saltsjö-
Duvnäs. Vid korsningen finns redan en återvinningsstation, men i och med att mark 
planläggs för ändamålet kan investeringar göras i en permanent anläggning för ökad trivsel, 
underlättad drift med mera. Det har inte funnits samma möjlighet till detta med de tillfälliga 
bygglov som hittills kunnat ges.  
 
Återvinningsstationen är belägen intill Tranvägen i Saltsjö-Duvnäs. På platsen finns en 
trafiklösning för att möjliggöra vändning för bussar vid korsningen Tranvägen/Hägervägen. 
Intill platsen ligger också en fotbollsplan, en lekpark och Saltängens skola. På platsen finns 
sju kärl för återvinning samt ett möjligt upplag för sand. Längs med Tranvägen går en 
gångbana och strax norr om återvinningsstationen ligger en rad med parkeringsplatser.  
 
För området föreslås markanvändning teknisk anläggning där behållare för återvinning kan 
anläggas. Hela återvinningsstationen föreslås flyttas något norrut från korsningen och uppta 
en något större yta än i dagsläget. Detta för att underlätta för underhåll, avfallshämtning och 
besökare till återvinningsstationen samt för att göra korsningen mer trafiksäker. Parkeringen 
norr om återvinningsstationen får något färre p-platser på grund av att stationen flyttas 
norrut. Alternativet att förlägga området längre söderut, eller att kvarstå i samma läge som 
befintlig återvinningsstation, skulle innebära en än mer komplex trafiklösning vid 
korsningen än vad som redan idag är fallet.  
 
Infarten till återvinningsstationen föreslås ligga i södra änden av området. För att underlätta 
för underhåll, avfallshämtning och besökare föreslås utformningen av återvinningsstationen 
som en genomfartslösning, med utfart i norra änden av området. Platsen skärmas av i alla 
väderstreck av ny växtlighet och ett nytt plank uppförs. Ytan för uppställning av behållare 
får en effektivare disposition. Marken asfalteras och belysning i form av strålkastare sätts 
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upp inne på området. Det plank som finns vid befintlig återvinningsstation tas bort och 
ytan iordningsställs med plantering och gräs för att passa omkringliggande parkyta.  
 
Under samrådet lämnade Trafikförvaltningen, Nacka Miljövårdsråd och Natur- och 
trafiknämnden i Nacka kommun synpunkter på planförslaget. Under granskningen lämnade 
Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun och Nacka Miljövårdsråd synpunkter på 
planförslaget. 
 
Bortsett från justeringar i plankartan med anledning av Lantmäterimyndighetens yttrande 
och redaktionella justeringar och förtydliganden i planbeskrivningen har inga förändringar 
skett i planförslaget efter granskning. 
 
Bakgrund 
Beslut om att ställa ut detaljplanen för granskning fattades av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 26 augusti 2015, § 161. Granskningstiden pågick mellan den 4 
september och den 1 oktober 2015, totalt 4 veckor. 
 
Synpunkterna som inkom under samrådsskedet har redovisats och bemötts i en 
samrådsredogörelse som upprättades den 7 augusti 2015. 
 
Inkomna synpunkter 
Följande remissinstanser har inga synpunkter på planförslaget  

– Länsstyrelsen 
– Trafikverket 
– Trafikförvaltningen 
– Nacka Energi 
– Fortum Värme 

Följande remissinstanser har synpunkter på planförslaget 
– Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun 
– Nacka Miljövårdsråd 

Sammanfattning och bemötande av inkomna synpunkter 

Inkomna synpunkter från kommunala nämnder och övriga myndigheter 
1. Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun påpekar att plankartan saknar ett antal 

fastighetsbeteckningar, en teckenförklaring och koordinator i rutnät. Vidare skriver 
Lantmäterimyndigheten att det är något otydligt i kartan vad som är vad av 
fastighetsgränser, vägar med mera. Det påpekas också att om den lind som står 
inom planområdet ska bevaras bör en skyddsbestämmelse införas. 

 
Planenhetens kommentar: Plankartan har kompletterats med den information som 
Lantmäterimyndigheten efterfrågar, det vill säga de saknade fastighetsbeteckningarna, en 
teckenförklaring och koordinater i rutnät. Planenheten noterar informationen om att det är 
svårt att skilja vissa linjer åt. Det pågår ett arbete för att åtgärda detta. Angående den 
befintliga linden som står inom planområdet har planbeskrivningen förtydligats att trädet 
kan bevaras om stationen utformas så som planen föreslår. Att inte införa en 
skyddsbestämmelse för trädet är ett medvetet val som är grundat på park- och 
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naturenhetens bedömning, att marken kvarstår i kommunal ägo samt för att inte ta bort 
möjligheten till att utforma stationen något annorlunda om så är nödvändigt i 
utbyggnadsskedet. 

Inkomna synpunkter från föreningar 
1. Nacka Miljövårdsråd tillstyrker att återvinningsstationen får planstöd och på så 

sätt blir permanent. Deras yttrande berör inte enbart detaljplanen för denna 
återvinningsstation, utan även fyra andra detaljplaner för återvinningsstationer runt 
om i kommunen som var på granskning under samma period. De konstaterar att 
den nya utformningen tar mark i anspråk, men att det finns en fördel i att 
busstrafiken inte blockeras av stationens besökandes bilar, en situation som kan 
uppstå idag. Det betonas att belysning och en smart placering av kärlen i förhållande 
till varandra är viktigt. Liksom deras yttrande i samrådet anser också Nacka 
Miljövårdsråd att planen till stor utsträckning förutsätter att besökare till stationerna 
använder bil. De föreslår en strategi med fler och mindre stationer närmare 
bostäder, utformade för att i första hand nås med cykel eller till fots. I byggandet av 
Nacka stad anses en sådan strategi vara nödvändighet.  
 
Nacka Miljövårdsråd menar att planeringen för återvinningsstationer i kommunens 
planprocesser är bristfällig, och nämner planeringen för Älta centrum, centrala 
Nacka, Planiaområdet och Nacka strand. Nacka kommun anses inte följa 
översiktsplanen och den skrivelse som anger att ”Det ska ges planmässiga 
förutsättningar för nya och befintliga återvinningsstationer, genom att behov och 
möjliga placeringar studeras vid detaljplanläggning. Om program utarbetas sker 
detta i programskedet.”  

 
Planenhetens kommentar: Placeringen av återvinningsstationen i ett område med nära till 
både villabebyggelse och flerbostadshus gör att närboende och förbipasserande med olika 
trafikslag kan nyttja stationen. Cykelparkering föreslås inom stationen för att underlätta för 
besökare med cykel. Vid återvinningsstationen finns också en befintlig gångväg. 
 
Planenheten delar Miljövårdsrådets uppfattning att det ska finnas en rimlig belysning på 
platsen och detta styrs i utbyggnadsskedet. Vad gäller uppställningen av kärlen i förhållande 
till varandra är det en fråga som styrs av Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI). FTI 
har ingen fastställd generell uppställningsordning utan placerar ut kärlen beroende av den 
tillgängliga ytans utformning och omgivningens karaktär.  
 
Översiktsplanen anger att det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och befintliga 
återvinningsstationer. Denna detaljplan är ett led i detta arbete då syftet är att bekräfta en 
befintlig station. Planenheten noterar synpunkten om bristfällig planläggning för 
återvinningsstationer inom andra planärenden. 
 
 
Planenheten  
 
 
 
Angela Jonasson Thomas Magnusson 
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Biträdande planchef Planarkitekt 

NACKA 
KOM M U N 
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 Planbeskrivning 

ANTAGANDEHANDLING 
Upprättad oktober 2015 

 
 Dnr: KFKS 2014/845-214 

 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 

Detaljplan för återvinningsstation Saltängen, del av 
Sicklaön 40:14 i Saltsjö-Duvnäs, Nacka kommun 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kartan visar områdets avgränsning i 
streckad linje. Den lilla kartan visar var i 
Nacka kommun området ligger.  

 
Planens syfte 
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation på kommunal mark intill korsningen Hägervägen/Tranvägen i Saltsjö-
Duvnäs. Vid korsningen finns redan en återvinningsstation, men i och med att mark 
planläggs för ändamålet kan investeringar göras i en permanent anläggning för ökad trivsel, 
underlättad drift med mera. Det har inte funnits samma möjlighet till detta med de tillfälliga 
bygglov som hittills kunnat ges. Dessutom föreslår planen att återvinningsstationen flyttas 
något norrut från korsningen för att underlätta för underhåll, avfallshämtning och besökare 
till återvinningsstationen samt för att göra korsningen mer trafiksäker. 
 
Handlingar och innehåll 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog till planenheten 24 september 2013 att 
påbörja planarbetet med normalt planförfarande. Planförslaget är därmed upprättat enligt 
plan- och bygglagen PBL (2010:900) enligt dess lydelse före 1 januari 2015. 
 
Detaljplaneförslaget omfattar följande planhandlingar: 

 Detaljplanekarta med planbestämmelser 
 Denna planbeskrivning 
 Fastighetsförteckning 
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 Planbeskrivning Återvinningsstation Saltängen 2 (6) 
 ANTAGANDEHANDLING 

 
1. Förutsättningar 

 
Läge, areal & markägoförhållande 
Den befintliga återvinningsstationen är belägen i korsningen Hägervägen/Tranvägen. 
Marken ägs av Nacka kommun. 
 

 
Kartan visar ett flygfoto över området, återvinningsstationens befintliga läge och det nya föreslagna läget. 
 
Översiktlig planering 
Översiktsplan 2012 anger följande: Det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och 
befintliga återvinningsstationer, genom att behov och möjliga placeringar studeras vid 
detaljplaneläggning. 
 
Återvinningsstationer 
Återvinningsstationssystemet består av ett nationellt system av publika, obemannade 
återvinningsstationer för insamling av utsorterat producentmaterial från hushåll. En 
återvinningsstation består av uppställda behållare med tre eller flera materialslag som töms 
regelbundet och där materialet transporteras bort för materialåtervinning. I Nacka ska 
återvinningsstationerna vara kompletta stationer med alla materialslag: 

- Förpackningar av färgat och ofärgat glas 
- Förpackningar av metall 
- Förpackningar av plast 
- Förpackningar av kartong/wellpapp 
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 Planbeskrivning Återvinningsstation Saltängen 3 (6) 
 ANTAGANDEHANDLING 

- Returpapper (tidningar och dylikt) 
 
Som ett tillägg till avtalet med Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) finns möjlighet 
att ha batteriholkar och klädinsamling inom stationerna.  
 
Detaljplaner 
Gällande detaljplan är stadsplan 10 som vann laga kraft 1956, genomförandetiden har gått 
ut. Markanvändningen för platsen är park/plantering. 
 
Området idag 
Återvinningsstationen är belägen intill Tranvägen i Saltsjö-Duvnäs. På platsen finns en 
trafiklösning för att möjliggöra vändning för bussar vid korsningen Tranvägen/Hägervägen. 
Intill platsen ligger också en fotbollsplan, en lekpark och Saltängens skola. På platsen finns 
kärl för återvinning och ett möjligt upplag för sand. Längs med Tranvägen går en gångbana 
och strax norr om återvinningsstationen ligger en rad med parkeringsplatser.  
 

2. Planförslaget och konsekvenser 
 

För området föreslås markanvändning teknisk anläggning där behållare för återvinning kan 
anläggas. Hela återvinningsstationen föreslås flyttas något norrut från korsningen och uppta 
en något större yta än i dagsläget. Detta för att möjliggöra för bilar att köra in på 
återvinningsstationen och för att undvika att göra trafiklösningen vid korsningen 
Hägervägen/Tranvägen mer komplex. Parkeringen norr om återvinningsstationen får något 
färre p-platser på grund av att stationen flyttas norrut. Alternativet att förlägga området 
längre söderut, eller att kvarstå i samma läge som befintlig återvinningsstation, skulle 
innebära en än mer komplex trafiklösning vid korsningen än vad som redan idag är fallet.  
 
Infarten till återvinningsstationen föreslås ligga i södra änden av området. För att underlätta 
för underhåll, avfallshämtning och besökare föreslås utformningen av återvinningsstationen 
som en genomfartslösning, med utfart i norra änden av området. Besökande bilar som 
kommer från norr utmed Tranvägen vänder i korsningen söder om återvinningsstationen 
för att komma till infarten. Platsen skärmas av i alla väderstreck av ny växtlighet och ett nytt 
plank uppförs. En befintlig lind inom området kan med föreslagen utformning bevaras. 
Ytan för uppställning av behållare får en effektivare disposition. Marken asfalteras och 
belysning i form av strålkastare sätts upp inne på området. Inom stationen uppförs en 
cykelparkering för att underlätta för besökare som anländer till platsen med cykel. Det plank 
som finns vid befintlig återvinningsstation tas bort och ytan iordningsställs med plantering 
och gräs för att passa omkringliggande parkyta.  
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 Planbeskrivning Återvinningsstation Saltängen 4 (6) 
 ANTAGANDEHANDLING 

Illustrationsvy över planförslaget. Bilden visar en principiell utformning. Exakt utformning kommer att 
bestämmas i detaljprojekteringen. 
 
Redan idag har nya behållare placerats 
ut på återvinningsstationen. Alla 
behållare är nu krantömmande och i 
mer enhetligt utförande. Vissa 
behållare byts ut successivt beroende 
på gällande avtal. En ny typ av 
ljuddämpande glasbehållare finns 
framtagen och kan komma att placeras 
ut. Dessa behållare dämpar ljudet som 
uppstår när förpackningar lämnas i 
behållaren. Behållarnas placering i 
förhållande till planket har också en 
viss ljuddämpande verkan.  
 
 
Behovsbedömning 
Planenheten gör bedömningen att detaljplanens genomförande inte innebär en betydande 
miljöpåverkan. En miljökonsekvensbeskrivning enligt miljöbalken behöver därför inte 
upprättas för planen. Inga miljökvalitetsnormer för luft kommer att överskridas och 
eftersom planområdet är mycket litet bedöms påverkan på närliggande vattenområden bli 
försumbar. 

Exempel på krantömmande behållare. 
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 Planbeskrivning Återvinningsstation Saltängen 5 (6) 
 ANTAGANDEHANDLING 

Hushållning med naturresurser 
Inget tyder på att Nackabornas behov av att göra sig av med använda förpackningar av olika 
slag kommer att minska. Planenheten bedömer att behovet av mark för 
återvinningsstationer är permanent till sin natur och att det därför är lämpligt att planlägga 
mark för detta ändamål. Återvinningsstationer som är tydligt avgränsade och 
iordningsställda med bland annat plank och planteringar uppmuntrar till användning och 
hushållning med naturresurser. 
 

3. Så genomförs planen 
 

Denna detaljplan ger rättigheter att använda marken för ändamålet.  
 
Tidplan 
Tidplanen nedan utgör ett förslag för hur planen ska tas fram och genomföras. 
Plansamråd    genomfördes 1:a kvartalet 2015 
Granskning   genomfördes 3:e kvartalet 2015 
Kommunfullmäktiges antagande 1:a kvartalet 2016 
Laga kraft   1:a kvartalet 2016 
 
Enskilt byggande, det vill säga ansökan om bygglov, kan ske när detaljplanen vunnit laga 
kraft. Tidpunkten för laga kraft förutsätter att detaljplanen inte överklagas. 
 
Genomförandetid  
Genomförandetiden för denna detaljplan är 5 år från den tidpunkt då detaljplanen vinner 
laga kraft.  
 
Ansvarsfördelning 
Nacka kommun ska, genom natur- och trafiknämnden, vara ansvarig för stationen och 
eventuella avtal gällande utbyggnad och skötsel inom planområdet. Ansökan om marklov, 
bygglov och anmälan handläggs av bygglovenheten i Nacka kommun.  
 
Avtal och ekonomiska frågor 
Enligt gällande regler om producentansvar har svenska producenter av förpackningar och 
tidningar ålagts ett ansvar att med ensamrätt sköta om insamling och återvinning av 
förpackningar och tidningar som hushåll och andra förbrukare sorterat ut från övrigt avfall. 
Insamlingen av förpackningar och returpapper har därmed brutits ut från den kommunala 
avfallshanteringen. Detta ansvar kan dock komma att förändras, och eventuellt återgå till 
kommunen i framtiden. Gällande etablering, utformning etcetera så finns regler i ett 
samverkansavtal som tecknats mellan Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) och 
kommunen. I de fall utformningen ska utföras på ett sätt som inte följer FTI:s standard för 
stationsutformning, ska parterna skriftligt komma överens om hur kostnader etcetera ska 
fördelas. 
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 ANTAGANDEHANDLING 

4. Medverkande i planarbetet 
 
Nacka kommun: 
Thomas Magnusson  planarkitekt  planenheten 
Katarina Södergren  handläggare   VA- & avfallsenheten 
Mahmood Mohammadi  trafikplanerare trafikenheten 
Emma Hirsch  trafikplanerare trafikenheten 
Elisabeth Rosell  landskapsarkitekt park- & naturenheten 
Love Edenborg  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Tove Andersson  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Birgitta Held Paulie  miljöstrateg  miljöenheten 
 
Övriga: 
Bernt Fröderberg  landskapsarkitekt WSP Sverige  
 
 
 
Planenheten 
 
 
Angela Jonasson   Thomas Magnusson 
Biträdande planchef   Planarkitekt 
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18 (78) 

11 januari 2016 

NACKA 
KO M M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

§ 7 Dnr KFKS 2014/846-214 

Detaljplan för återvinningsstation 
Ulvsjövägen/Äitavägen, del av fastigheten Älta l 0: l, 
Älta 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark i Kolarängen. Planförslaget innebär att återvinningsstationen rustas 

upp och ändrar utformning. Genomförande och utbyggnad sköts av natur- och trafik

nämnden, VA- och avfallsenheten. 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtaL Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 234 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 218 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Utlåtande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 234 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 218 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Ordförandes sig n a tu r Justerandes signatur Utdragsbestyrka n de 
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19 (78) 

11 januari 2016 

NACKA SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KO M M U N 

Kommunstyrelsen 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

"Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 

anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 

Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation." 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

"Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 

naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 

återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 

anslutning tilllokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 

Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en A ve, detta skulle 

undvikas om man istället placerade in många små enheter istället för ett fåtal större. 

Kostnaden för att tömma A VCer ligger på förpackningsindustrin och inte kommunen men 

eftersom det går snabbare att tömma en liten behållare än en stor torde det inte röra sig om 

några större kostnader." 

RolfWastesen (V) lät anteckna följande. 

"Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 

återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyttjas utan att man 

behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 

återvinningsanläggning är nog ganska naivt. V ad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 

som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 

till behandling uppfyller bara till en del det kravet. " 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

.. ·-
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2015-11-04 

NACKA 
KOMMUN 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

§ 218 KFKS 2014/846-214 

Detaljplan för återvinningsstation Ulvsjövägen/Äita
vägen, Nacka kommun 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrker planförslaget och föreslår att kommun

fullmäktige antar planförslaget. 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befmtlig återvinningsstation 

på kommunal mark i Kolarängen. Planförslaget innebär att återvinningsstationen rustas 

upp och ändrar utformning. Genomförande och utbyggnad sköts av natur- och trafik

nämnden, VA- och avfallsenheten. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden fattade den 23 januari 2013, § 13 beslut om positivt 

planbesked. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog åt planenheten 24 

september 2013 § 181 att starta planarbetet med normalt planförfarande. Miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden informerades om samrådet 15 oktober 2014, § 253. Delegations

beslut om samråd fattades 6 februari 2015 och beslut om granskning fattades av miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden den 26 augusti 2015 § 162. 

El<onomisl<a konsel<venser 
Detaljplaneringen fmansieras av Avfallsverket genom plan avtal. Genomförande och 

utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 

investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren. 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse 2015-1 0-09 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Utlåtande 

Fastighetsförteckning 

Beslutsgång 
Nämnden beslöt i enlighet med förslaget till beslut. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 

c~ 
l 
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UTLÅTANDE 

2015-10-09 

Dnr KFKS 2014/846-214  

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

U T L Å T A N D E 

Detaljplan för återvinningsstation 
Ulvsjövägen/Ältavägen, Nacka kommun 
 
Sammanfattning  
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation på kommunal mark i korsningen Ulvsjövägen/Ältavägen. I och med att 
marken planläggs för ändamålet kan investeringar göras i en permanent anläggning för ökad 
trivsel, underlättad drift med mera. Det har inte funnits samma möjlighet till detta med de 
tillfälliga bygglov som hittills kunnat ges.   
 
Den befintliga återvinningsstationen är belägen intill Ulvsjövägen nära korsningen med 
Ältavägen. Bredvid stationen finns ett sandupplag. Området är i behov av att 
iordningsställas bättre. För området föreslås markanvändning teknisk anläggning där 
behållare för återvinning får uppföras. Infart till återvinningsstationen föreslås ske från 
Ulvsjövägen. Ytan för uppställning av behållare utökas något och får en tydligare 
disposition. I och med detta föreslås också att det sandupplag som ligger bredvid 
återvinningsstationen flyttas till mer lämplig plats. Marken asfalteras och ett nytt plank för 
avskärmning mot bebyggelse uppförs mot Ulvsjövägen. Ny växtlighet och nya träd 
planteras och belysning koncentreras till inom området. Befintliga träd behålls. För att 
gående lättare ska ha tillgång till återvinningsstationen föreslås att nuvarande gångbana öster 
om området förgrenas i en entré norr om stationen och en entré i den södra delen. 
 
Under samrådet lämnade Trafikverket och Nacka Miljövårdsråd synpunkter på 
planförslaget. Under granskningen lämnade Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun och 
Nacka Miljövårdsråd synpunkter på planförslaget. 
 
Bortsett från justeringar i plankartan med anledning av Lantmäterimyndighetens yttrande 
och redaktionella justeringar i planbeskrivningen har inga förändringar skett i planförslaget 
efter granskning. 
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Bakgrund 
Beslut om att ställa ut detaljplanen för granskning fattades av Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 26 augusti 2015, § 162. Granskningstiden pågick mellan den 4 
september och den 1 oktober 2015, totalt 4 veckor. 
 
Synpunkterna som inkom under samrådsskedet har redovisats och bemötts i en 
samrådsredogörelse som upprättades den 7 augusti 2015. 
 
Inkomna synpunkter 
Följande remissinstanser har inga synpunkter på planförslaget  

– Länsstyrelsen 
– Trafikförvaltningen 
– Trafikverket  
– Nacka Energi 
– Fortum Värme 

Följande remissinstanser har synpunkter på planförslaget 
– Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun 
– Nacka Miljövårdsråd 

Sammanfattning och bemötande av inkomna synpunkter 

Inkomna synpunkter från kommunala nämnder och övriga myndigheter 
1. Lantmäterimyndigheten i Nacka kommun påpekar att plankartan saknar ett antal 

fastighetsbeteckningar, en teckenförklaring och koordinator i rutnät. Vidare skriver 
Lantmäterimyndigheten att det är något otydligt i kartan vad som är vad av 
fastighetsgränser, vägar med mera.  

 
Planenhetens kommentar: Plankartan har kompletterats med den information som 
Lantmäterimyndigheten efterfrågar, det vill säga de saknade fastighetsbeteckningarna, en 
teckenförklaring och koordinater i rutnät. Planenheten noterar informationen om att det är 
svårt att skilja vissa linjer åt. Det pågår ett arbete för att åtgärda detta.  

Inkomna synpunkter från föreningar 
1. Nacka Miljövårdsråd tillstyrker att återvinningsstationen får planstöd och på så 

sätt blir permanent. Deras yttrande berör inte enbart detaljplanen för denna 
återvinningsstation, utan även fyra andra detaljplaner för återvinningsstationer runt 
om i kommunen som var på granskning under samma period. Utformningen av 
återvinningsstationen vid Ulvsjövägen/Ältavägen bedöms i huvudsak rimlig. Det 
betonas att belysning och en smart placering av kärlen i förhållande till varandra är 
viktigt. Liksom deras yttrande i samrådet anser också Nacka Miljövårdsråd att 
planen till stor utsträckning förutsätter att besökare till stationerna använder bil. De 
föreslår en strategi med fler och mindre stationer närmare bostäder, utformade för 
att i första hand nås med cykel eller till fots. I byggandet av Nacka stad anses en 
sådan strategi vara nödvändighet.  
 
Nacka Miljövårdsråd menar att planeringen för återvinningsstationer i kommunens 
planprocesser är bristfällig, och nämner planeringen för Älta centrum, centrala 
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Nacka, Planiaområdet och Nacka strand. Nacka kommun anses inte följa 
översiktsplanen och den skrivelse som anger att ”Det ska ges planmässiga 
förutsättningar för nya och befintliga återvinningsstationer, genom att behov och 
möjliga placeringar studeras vid detaljplanläggning. Om program utarbetas sker 
detta i programskedet.”  

 
Planenhetens kommentar: Placeringen av återvinningsstationen i ett område nära villa- 
och radhusområden gör att närboende och förbipasserande med olika trafikslag kan nyttja 
stationen. Cykelparkering föreslås inom stationen för att underlätta för besökare med cykel. 
Gång- och cykelbana finns redan i direkt anslutning till återvinningsstationen. Två nya 
gångvägar föreslås leda till och från stationen från Ältavägen och Ulvsjövägen. 
Detaljplaneförslaget tar också i beaktande Trafikverkets cykelsatsning att upprusta 
Ältavägens cykelbana. 
 
Planenheten delar Miljövårdsrådets uppfattning att det ska finnas en rimlig belysning på 
platsen och detta styrs i utbyggnadsskedet. Vad gäller uppställningen av kärlen i förhållande 
till varandra är det en fråga som styrs av Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI). FTI 
har ingen fastställd generell uppställningsordning utan placerar ut kärlen beroende av den 
tillgängliga ytans utformning och omgivningens karaktär.  
 
Översiktsplanen anger att det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och befintliga 
återvinningsstationer. Denna detaljplan är ett led i detta arbete då syftet är att bekräfta en 
befintlig station. Planenheten noterar synpunkten om bristfällig planläggning för 
återvinningsstationer inom andra planärenden. 
 
 
Planenheten  
 
 
 
Angela Jonasson Thomas Magnusson 
Biträdande planchef Planarkitekt 
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 Planbeskrivning 

ANTAGANDEHANDLING 
Upprättad oktober 2015 

 
 Dnr: KFKS 2014/846-214 

 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
 

Detaljplan för återvinningsstation 
Ulvsjövägen/Ältavägen, del av Älta 10:1 i Älta, Nacka 

kommun  
 

  
Kartan visar områdets avgränsning. Den lilla kartan visar var i Nacka kommun området ligger. 
 
Planens syfte 
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation på kommunal mark i korsningen Ulvsjövägen/Ältavägen. I och med att 
marken planläggs för ändamålet kan investeringar göras i en permanent anläggning för ökad 
trivsel, underlättad drift med mera. Det har inte funnits samma möjlighet till detta med de 
tillfälliga bygglov som hittills kunnat ges.   
 
Handlingar och innehåll 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog till planenheten 24 september 2013 att 
påbörja planarbetet med normalt planförfarande. Planförslaget är därmed upprättat enligt 
plan- och bygglagen PBL (2010:900) enligt dess lydelse före 1 januari 2015. 
 
Detaljplaneförslaget omfattar följande planhandlingar: 

 Detaljplanekarta med planbestämmelser 
 Denna planbeskrivning 
 Fastighetsförteckning 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  2 (6) 
Ulvsjövägen/Ältavägen  

 ANTAGANDEHANDLING 

1. Förutsättningar 
 

Läge, areal & markägoförhållande 
Den befintliga återvinningsstationen är belägen i korsningen Ulvsjövägen/Ältavägen. 
Marken ägs av Nacka kommun. 
 

 
Kartan visar ett flygfoto över området. 
 
Översiktlig planering 
Översiktsplan 2012 anger följande: Det ska ges planmässiga förutsättningar för nya och 
befintliga återvinningsstationer, genom att behov och möjliga placeringar studeras vid 
detaljplaneläggning. 
 
Återvinningsstationer 
Återvinningsstationssystemet består av ett nationellt system av publika, obemannade 
återvinningsstationer för insamling av utsorterat producentmaterial från hushåll. En 
återvinningsstation består av uppställda behållare med tre eller flera materialslag som töms 
regelbundet och där materialet transporteras bort för materialåtervinning. I Nacka ska 
återvinningsstationerna vara kompletta stationer med alla materialslag: 
 

- Förpackningar av färgat och ofärgat glas 
- Förpackningar av metall 
- Förpackningar av plast 
- Förpackningar av kartong/wellpapp 
- Returpapper (tidningar och dylikt) 

 
Som ett tillägg till avtalet med Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) finns möjlighet 
att ha batteriholkar och klädinsamling inom stationerna.  
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Planbeskrivning Återvinningsstation  3 (6) 
Ulvsjövägen/Ältavägen  

 ANTAGANDEHANDLING 

Detaljplaner 
Gällande detaljplan är stadsplanerna 331 och 262, genomförandetiden har gått ut. 
Markanvändningen är parkmark respektive gatumark. 
 
Området idag 
Den befintliga återvinningsstationen är belägen intill Ulvsjövägen, nära korsningen med 
Ältavägen. Området gränsar till en fotbollsplan och på andra sidan Ulvsjövägen ligger villor. 
Bredvid återvinningsstationen mot korsningen finns ett sandupplag. Området är i behov av 
att iordningsställas bättre.  
 

2. Planförslaget och konsekvenser 
 
För området föreslås markanvändning teknisk anläggning där behållare för återvinning får 
uppföras. Infart till återvinningsstationen föreslås ske från Ulvsjövägen. Ytan för 
uppställning av behållare utökas något och får en tydligare disposition. I och med detta 
föreslås också att det sandupplag som ligger bredvid återvinningsstationen flyttas till annan 
mer lämplig plats. Marken asfalteras och ett nytt plank för avskärmning mot bebyggelse 
uppförs mot Ulvsjövägen. Ny växtlighet och träd planteras för att rama in 
återvinningsstationen och belysning koncentreras till inom området. Befintliga träd behålls. 
Inom stationen uppförs en cykelparkering för att underlätta för besökare som anländer till 
platsen med cykel. För att gående lättare ska ha tillgång till återvinningsstationen kan 
nuvarande gångbana öster om området förgrenas i en entré norr om stationen och en entré 
i den södra delen, se förslag nedan. De illustrerade gångvägarna är utanför planområdet. 
Behov och utformning av gångvägar bestäms i samband med utbyggnaden av stationen. 
 

 
Illustrationsvy över planförslaget. Bilden visar en principiell utformning. Exakt utformning kommer att 
bestämmas i detaljprojekteringen. 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  4 (6) 
Ulvsjövägen/Ältavägen  

 ANTAGANDEHANDLING 

 
Redan idag har nya behållare placerats 
ut på återvinningsstationen. Alla 
behållare är nu krantömmande och 
därmed i ett mer enhetligt utförande. 
Vissa behållare byts ut successivt 
beroende på gällande avtal. En ny typ 
av ljuddämpande glasbehållare finns 
framtagen och kan komma att placeras 
ut. Dessa behållare dämpar ljudet som 
uppstår när förpackningar lämnas i 
behållaren. Behållarnas placering i 
förhållande till planket har också en 
viss ljuddämpande verkan. 
 
 
Ledningar 
Inom planområdet, parallellt med Ulvsjövägen, löper kommunens dagvatten-, spillvatten- 
och vattenledningar. Ledningarna blir kvar i befintligt läge och markreservat upprättas för 
att långsiktigt säkerställa åtkomst till ledningarna. Utbyggnaden av den nya 
återvinningsstationen, i form av asfaltering, plantering, placering av kärl med mera, kan ske 
ovanpå markreservatet. Vid uppförandet av nytt plank ska placering av plankets fundament 
beakta ledningarnas placering. 
 
Behovsbedömning 
Planenheten gör bedömningen att detaljplanens genomförande inte innebär en betydande 
miljöpåverkan. En miljökonsekvensbeskrivning enligt miljöbalken behöver därför inte 
upprättas för planen. Inga miljökvalitetsnormer för luft kommer att överskridas och 
eftersom planområdet är mycket litet bedöms påverkan på närliggande vattenområden bli 
försumbar. 
 
Hushållning med naturresurser 
Inget tyder på att Nackabornas behov av att göra sig av med använda förpackningar av olika 
slag kommer att minska. Planenheten bedömer att behovet av mark för 
återvinningsstationer är permanent till sin natur och att det därför är lämpligt att planlägga 
mark för detta ändamål. Återvinningsstationer som är tydligt avgränsade och 
iordningsställda med bland annat plank och planteringar uppmuntrar till användning och 
hushållning med naturresurser. 
 
 
 
 
 

Exempel på krantömmande behållare. 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  5 (6) 
Ulvsjövägen/Ältavägen  

 ANTAGANDEHANDLING 

3. Så genomförs planen 
 
Denna detaljplan ger rättigheter att använda marken för ändamålet.  
 
Tidplan 
Tidplanen nedan utgör ett förslag för hur planen ska tas fram och genomföras. 
Plansamråd    genomfördes 1:a kvartalet 2015 
Granskning   genomfördes 3:e kvartalet 2015 
Kommunfullmäktiges antagande 1:a kvartalet 2016 
Laga kraft   1:a kvartalet 2016 
Genomförande av planförslaget kan ske när detaljplanen vunnit laga kraft.  
 
Enskilt byggande, det vill säga ansökan om bygglov, kan ske när detaljplanen vunnit laga 
kraft. Tidpunkten för laga kraft förutsätter att detaljplanen inte överklagas. 
 
Genomförandetid  
Genomförandetiden för denna detaljplan är 5 år från den tidpunkt då detaljplanen vinner 
laga kraft.  
 
Ansvarsfördelning 
Nacka kommun ska, genom natur- och trafiknämnden, vara ansvarig för stationen och 
eventuella avtal gällande utbyggnad och skötsel inom planområdet. Ansökan om marklov, 
bygglov och anmälan handläggs av bygglovenheten i Nacka kommun.  
 
Avtal och ekonomiska frågor 
Enligt gällande regler om producentansvar har svenska producenter av förpackningar och 
tidningar ålagts ett ansvar att med ensamrätt sköta om insamling och återvinning av 
förpackningar och tidningar som hushåll och andra förbrukare sorterat ut från övrigt avfall. 
Insamlingen av förpackningar och returpapper har därmed brutits ut från den kommunala 
avfallshanteringen. Detta ansvar kan dock komma att förändras, och eventuellt återgå till 
kommunen i framtiden. Gällande etablering, utformning etcetera så finns regler i ett 
samverkansavtal som tecknats mellan Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) och 
kommunen. I de fall utformningen ska utföras på ett sätt som inte följer FTI:s standard för 
stationsutformning, ska parterna skriftligt komma överens om hur kostnader etcetera ska 
fördelas. 
 

4. Medverkande i planarbetet 
 
Nacka kommun: 
Thomas Magnusson  planarkitekt  planenheten 
Katarina Södergren  handläggare   VA- & avfallsenheten 
Mahmood Mohammadi  trafikplanerare trafikenheten 
Elisabeth Rosell  landskapsarkitekt park- & naturenheten 
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Planbeskrivning Återvinningsstation  6 (6) 
Ulvsjövägen/Ältavägen  

 ANTAGANDEHANDLING 

Love Edenborg  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Tove Andersson  bygglovhandläggare bygglovenheten 
Birgitta Held Paulie  miljöstrateg  miljöenheten 
 
Övriga: 
Bernt Fröderberg  landskapsarkitekt WSP Sverige  
 
 
 
Planenheten 
 
 
Angela Jonasson   Thomas Magnusson 
Biträdande planchef   Planarkitekt 
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PLANBESTÄMMELSER 
Följande gäller inom områden med nedanstående 
beteckningar. Endast angiven användning och utformning 
är tillåten. Bestämmelser utan beteckning gäller inom 
hela planområdet. 

GRÄNSER 

- ·----· Planområdesgräns 

Egenskapsgräns 

ANVÄNDNING AV MARK OCH VATTEN 
Kvartersmark 

l E l Tekniska anläggningar 

BEGRÄNSNINGAR AV MARKENS 
BEBYGGANDE 

l. . . . 'l . . . . 
o • • o . . . . . . . . . 

. - . . -

Mark där byggnad inte får 
uppföras. Plank får uppföras 

u Marken skall vara tillgänglig för 
allmänna underjordiska 
ledningar 

ADMINISTRATIVA BESTÄMMELSER 
Genomförandetid 
Genomförandetiden är s år från den dag planen vinner 
laga kraft 

ILLUSTRATION 
Illustrationslinjer 

-------------- Plank 

ii o 20 

Skala 1 :400(A3} l 1 

1
1° 1 l Meter 

Upprättad enligt PBL 2010:900 Koordinatsystem SWEREF 9918 00 Höjd RH2000 

Detaljplan för återvinningsstation 

Ulvsjövägen/Ältavägen 
del av Älta 10:1 i Älta, 
Nacka kommun 

Planenheten i oktober 2015 
ANTAGANDEHANDLING 

Angela Jonasson 
Biträdande planchef 

Thomas Magnusson 
Planarkitekt 

Tillstyrkt av MSN -------------------
AmagenavKF __________________ ___ 
Lagakrall. ________________ ___ 

Till planen hör. 
Planbeskrivning 
Fatighelsförteckning 

KFKS 2014/846-214 
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11 januari 2016 

NACKA 
KOM M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommuns tyreisen 

§ 8 Dn r KFKS 20 15/173-040 

Upplösning av Sociala samfonden 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Sociala samfonden ska upplösas. 
2. Inga ytterligare medel ska utdelas från Sociala samfonden. 
3. Vid upplösningen ska stiftelsens förmögenhet användas för verksamhet som följer 

stiftelseurkunden och gå till barn, sjuka eller gamla som lever under små 
ekonomiska villkor och är skrivna i Nacka kommun. Kommunstyrelsen fattar 

beslut om detta. 

Ärende 
Nacka kommun förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga avkastning 
har blivit lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt att mer än 

sporadiskt göra utdelningar i enlighet med stiftelsens stadgar. Avkastningen som finns att 
fördela är lägre än kostnaderna för annonsering om möjlighet att söka medel och 
administration. Eftersom det inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala 

samfonden kan den enbart upplösas enligt bestämmelser i stiftelselagen. Tre av fyra 
förutsättningar är uppfyllda men sedan krävs att ingen mer utdelning sker. Om ingen 
utdelning görs 2015 eller därefter kan stiftelsen upplösas 2019. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 187 

stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 november 2015 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse 

Socialnämnden den 20 oktober 2015 § 153 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 187 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Sociala samfonden ska upplösas. 

2. Inga ytterligare medel ska utdelas från Sociala samfonden. 

3. Vid upplösningen ska stiftelsens förmögenhet användas för verksamhet som följer 
stiftelseurkunden och gå till barn, sjuka eller gamla som lever under små 

ekonomiska villkor och är skrivna i Nacka kommun. Kommunstyrelsen fattar 
beslut om detta. 

Ordförandes sig n a tu r Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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11 januari 2016 

NACKA SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOM M U N 

Kommunstyrelsen 

Beslut i socialnämnden den 20 oktober 2015 § 153 
Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala Samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Ordförandes sig n a tu r Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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 2015-11-11 
 
 TJÄNSTESKRIVELSE 
 KFKS 2015/173-040 
  
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Kommunstyrelsen 

Upplösning av Sociala samfonden 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Sociala samfonden ska upplösas.  
2. Inga ytterligare medel ska utdelas från Sociala samfonden. 
3. Vid upplösningen ska stiftelsens förmögenhet användas för verksamhet som följer 

stiftelseurkunden och gå till barn, sjuka eller gamla som lever under små 
ekonomiska villkor och är skrivna i Nacka kommun. Kommunstyrelsen fattar beslut 
om detta. 

 

Sammanfattning 
Nacka kommun förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga avkastning 
har blivit lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt att mer än 
sporadiskt göra utdelningar i enlighet med stiftelsens stadgar. Avkastningen som finns att 
fördela är lägre än kostnaderna för annonsering om möjlighet att söka medel och 
administration. Eftersom det inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala 
samfonden kan den enbart upplösas enligt bestämmelser i stiftelselagen. Tre av fyra 
förutsättningar är uppfyllda men sedan krävs att ingen mer utdelning sker. Om ingen 
utdelning görs 2015 eller därefter kan stiftelsen upplösas 2019. 
 

Ärendet 
Sociala samfonden bildades 1986 genom en sammanslagning av Ernst Broderssons fond, 
Olivia och Alfred Pettersons fond, Clara Svenssons fond för tuberkulösa barn samt 
Lindmanssons fond. Enligt en tolkning av stiftelseurkunderna ska avkastningen gå till barn, 
sjuka eller gamla som lever under små ekonomiska villkor. Sökande måste vara skriven i 
Nacka kommun. 
 
Totalt finns 151 000 kr i fonden, vilket motsvarar cirka 3,4 prisbasbelopp. Socialnämnden 
har i uppdrag att årligen fördela 90% av den årliga avkastningen som Sociala samfonden 
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genererar. 10% ska läggas till stiftelsens kapital. Resultatet har årligen redovisats i 
kommunens bokslut. För tio år sedan fanns drygt 7000 kr att fördela och de senaste åren 
har avkastningen legat runt 1000- 2000 kr. Den senaste utdelningen skedde 2014. 
 
Stiftelsen har inga skulder.  
 
Stadgarna för Sociala samfonden innehåller inga regler om upplösning av stiftelsen. Om 
grundarna av stiftelsen inte har stadgat om en upplösningsrätt för stiftelsens förvaltare, 
krävs enligt 6 kap 5 § stiftelselagen (1994:1220) att fyra förutsättningar ska vara uppfyllda 
för att en stiftelse ska kunna upplösas. 

 
1. Stiftelsen bildades för mer än 20 år sedan.  
2. Stiftelsen inte har kunnat främja sitt ändamål under de senaste fem åren.  
3. Värdet av tillgångarna, värderade med tillämpning av 3 kap. 3 §, vid utgången av de tre 

senaste räkenskapsåren har understigit ett gränsbelopp som motsvarar tio gånger det då 
gällande prisbasbeloppet enligt 2 kap. 6 och 7 §§ socialförsäkringsbalken  

4. Stiftelsen saknar skulder.  
 
Stadsledningskontoret bedömer att förutsättningarna ett, tre och fyra ovan är uppfyllda. För 
att uppfylla punkt två ovan, stiftelsen har inte kunna främja sitt ändamål de senaste fem 
åren, krävs att ingen ytterligare utdelning sker. Den senaste utdelningen från stiftelsen 
skedde 2014. Den årliga avkastningen täcker inte kostnaden för annonsering. Tolkningen av 
kriteriet att stiftelsen inte ska ha främjat sitt syfte de senaste fem åren är restriktiv och i 
princip krävs att någon utdelning inte har gjorts alls under den tidsrymden.  
 
För att Sociala samfonden ska kunna upplösas krävs att länsstyrelsen godkänt upplösningen, 
vilket i praktiken innebär att den i egenskap av tillsynsmyndighet beslutar att inte ingripa 
mot kommunens upplösningsbeslut. Som alternativ finns det också en möjlighet att ansöka 
om tillstånd för upphävande av avkastningskravet hos Kammarkollegiet enligt 6 kap 1 § 
stiftelselagen. Ett sådant tillstånd möjliggör för stiftelsen att använda avkastningen till annat 
ändamål.  
 
Med tanke på den restriktiva tolkningen av om Sociala samfonden kunnat främja sitt 
ändamål de senaste fem åren, bedöms det som lämpligt att inte dela ut några medel ur 
fonden fram till år 2019, och därefter fatta ett upplösningsbeslut enligt 6 kap 5 § 
stiftelselagen och delge länsstyrelsen detta beslut när det blir aktuellt.   
 

Ekonomiska konsekvenser 
Förvaltningen av stiftelsen är minimal, men belastar socialnämnden. I övrigt inga 
ekonomiska konsekvenser om stiftelsen finns kvar. Om stiftelsen löses upp går överskottet i 
stiftelsen förslagsvis till verksamhet i kommunen som jobbar med frågor i nära anslutning 
till stiftelsens stadgar.  
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Konsekvenser för barn 
Utdelningen från stiftelsen har de senaste åren varit både sporadisk och med lägre belopp. 
Konsekvensen av en upplösning är att tid och resurser kan läggas på annan verksamhet med 
inriktning på barn och unga.  
 

Bilagor 
Tjänsteskrivelse från Sociala kvalitetsenheten 
Protokollsutdrag Socialnämnden 
 
 
 
Anders Fredriksson  Johanna Magnusson 
Social- och äldredirektör  Controller 
Stadsledningskontoret  Controllerenheten 
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20 oktober 2015 

NACKA 
KO M M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Socialnämnden 

§ 153 SOCN 2015/373-790 

Ingen utdelning från Stiftelsen Sociala samfonden 

Beslut 
Socialnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 

stiftelsen Sociala Samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige förvaltar en stiftelse kallad Sociala Samfonden. Fondens årliga 

avkastning har blivit allt lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt 

att mer än sporadiskt göra utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som 

finns att fördela är lägre än kostnaderna för annonsering och övrig administration. 

Eftersom det inte flnns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala samfonden kan den 
enbart upplösas enligt de fyra förutsättningar som anges i stiftelselagen kapitel 6 paragraf 5. 

Tre av dessa är redan uppfyllda. Eftersom utdelning skedde 2014 föreslås att ingen mer 
utdelning görs för att kunna uppfylla förutsättningen att stiftelsen inte kan främja sitt 
ändamål under de senaste fem åren. Då är samtliga förutsättningar uppfyllda och fonden 
kan avslutas. 

Handlingar i ärendet 
1. Tjänsteskrivelse stadsledningskontoret, 2015-09-24 

Beslutsgång 
Socialnämnden beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag till beslut. 

Ordförandes slgnCitur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

,; \ _)-- ( j o/_,!1 .. ~' . / ,..~..-. . ··.:/' ,.....- \ t-t t.d.:_.--( 
'--"-·· .. \ - ·' . 
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 2015-09-24 
 
 TJÄNSTESKRIVELSE 
 SOCN 2015/373-790 
  
  
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Socialnämnden 

 

Ingen utdelning från Stiftelsen Sociala samfonden 

Förslag till beslut 
Socialnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala Samfonden fr o m 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 
  

Sammanfattning  
Kommunfullmäktige förvaltar en stiftelse kallad Sociala Samfonden. Fondens årliga 
avkastning har blivit allt lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt att 
mer än sporadiskt göra utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som finns 
att fördela är lägre än kostnaderna för annonsering och övrig administration. Eftersom det 
inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala samfonden kan den enbart upplösas 
enligt de fyra förutsättningar som anges i stiftelselagen kapitel 6 paragraf 5. Tre av dessa är 
redan uppfyllda. Eftersom utdelning skedde 2014 föreslås att ingen mer utdelning görs för 
att kunna uppfylla förutsättningen att stiftelsen inte kan främja sitt ändamål under de 
senaste fem åren. Då är samtliga förutsättningar uppfyllda och fonden kan avslutas. 
 

Ärendet 
Om grundarna av stiftelsen inte har stadgat om en upplösningsrätt för stiftelsens förvaltare, 
krävs enligt 6 kap 5 § stiftelselagen (1994:1220) att ett antal förutsättningar ska vara 
uppfyllda för att en stiftelse ska kunna upplösas. Det finns ingen stadgad upplösningsrätt 
för Sociala samfonden.   
 
Enligt 6 kap 5 § Stiftelselagen gäller följande förutsättningar för upphörande av en stiftelse i 
visst fall 

 
5 § Styrelsen eller förvaltaren får besluta om att förbruka stiftelsens tillgångar för det 
ändamål vartill de är bestämda eller för ett ändamål som så nära som möjligt motsvarar 
detta, om 
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1. stiftelsen bildades för mer än 20 år sedan. Denna förutsättning är uppfylld, stiftelsen bildades 
genom ett permutationsbeslut 1986 genom sammanläggning av Ernst Broderssons fond, Olivia och 
Alfred Pettersons fond, Clara Svenssons fond för tuberkulösa barn samt Lindmanssons fond 
 
2. stiftelsen inte har kunnat främja sitt ändamål under de senaste fem åren. Denna 
förutsättning kan uppfyllas om ingen utdelning sker fram till 2019. Den sista utdelningen skedde 
2014. Den årliga avkastningen täcker inte kostnaden för annonsering och ingen förvaltningsersättning 
har tagits ut. Tolkningen av kriteriet att stiftelsen inte ska ha främjat sitt syfte de senaste fem åren är 
restriktiv, och i princip krävs att någon utdelning inte har gjorts alls under den tidsrymden.  
För att Sociala samfonden ska kunna upplösas krävs antingen att länsstyrelsen godkänt 
upplösningen, vilket i praktiken innebär att de i egenskap av tillsynsmyndighet beslutar att inte 
ingripa mot kommunens upplösningsbeslut. Det finns också en möjlighet att ansöka om tillstånd för 
upphävande av avkastningskravet hos Kammarkollegiet enligt 6 kap 1 § Stiftelselagen. Ett sådant 
tillstånd möjliggör för stiftelsen att använda avkastningen till annat ändamål. Med tanke på den 
restriktiva tolkningen av om Sociala samfonden kunnat främja sitt ändamål de senaste fem åren, 
bedöms det som lämpligt att inte dela ut några medel ur fonden fram till år 2019, och därefter fatta ett 
upplösningsbeslut enligt 6 kap 5 § stiftelselagen och delge länsstyrelsen detta beslut när det blir 
aktuellt.   
 
 
3. värdet av tillgångarna, värderade med tillämpning av 3 kap. 3 §, vid utgången 
av de tre senaste räkenskapsåren har understigit ett gränsbelopp som motsvarar 
tio gånger det då gällande prisbasbeloppet enligt 2 kap. 6 och 7 §§ 
socialförsäkringsbalken. Förutsättningen är uppfylld då stiftelsen i dagsläget har 151 000 
kronor vilket understiger tio gånger gällande prisbasbelopp som för 2015 bestämts till  

       44 500kronor.  
 
4. stiftelsen saknar skulder. Förutsättningen är uppfylld. 

 
Totalt finns cirka 150 000 kr i fonden. Socialnämnden har i uppdrag att årligen fördela 90 % 
av avkastningen som Sociala samfonden årligen genererar. En tiondel ska läggas till 
kapitalet. Resultatet har årligen redovisats i revisionsberättelsen till bokslutet för hela 
kommunen. För tio år sedan var det drygt 7000 kr att fördela och de senaste åren har 
avkastningen legat runt 1000- 2000 kr.  
Bidraget får delas ut som stöd åt behövande inom kommunen. Enligt en tolkning av 
stiftelseurkunderna ska avkastningen gå till barn, sjuka eller gamla som lever under små 
ekonomiska villkor. Sökande måste vara skriven i Nacka kommun. Utdelning ska ske årligen 
i december månad. Utdelning har inte kunnat göras årligen i den omfattning som stadgarna 
föreskriver, utan en ihopsamling har fått göras över en längre period för att möjliggöra 
utdelning enstaka år. Svårigheten att dela ut pengar i enlighet med ändamålet har 
förekommit under den senaste femårsperioden. Eftersom utdelningsutrymmet varit så litet 
och sporadiskt har det inte heller varit möjligt att tillkännage möjligheten till ansökan om 

78



  3 (3) 

bidrag genom annonsering eller på annat sätt, vilket ska ske enligt Sociala samfondens 
stadgar.   
 
   
 
 
Anders Fredriksson    Susanne Eriksson 
Socialdirektör    Planerare och utvecklare 

79



22 (78) 

11 januari 2016 

NACKA SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOM M U N 

Kommunstyrelsen 

§ 9 Dn r KFKS 20 15/792-003 

Reglemente för förtroendevalda 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente för 

förtroendevalda. 

Ärende 
Det befintliga regelverket kring ersättning till förtroendevalda är otydligt och lämnar stort 
utrymme för tolkningar. För att underlätta och tydliggöra för förtroendevalda och 

tjänstemän föreslås i ärendet ett uppdaterat reglemente. Det föreslagna reglementet bygger 

på det befmtliga regelverket och de anvisningar som fmns. Största skillnaderna är att 
tydliggöra vad som gäller vid kurser och konferenser samt att arvodesbelopp som beslutas i 

det årliga mål- och budgetärendet inte inkluderas i reglementet. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 188 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 december 2015 
Förslag "Reglemente för förtroendevalda" 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 188 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente för 

förtroendevalda. 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (.MP), RolfWasteson 

M och Christina Ståldal (NL), att samma regler gällande arvode ska gälla för nämnder som 
gäller för kommunfullmäktige. Ersättning för förlorad arbetsinkomst ska ta hänsyn till 
restid. 

Sidney Holm yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar, RolfWasteson och 
Christina Ståldal, att regler för ersättning ska vara densamma för beredning som för 

nämndsamman träden. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrka n de 

/l / l /"\· l J 
./ 
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11 januari 2016 

NACKA SAM MANTRÄDESPROTOKO LL 
KO M M U N 

Kommunstyrelsen 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars och Sidney Holms båda yrkanden beslutade 

kommunstyrelsen i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 

beslutet. 

Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp mot beslutet. 

RolfWasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

"Vänsterpartiet instämmer i de yrkanden som ställdes av (S) och (MP). 
Det flnns ingen anledning att begränsa sammanträdesersättningen för nämndmöten till 3 
timmar. Det är sällan som möte blir så långa (och därmed är den ekonomiska 

konsekvensen minimal) och de fall det sker så ftnns det ingen anledning att arvode ska utgå 
på ett kommunfullmäktigemöte men inte ett nämndmöte. 

Ersättning för förlorad arbetsförtjänst bör rimligtvis utgå även för restiden i samband med 
ett sammanträde. Idag är det i praktiken så att den som deltar i sammanträden på dagtid 
inte får full ersättning för den förlorade arbetsförtjänsten i och med att restiden inte ersätts. 

Man ska inte behöva betala för att kunna upprätthålla ett förtroendeuppdrag. 
Sammanträdesersättning och förlorad arbetsförtjänst bör utgå för deltagande i 
beredningsmöten på samma sätt som för nämndmöten. Att delta i ett beredningsmöte är 
ett sätt att få bättre insikt i aktuella ärenden. Därför är det viktigt att kunna få ersättning för 

förlorad arbetsförtjänst så att förlorad inkomst inte ska hindra någon att delta. " 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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 TJÄNSTESKRIVELSE 
 KFKS 2015/792-003 
  
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Kommunstyrelsen 

Reglemente för förtroendevalda 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente för 
förtroendevalda 
 

Sammanfattning 
Det befintliga regelverket kring ersättning till förtroendevalda är otydligt och lämnar stort 
utrymme för tolkningar. För att underlätta och tydliggöra för förtroendevalda och 
tjänstemän föreslår stadsledningskontoret ett uppdaterat reglemente. Det föreslagna 
reglementet bygger på det befintliga regelverket och de anvisningar som finns. Största 
skillnaderna är att tydliggöra vad som gäller vid kurser och konferenser samt att 
arvodesbelopp som beslutas i det årliga mål- och budgetärendet inte inkluderas i 
reglementet. 
 

Ärendet 
Kommunens befintliga reglemente för förtroendevalda fastställdes för ett antal år sedan. Ett 
reglemente ska vara tydligt och tillgängligt. Grunderna i reglementet är fortfarande relevant, 
men det finns behov att förtydliga vissa delar. Förtydliganden sker för att minimera risken 
för fel och brister i tolkningen av reglementet. 
 
Det föreslagna reglementet för förtroendevalda bygger på det befintliga. De tre största 
skillnaderna mellan det befintliga och det föreslagna är tydliggörande av vad som gäller för 
förtroendevald som deltar i kurser och konferenser, kortare tider för att begära ersättning 
för direkta kostnader och utlägg och att arvodesbelopp och liknande ersättningar som 
beslutas i det årliga mål- och budgetärendet lyfts ut ur reglementet. 
 
Reglementet publiceras på lämpligt ställe på www.nacka.se I den publicerade versionen 
kommer även de arvoden och belopp som beslutas i det årliga mål- och budgetärendet 
finnas med. Dessa uppdateras årligen baserat på vad kommunfullmäktige fastställer i mål- 
och budget.  
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Det föreslagna reglementet ersätter följande befintliga dokument: 
Ersättningar för förtroendevalda 1 
Ersättning vid deltagande i kurser och konferenser 2 
Ersättning vid deltagande i möten m.m 3 
 
I samband med översynen av reglementet föreslås även några mindre språkliga justeringar i 
reglementet, samt att kommunens beslutade mall för reglemente används. 
  

Ekonomiska konsekvenser 
Det föreslagna reglementet innehåller förtydliganden om vad som ersätts av kommunen och 
hur den förtroendevalda ska göra för att få ersättning. Kostnader för förtroendevalda finns 
med i mål- och budget samt i respektive nämnds internbudget. 
 

Konsekvenser för barn 
Inga särskilda konsekvenser för barn. Tydlighet i kommunens reglementen och andra 
styrande dokument är viktigt för alla, oavsett ålder.  
 

Bilagor 
Bilaga 1 Förslag ”Reglemente för förtroendevalda” 
 
 
 
 
Helena Meier Johanna Magnusson Patricia Zeiloth 
Stadsjurist Controller Administrativ handläggare 
Stadsledningskontoret Controllerenheten Juridik- och kanslienheten 

                                                 
1 
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/ersattningar_fortro
endevalda.aspx  
2 
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/ers_kurser_konf.as
px  
3 
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/ersattning_moten.
aspx  
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 POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167  

 
 
 
 
 
Dokumentets syfte 
För alla förtroendevalda i Nacka kommun gäller följande gemensamma bestämmelser. I begreppet nämnd 
innefattas även kommunstyrelsen, annan nämnd benämnd styrelse samt i tillämpliga delar beredningar, 
kommittéer och råd beslutade av kommunfullmäktige samt utskott inom nämnder.  

 
Dokumentet gäller för 
Förtroendevalda i Nacka kommun 

 

§1. Förtroendeuppdrag som omfattas av bestämmelserna 
Dessa bestämmelser gäller för förtroendevalda som avses i 4 kap 1§ kommunallagen, det 
vill säga: 

 ledamöter och ersättare i fullmäktige,  
 ledamöter och ersättare i nämnder och styrelser samt i eventuella av 

kommunfullmäktige inrättade beredningar, kommittéer och råd och som är valda 
av kommunfullmäktige eller nämnd, 

 Revisorer 
 Annan av nämnd eller styrelse vald person för ett kommunalt uppdrag. 

 
 
Ersättning till ledamöter i styrelsen för Nacka Energi AB betalas enligt särskilt beslut hos 
bolaget.  
 
Om ekonomiska förmåner till kommunal- och oppositionsråd finns särskilda 
bestämmelser. 
 

§2. Ersättningsberättigade sammanträden 
Tjänstgörande ledamöter, närvarande ersättare och andra förtroendevalda som medgetts 
närvarorätt har rätt till ersättning enligt vad anges i det här reglementet.  
 
Ersättning utgår för 

1. sammanträde med kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och övriga nämnder 
och styrelser, nämnd/utskott, kommittéer och beredningar;  

2. sammanträde med utredningskommittéer, projekt och arbetsgrupper; 
3. konferens, informationsmöte med någon utanför den kommunala organisationen, 

studiebesök och resa, uppdrag som kontaktperson, kurs eller liknande som rör 
kommunal angelägenhet och som har ett direkt samband med det kommunala 
förtroendeuppdraget; 

4. förhandling eller förberedelse inför förhandling med personalorganisation eller 
annan motpart till kommunen; 

5. överläggning med företrädare för annat kommunalt organ än det som den 
förtroendevalde själv tillhör; 

REGLEMENTE 

Reglemente för förtroendevalda 
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6. sammankomst med kommunalt samrådsorgan/intressentsammansatt organ; 
7. överläggning med direktör, enhetschef, verksamhetschef eller annan anställd som 

har uppdrag för det kommunala organ som den förtroendevalde själv tillhör; 
8. besiktning eller inspektion; 
9. överläggning med utomstående myndighet eller organisation; 
10. fullgörande av granskningsuppgift inom ramen för ett revisionsuppdrag; 

 
För ersättning för deltagande i kurser, konferenser, resor och liknande krävs protokollfört 
beslut i nämnden. För kurser, konferenser och resor ska även deltagare rapportera 
resultatet till nämnden. 
 
Ersättning för justering av protokoll ingår i sammanträdesersättningen, även när särskild 
tid och plats bestäms.  
 

§3. Förlorad arbetsinkomst 
Förvärvsarbetande förtroendevald som deltar i sammanträde under sin arbetstid, vilket 
även innefattar kvällstid för den som har skiftarbete, får en schablonersättning för 
förlorad arbetsförtjänst. Schablonersättningen fastställs årligen i mål- och budgetärendet. 
 
Med förvärvsarbetande avses såväl den som är anställd som den som är egen företagare.  
 
Arbetstid anses föreligga mellan 08.00 - 17.00 om inget annat anmäls. Även om 
förtroendevald deltar i mer än ett heldags eller två halvdagssammanträden under arbetstid 
betalas ersättning högst motsvarande en heldag.  
 

§4. Förlorad pensionsförmån 
Förtroendevald har rätt till ersättning för förlorad pensionsförmån med det belopp som 
kan verifieras.  
 

§5. Förlorad semesterförmån 
Förtroendevald har rätt till ersättning för förlorad semesterförmån med  
12 % av ersättningen för förlorad arbetsförtjänst för semesterersättning, vilket räknats in i 
schablonersättningen för förlorad arbetsförtjänst (§ 3 ovan); 400 kr/dag för förlorade 
semesterdagar 
 

§6. Särskilda arbetsförhållanden, restid och förberedelser 
Rätten till ersättning enligt §§ 3-5 omfattar även den nödvändiga ledighet som 
förtroendevalda med speciella arbetstider eller särskilda arbetsförhållanden i övrigt 
behöver, när det inte kan anses skäligt att de förtroendevalda fullgör sina arbetsuppgifter i 
direkt anslutning till sammanträdet eller motsvarande.  
 
Rätten till ersättning enligt §§ 3-5 omfattar inte tid för resa till och från sammanträdet 
eller motsvarande och tid för praktiska förberedelser i anslutning därtill. 
 

§7. Årsarvode 
Förtroendevald som fullgör presidieuppdrag kan få årsarvode med belopp som 
kommunfullmäktige beslutar. Årsarvoden fastställs årligen i mål- och budgetärendet. 
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Årsarvoderade förtroendevalda har rätt till skälig ledighet från uppdraget utan att arvodet 
reduceras. Ledighetens omfattning och förläggning ska ske på sådant sätt att uppdraget 
kan fullgöras. 
 
Avgår förtroendevald som uppbär årsarvode under tjänstgöringsperioden, fördelas 
arvodet mellan honom/henne och den som inträder i hans/hennes ställe i förhållande till 
den tid var och en av dem innehaft uppdraget. 
 
Om årsarvoderad förtroendevald på grund av sjukdom eller annars är förhindrad att 
fullgöra sitt uppdrag för tid som överstiger 2 månader, ska arvodet minskas i motsvarande 
mån. 
 
Har ersättare utsetts enligt 6 kap. 16 § kommunallagen för förtroendevald med årsarvode, 
uppbär ersättaren arvode som motsvarar tjänstgöringstiden.  
 
Om annan ledamot än ordinarie ordförande eller vice ordförande med fast årsarvode 
fullgör ordförandes uppgifter under sammanträde, utgår till denne ledamot en med 50 % 
förhöjd ersättning för förlora arbetsförtjänst alternativt 50 % högre sammanträdesarvode, 
beroende på tidpunkten för sammanträdet. 
 
Årsarvode täcker följande arbetsuppgifter: 

1. rutinmässigt följande av nämndernas arbete 
2. överläggning med tjänsteman eller annan anställd 
3. genomgång och/eller beredning av ärenden enskilt eller med andra 

förtroendevalda, eller anställd i anledning av sammanträden, besiktning, 
förrättning eller dylikt  

4. besök på nämnder för information, utanordning, förrättning eller dylikt. Hit 
räknas även informationsmöten, överläggningar eller liknande där egen eller annan 
nämnd/styrelse eller central eller lokal förvaltning står för inbjudan eller kallelse 

5. mottagning för allmänheten, telefonsamtal och dylikt. I årsarvodet ingår även 
ersättning för telefonkostnader föranledda av uppdraget  

6. utövande av delegerad beslutanderätt 
7. överläggningar med företrädare för andra kommunala organ eller med icke 

kommunala organ 
8. restid och resekostnader med anledning av ovan uppräknade åtgärder 

 
För deltagande i besiktning, inspektion eller motsvarande utgår ersättning utöver 
årsarvodet endast under förutsättning att särskilt protokoll, besiktningsinstrument eller 
motsvarande upprättats. 
 
Ersättning till kommunfullmäktiges revisorer betalas med fast belopp som årligen 
fastställs i mål- och budgetärendet. 
 
Det utgår inte ersättning till kommunens ombud vid bolagsstämma i kommunens 
aktiebolag. 
 

§8. Begränsat arvode 
Förtroendevald som valts till deltidsengagerad förtroendevald eller gruppledare har rätt till 
arvode i den utsträckning som fullmäktige beslutat. Deltidsarvoden och 
gruppledararvoden fastställs årligen i mål- och budgetärendet. 
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Deltidsengagerad förtroendevald eller gruppledare som även har ett eller flera andra 
kommunala uppdrag där det betalas årsarvode, erhåller alla arvoden utan reducering av 
något av dem. 
 

§9. Arvode för sammanträden 
För sammanträde betalas efter klockan 17.00 arvode för första timmen i form av 
grundarvode (”inläsningsarvode”) och därefter för varje påbörjad halvtimma. Arvoden 
för sammanträden fastställs årligen i mål- och budgetärendet.  
 
Sammanträdesarvode betalas även till: 

 årsarvoderad förtroendevald vid deltagande i protokollförda sammanträden; 
 kommunalråd och oppositionsråd vid deltagande i protokollförda sammanträden 

efter klockan 17.00. 
 
Sammanträdesarvode betalas för längst tre timmar, även om sammanträdet pågår under 
längre tid. För sammanträden i kommunfullmäktige gäller inte tretimmars-gränsen. 
Sammanträdesarvode betalas inte till kommunfullmäktiges revisorer. 
 
Om ett dagsammanträde, ”hel” eller ”halv” dag, fortsätter efter klockan 17.00 har 
förtroendevald inte rätt till eventuellt grundarvode/”inläsningsarvode” för första timmen, 
utan arvodet beräknas per påbörjad halvtimme enligt ovan och som längst för tre timmar. 
För sammanträden i kommunfullmäktige gäller inte tretimmars-gränsen. 
 

§10. Kommunal pension 
För årsarvoderade förtroendevalda finns det särskilda bestämmelser om kommunal 
pension i det kommunala pensionsreglementet. 
 

§11. Resekostnader 
Särskild ersättning för kostnader för resa till och från sammanträde med nämnd/styrelse 
eller motsvarande betalas inte. Kostnader för resor vid konferenser, studiebesök, kurs 
med mera ersätts på samma grunder som gäller för kommunens medarbetare. 
Kommunens upphandlade reseleverantör ska anlitas. 
 

§12. Kostnader för barntillsyn 
Ersättning betalas för kostnader som uppkommit till följd av deltagande i sammanträden 
eller motsvarande för vård och tillsyn av barn som vårdas i den förtroendevaldes familj 
och som under kalenderåret inte hunnit fylla 10 år. Om särskilda skäl föreligger kan 
ersättning betalas även för äldre barn. Ersättning betalas även vid gruppmöte, som hålls 
med direkt anledning av ett för den förtroendevalde arvoderat sammanträde. 
 
Ersättning betalas inte för tillsyn, som utförs av egen familjemedlem eller sammanboende 
och inte heller för tid då barnet vistas i den kommunala barnomsorgen. 
 
Ersättningen fastställs årligen i mål- och budgetärendet.  
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§13. Vård av funktionsnedsatt 
Ersättning betalas för kostnader som uppkommit till följd av deltagande i sammanträden 
eller motsvarande för vård och tillsyn av funktionsnedsatt eller svårt sjuk person som 
vistas i den förtroendevaldes bostad. Ersättning betalas även vid gruppmöte, som hålls 
med direkt anledning av ett för den förtroendevalde arvoderat sammanträde. Ersättning 
betalas inte för tillsyn, som utförs av egen familjemedlem eller sammanboende. 
 
Ersättningen fastställs årligen i mål- och budgetärendet.  
 

§14. Funktionsnedsatt förtroendevalds särskilda kostnader 
Ersättning betalas till funktionsnedsatt förtroendevald för de särskilda faktiska kostnader 
som uppkommit till följd av deltagande vid sammanträden eller motsvarande och som 
inte ersätts på annat sätt. Häri ingår kostnader för till exempel. resor, ledsagare, tolk, hjälp 
med inläsning och uppläsning av handlingar och liknande.  
 

§15. Ersättning vid deltagande i kurser och konferenser 

Förtroendevald får på kommunens bekostnad delta i studieresor, kurser och konferenser 
inom Sverige och utomlands arrangerade av såväl kommunen som utomstående 
organisation eller motsvarande. Nämnden ifråga ska besluta om den förtroendevalde får 
delta i arrangemanget och beslutet ska protokollföras eller framgå av separat 
delegationsbeslut. Inbjudan, kallelse eller annan redogörelse för arrangemanget ska 
föreligga när beslutet fattas.  
 
Beslut om deltagande ska fattas innan arrangemanget genomförs. I samband med beslutet 
fastställer nämnden även hur den förtroendevalda ska redovisa eventuell rapport och när. 
Till beslutet ska också finnas en kostnadsuppskattning. Den förtroendevalda har rätt till 
ersättning för förlorade arbetsförtjänst enligt §3 samt till traktamente och resekostnader i 
enlighet med kommunens gällande reglemente. 
 

§16. Ersättning för övriga kostnader 
För andra kostnader än som avses i §11, §12, §13, §14, och §15, kan ersättning betalas 
efter särskild prövning, om den förtroendevalde kan visa att särskilda skäl funnits för 
dessa kostnader. Ersättning betalas inte om den förtroendevalde haft rimliga möjligheter 
att genom omdisponering av arbete eller på annat sätt kunna hindra att kostnaderna 
uppkom. 
 

§17. Hur man begär ersättning 
För att få ersättning enligt det här reglementet ska den förtroendevalde styrka sina 
förluster eller kostnader. Förluster eller kostnader ska anmälas till fullmäktiges eller 
nämndens/styrelsens sekreterare. Arvode enligt §7, §8, §9 och §10 betalas ut utan 
föregående anmälan, med undantag för ersättning för förlorade semesterdagar, som den 
förtroendevalde själv ska anmäla.  
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§18. När begärs ersättning 
Begäran om ersättning för förlorad arbetsinkomst utöver schablonbelopp ska framställas 
senast inom ett tertial från dagen för sammanträdet eller motsvarande till vilket förlusten 
hänför sig. 
 
Begäran om ersättning för förlorad pensionsförmån ska framställas i samband och senast 
inom ett år från pensionstillfället. 
 
Begäran om ersättning för förlorad semesterförmån utöver schablonersättning ska 
framställas senast inom ett tertial från dagen för sammanträdet eller motsvarande till 
vilken förlusten hänför sig.  
 
Begäran om andra ersättningar enligt dessa bestämmelser ska framställas senast inom ett 
år från dagen för sammanträde eller motsvarande till vilken kostnaden hänför sig till. 
 

§19. Utbetalning 
Årsarvoden betalas ut med en tolftedel varje månad. Övriga arvoden och ersättningar 
betalas normalt ut en gång per månad.  
 

§20. Tolkning av bestämmelserna 
Frågor om tolkning och tillämpning av dessa bestämmelser och prövning av 
ersättningsanspråk utöver schablonersättningarna, avgörs av kommunstyrelsen. 
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11 januari 2016 

NACKA SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KO M M U N 

Kommunstyrelsen 

§ 10 Dn r KFKS 20 15/882-175 

Förslag till fastställande av uppräkning av taxor för 20 16 
gällande tillsyn och tillståndsbeslut enligt LBE och LSO 
Verksamhet som utförs i Nacka kommun av Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige antar föreslagna uppräkning till943 kronor/timme (från nuvarande 
931 kronor/timme) avseende avgiften för tillsyn och tillståndsbeslut i punkterna 9 A-C i 
taxan för Södertörns brandförsvarsförbunds material, tjänster och service som ej kan 
hänföras till räddningstjänst enligt lagen om skydd mot olyckor att gälla fr.o.m. 2016-01-01. 

Ärendet 
Södertörns brandförsvarsförbunds direktion beslutade vid sitt sammanträde den 2015-10-
16, §53, att godkänna en uppräkning om 1,3% av taxa för 2016 gällande avgifter för tillsyn 
och tillståndsbeslut enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor (LBE) samt lagen om 
skydd mot olyckor (LSO). Denna uppräkning innebär att avgiften för tillsyn och 
tillståndsbeslut är 943 kronor/ timme fr.o.m. 2016-01-01. 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2015 

Protokollsutdrag SBFF § 53, uppräkning av taxor för 2016 gällande tillsyn och 
tillståndsbeslut enligt LBE och LSO. 

Sammanträdesprotokoll SBFF den 16 oktober 2015 

Nuvarande taxa för SBFF:s material, ~änster och service 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till juridik- och kanslienhetens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

n 
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 2015-12-21 
 
 TJÄNSTESKRIVELSE 
 KFKS 2015/882-175 
  
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Kommunstyrelsen 

Förslag till fastställande av uppräkning av taxor för 2016 
gällande tillsyn och tillståndsbeslut enligt LBE och LSO 
Verksamhet som utförs i Nacka kommun av Södertörns brandförsvarsförbund 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar föreslagna uppräkning till 943 kronor/timme (från nuvarande 
931 kronor/timme) avseende avgiften för tillsyn och tillståndsbeslut i punkterna 9 A-C i 
taxan för Södertörns brandförsvarsförbunds material, tjänster och service som ej kan 
hänföras till räddningstjänst enligt lagen om skydd mot olyckor att gälla fr.o.m. 2016-01-01. 
    

Sammanfattning 
Södertörns brandförsvarsförbunds direktion beslutade vid sitt sammanträde den 2015-10-
16, § 53, att godkänna en uppräkning om 1,3 % av taxa för 2016 gällande avgifter för tillsyn 
och tillståndsbeslut enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor (LBE) samt lagen om 
skydd mot olyckor (LSO). Denna uppräkning innebär att avgiften för tillsyn och 
tillståndsbeslut är 943 kronor/timme fr.o.m. 2016-01-01. 

Ärendet 
Enligt beslut i Högsta förvaltningsdomstolen (HFD) i slutet av 2013 (mål nr 3835-12) får ett 
kommunalförbund inte själv fastställa sina taxor, det ska kommunfullmäktige i förbundets 
medlemskommuner göra. Brandförsvarsförbundet föreslår därför att kommunfullmäktige 
fastställer den uppräkning som förbundsdirektionen godkänt.  
 
Ovan nämnda taxor för tillsyn och tillståndsbeslut enligt LBE och LSO framgår av punkt 9 
A-C i taxan för Södertörns brandförsvarsförbunds material, tjänster och service som ej kan 
hänföras till räddningstjänst enligt lagen om skydd mot olyckor. Rätten att ta ut de avgifter 
som föreskrivs i taxans punkt 9 A-C grundar sig på 3 kap 6 § LSO, vilken i sin tur utgör 
normgivning som delegerats med stöd av 8 kap 10 § regeringsformen. Det är den typen av 
avgifter som kommunfullmäktige i medlemskommunerna behöver fastställa. Punkter i taxan 
som gäller fakultativ verksamhet kan förbundet självt besluta om.  
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Stadsledningskontoret har ingenting att invända mot den uppräkning som Södertörns 
brandförsvarsförbunds direktion föreslår. 
 

Ekonomiska konsekvenser 
Inga ekonomiska konsekvenser på kommuns budget. 
 
 

Bilagor 
 § 53, uppräkning av taxor för 2016 gällande tillsyn och tillståndsbeslut enligt LBE 

och LSO. 
 SBFF:s Sammanträdesprotokoll, 2015-10-16 
 Nuvarande taxa för SBFF:s material, tjänster och service 

 
 
 
Mats Bohman   Jan Landström 
Administrativ direktör   Säkerhetssamordnare 
Stadsledningskontoret   Juridik- och kanslienheten 
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södertörns brandförsvarsförbund 

Samtliga medlemskommuner 

Uppräkning av taxor för 2016 gällande tillsyn och 
tillståndsbeslut enligt LBE och LSO 

Sammanfattning 
Vid Södertörns brandförsvarsförbunds direktionssammanträde 2015-10-16 beslutades 
om uppräkning av taxor gällande avgifter för tillsyn och tillståndsbeslut enligt LBE och 
LSO, §53 för 2016. 

Då kommunalförbund ej själv får fastställa sin taxa, enligt beslut i högsta förvaltnings
domstolen 2013-12-1 2 (mål nr 3835-12) skall kommunfullmäktige i förbundets 
medlemskommuner fatta besluta om denna taxa. 

Beslutet vid Södertörns brandförsvarsförbunds direktionssammanträde innebär en uppräkning 
av ovan nämnda taxor till 943 kr/tim. för år 2016. 

Beslutsunderlag 

- Protokollsutdrag 2015-10-16 § 53 - Uppräkning av taxa för 2016. 

Södertörns brandförsvarsförbunds förslag till beslut 

1. Fastställa den av Södertörns brandförsvarsförbund yrkade uppräkning av taxa för år 
20 16, att gälla från och med 1 januari 20 16. 

93



Diariet 
Medlemskommuner 

Ordförandes sign 

~(lif 

södertörns 
brandforsvarsforbund 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2015-10-16 

§53 Dnr: 2015- 007238 

Uppräkning av taxa för 2016 

Sammanfattning 
Förbundets medlemskommuners fullmäktige har tidigare år fastställt taxa för 
myndighetsutövning inom förbundet för 2015 års verksamhet, i enlighet med 
konsekvenser av domslut som angav att kommunalförbund inte självständigt 
f'ar fatta beslut om föreskriven avgift. 

Taxan bör räknas upp med 1,3% för 2016 vad gäller: 

A v gift för tillsyn enligt lag (20 l 0: l O 11) om brandfarliga och explosiva 
varor. 
Avgift för tillstånd enligt lag (201 0:1011) om brandfarliga och explosiva 
varor. 
Avgift för tillsyn enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor. 

Taxan ska börja gälla 2016-01-01. 

Yrkande 
Meeri Wasberg yrkar att uppräkningen av taxan sker i kronor då 
medlemskommunerna har kommit olika långt i beslutande av taxa för 2015. 
Detta för att säkerställa att alla medlemskommuner har samma taxa gällande 
tillsyn och tillståndsbeslut enligt LBE och LSO. 
Föreslagen taxa för 2016, enligt den beräkningsmodell som beslutades vid 
direktionens sammanträde 2014-04-25 § 31, är 943 kr/tim. 

Samtliga ledamöter biföll Meeris yrkande. 

Förbundsdirektionens beslut 

l. Förbundsdirektionen godkänner yrkad uppräkning av taxa för 2016 
gällande avgifter för tillsyn och tillståndsbeslut enligt LBE och LSO. 

Justerandes sign 

Sida 

7 (13) 
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södertörns 
c:§~~~ag? brandförsvarsförbund 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

201 5- 10-16 

Plats och tid Direktionsrummet, Lindvreten klockan 09.00-11. 15 

Beslutande 

Facklig 
företrädare 

Övriga 
närvarande 

Underskrifter 
sekreterare 

Ordförande 

Justerare 

Lembit Yilidu (M), ersätter Adam Reuterskiöld (M) 
Arne Närström (S), ersätter Anna Ljungdell (S), §§ 50-55 
Serkan Köse (S), ersätter Anna Ljungde ll (S), §§ 56-59 
Ann-Marie Högberg (S) 
Anneli Sjöberg (S), ersätter Anti Avsan (M) 
Bob Wållberg (NP) 
Christina Zedell (S) 
Anders Linder (S), ersätter Fredrik Saweståhl (M) 
Kia Hjelte (M) 
Majvie Swärd (S) 
Hans Peters (C), ersätter Marita Lämestad (M) §§ 50-51 
Mats Siljebrand (FP), ersätter Marita Lärnestad (M) §§ 52-59 
Gunnel Trelje (S), ersätter Martina Mossberg (M) 
Mats Röhr (M), §§ 50-55 
Arne Närström (S), ersätter Mats Röhr (M), §§ 56-59 
Meeri Wasberg (S) 
Susanne Bergström (S) 
Kurt Björkholm (FP), ersätter Tobias Nässen (M) 

Christer Flodfålt, Kommunal 

Anders Edstam, produktionschef 
Hanne le Holmsten, personalchef 
Victoria Skynäs, säkerhetssamordnare, §§ 50-52 

Christina Zedell 

Sida 
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Ersättare Hans Peters (C), §§ 52-59 
Serkan Köse (S), §§ 50-55 
Stefan Dayne (KD) 

Froukje Bouius, j urist 

Cecilia Lundfe ldt, kommunikatör 
Susanne Nilsson, administrativ chef 

Paragrafer 50-59 

l BEVIS Justeringen har tillkännagivits genom anslag enligt förbundsordningen 

Organ 

Sammanträdesdatum 

Datum för anslags 
uppsättande 

Förvaringsplats för 
protokollet 

Underskrift 

Utdragsbestyrkande 

Södertörns brandförsvarsförbund 

201 5-10-1 6 

2015- 10-20 Datum för anslags nedtagande 2015- 1 1-1 l 

Södertörns brandfö rsvarsfö rbund , Mogårdsvägen 2, Vårby 

Susanne Nilsson 
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s ödertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

2 (13) 

Ärenden behandlade på södertörns brandförsvars
förbunds direktionssammanträde 2015-10-16 

§ 50 Val av justerare 

§ 51 Budgetuppföljning, januari-augusti 201 5, delårsrapport 

§52 Verksamhetsplan 2016 

§ 53 Taxa 2016 

§ 54 Kalendarium 201 6 

§ 55 Resultat Nöjd Kund Index 

§ 56 Arunälan delegationsbeslut 

§ 57 Arunälningsärenden 

§ 58 Brandchefen informerar 

§ 59 Arbetsgivarinformation 

l Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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Södertörns 
__c:jOI'l~ii''4t:~ brandförsvarsförbund 

§ 50 

Val av justerare 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2015-10-16 

Direktionen beslutar utse Christina Zedell att jämte ordförande justera dagens 
protokoll. 

Justering äger rum den 19 oktober 20 15. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Sida 

3 ( 13) 
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södertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
~~::::> brandförsvarsförbund Sammanträdesdatum 

2015-10-16 

Diariet 
Medlemskommuner 
Revisorer 

Ordförandes sign 

§5 1 Dnr: 20 15/3 

Budgetuppföljning, januari-augusti 2015, delårsrapport 

Sammanfattning 
Utfallet för perioden januari - augusti 2015 visar ett överskott på 7 
Mkr som innehåller realisationsvinster på O, l Mkr. Semester
löneskulden är som vanligt lägst i augusti. Skulden har sjunkit med 
3,7 Mkr sedan årets början inklusive sociala avgifter på den upplupna 
semesterlönen. Semesterskulden ökar igen till årets slut. 

Styrelsen i Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) rekommenderade år 
2007 sina medlemmar att beräkna den kornnmnala pensionsskulden enligt 
regelverket "riktlinjer för beräkning av pensionsskuld" RIPS 07. Enligt RIPS 
07 definieras pensionsskulden som nuvärdet av framtida utfåsta 
pensionsutbetalningar. Eftersom utbetalningar sker långt fram i tiden ska 
skulden nuvärdesberäknas. En nuvärdesberäknad skuld blir högre ju lägre 
räntan är och vice versa. RIPS-kommitten, som övervakar 
diskonteringsräntan i beräkningen av pensionsskulden, träffades den 3 
september 2015 för det årliga övervakningsmötet RIPS-komrnitten 
konstaterar att räntenivån ligger kvar på en låg nivå och RIPS-indikatorn 
ligger under tolerans intervallet, men de reala marknadsräntorna är över tiden 
fortfarande i paritet med RIPS-räntan för värdesäkrade förmåner, vilket är det 
mest centrala antagandet i RIPS-modellen. En förklaring till detta är den 
mycket låga inflationen som råder för närvarande. 

Justerat resultat, det vill säga exklusive reavinster per den 31 augusti 
är ett överskott på 6,9 Mkr. Prognosen för justerat årsresultat är ett 
överskott på 0,6 Mkr. Balanskravet är uppfyllt för aktuell period och 
för beräknat årsresultat. 

Beslutsunderlag 
Delårsrapport per 20 15-08-3 1 
Revisionens utlåtande avseende delårsrapport 20 15 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Sida 
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södertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
(!Rp.~'---- brandforsvarsrorbund 

c..-11~ . .. 

Sammantradesdatum 

2015-10-16 
Sida 

Ordförandes sign 

u w 

5 (13) 

§5 1, forts. Dnr: 2015/3 

Yrkande 
Meeri Wasberg yrkar att förvaltningen åtgärdar de redaktionella ändringar som 
uppkommit under dagens sammanträde. 

Samtliga ledamöter biföll Meeris yrkande. 

Förbundsdirektionens beslut 

l . Förbundsdirektionen beslutar att godkänna redovisat delårsbokslut 
per 20 15-08-31 med yrkande ändringar. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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Diariet 

södertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
~~~ brandförsvarsförbund Sammanträdesdatum 

2015- 10-16 

§52 D nr: 20 15- 00723 7 

Verksamhetsplan 2016 

Sammanfattning 
Vid direktionens sammanträde 201 5-09-04, § 43, beslutades att 
verksamhetsplanen för nästkommande år ska beslutas i direktionen. Detta är 
en direkt åtgärd av Länsstyrelsens synpunkter efter den tillsyn som 
genomfördes under hösten 2014. 

Verksamhetsplanen grundar sig i det kommande handlingsprogrammet för 
2016-20 19. Handlingsprogrammet beskriver verksamhetens övergripande 
inriktningar per mandatperiod. Verksamhetsplanerna ligger sedan till grund 
för varje stations arbetsplan, som ska vara anpassad efter den lokala 
kommunens behov och beskriver de direkta aktiviteter varj e brandstation ska 
utföra under året. Verksamhetsplanen beskriver inte alla uppgifter som ska 
utföras i förbundet, utan lyfter fram de prioriterade områden där vi vill se en 
utveckling. 

Beslutsunderlag 
Verksamhetsplan 201 6. 

Yrkande 
Meeri Wasberg yrkar att förbundsdirektionen godkänner de av Victoria 
Skynäs presenterade ändringar från utskicket i verksamhetsplan 201 6. 

Samtliga ledamöter biföll Meeris yrkande. 

Förbundsdirektionens beslut 

l . Förbundsdirektionen beslutar att godkänna förvaltningens presenterade 
förslag på verksamhetsplan fö r 20 16. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Sida 
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södertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
IIQI)OI'''~'-- brandförsvarsförbund Sammanträdesdatum 

201 5-10-16 

Diariet 
Medlemskommuner 

Ordförandes sign 

§53 Dm: 20 15- 007238 

Uppräkning av taxa för 2016 

Sammanfattning 
Förbundets medlemskommuners fullmäktige har tidigare år fastställt taxa för 
myndighetsutövning inom förbundet för 2015 års verksamhet, i enlighet med 
konsekvenser av domslut som angav att kommunalförbund inte självständigt 
får fatta beslut om föreskriven avgift. 

Taxan bör räknas upp med 1,3 % för 2016 vad gäller: 

Avgift för ti llsyn enligt lag (20 l 0: l O Il ) om brandfarliga och explosiva 
varor. 
Avgift för ti llstånd enligt lag (20 l 0: l O Il ) om brandfarliga och explosiva 
varor. 
Avgift för tillsyn enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor. 

Taxan ska börja gälla 2016-01-0 l. 

Yrkande 
Meeri Wasberg yrkar att uppräkningen av taxan sker i kronor då 
medlemskommunerna har kommit olika långt i beslutande av taxa för 201 5. 
Detta för att säkerställa att alla medlemskommuner har samma taxa gällande 
tillsyn och ti llståndsbeslut enligt LBE och LSO. 
Föreslagen taxa för 2016, enl igt den beräkningsmodell som beslutades vid 
direktionens sammanträde 2014-04-25 § 31, är 943 kr/tim. 

Samtliga ledamöter biföll Meeris yrkande. 

Förbundsdirektionens beslut 

l . Förbundsdirektionen godkänner yrkad uppräkning av taxa för 20 16 
gällande avgifter för tillsyn och ti llståndsbeslut enligt LBE och LSO. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Sida 
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södertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
~~== brandförsvarsförbund Sammanträdesdatum 

2015-10-16 

Med lemskommuner 
Revisorer 

Ordförandes sign 

~U) 

§ 54 

Kalendarium 2016 

Sammanfattning 
Direktionen har att besluta om kalendarium för 2016. 

Beslutsunderlag 
Förslag på kalendarium för 2016. 

Yrkande 
Susanne Bergström yrkade att sammanträdet den 29 januari flyttas framåt en 
vecka till 5 februari då Södertälj es ledamöter är upptagna med 
kommunstyrelsesammanträde samma datum. 

Samtliga ledamöter biföll Susannes yrkande. 

Förbundsdirektionens beslut 

l. Förbundsdirektionen beslutar att godkänna kalendariet för 2016 med 
yrkad ändring. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Sida 
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s ödertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
- "--"··=-- ~~? brandförsvarsförbund Sammantrildesdatum 

2015- 10- 16 

Ordförandes sign 

§ 55 

Resultat från Nöjd Kund Index (NKI) 

Sammanfattning 
Anders Edstam, produktionschef, informerade om sammanställningen av NKI 
för 201 5, den enkätundersökning som riktar sig till företagare som blivit 
utsatta för myndighetsutövning, är klar. 
Jämfört med 201 3 har vårt genomsnittsbetyg ökat från 73 till 77 vilket är ett 
mycket bra värde. l 00 är det teoretiskt högsta värde man kan få, men mer än 
70 anses vara ett högt värde och mer än 80 mycket högt och alla våra 
kommuner hamnar i dessa grupper. Resultatet för Nacka var för övrigt det 
högsta av alla kommuner som ingick i undersökningen. Nykvarn och Salems 
kommuner får inga värden då antalet svarande var för få. A v våra kommuner 
fi ck Botkyrka högst medelbetyg som helhet (brandtillsyn, miljötillsyn, 
markupplåtelse, bygglov och alkoholtillstånd) med 72. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Sida 
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södertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
'-.JiiWA::~ brandf'orsvarsf'orbund Sammantradesdatum 

2015- 10-16 

Diariet 

Ordförandes sign 

~Q} 

§56 Dnr: 20 15/ 1 

Anmälan delegationsbeslut 

Sammanfattning över fattade beslut enligt delegation gällande: 

Förelägganden enligt LSO och LBE 
Tillstånd 
Dispens annan behörig sotare 
Godkända dispenser att sota själv 
Föreläggande vid kontroll av brandskydd 

Förbundsdirektionens beslut 

l. Förbundsdirektionen godkänner redovisningen av de beslut som fattats 
på delegation under perioden och lägger dem till handlingarna. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Sida 
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södertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
~~=> brandförsvarsrorhund Sammantradesdatum 

2015- 10-16 

Ordförandes sign 

§57 

Anmälningsärenden 

Protokollsutdrag - Kommunfullmäktige Nynäshamns kommun 2015-09-16, 
§ l O l. Uppräkning av Södertöms brandförsvarsförbunds 
taxa gällande sotning och brandskyddskontrolL 

Protokollsutdrag- Kommunfullmäktige Nykvarns kommun 2015-09-17, 
§ 71. Taxor gällande sotnings- och brandskyddskontroll
Södertöms brandförsvarsförbunds. 

Förbundsdirektionens beslut 

l. Lägga anmälningsärendena till handlingarna. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Sida 
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södertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
~~~ brandförsvarsrorhund Sammanträdesdatum 

20 15-10- 16 

Ordförandes sign 

§58 

Brandchefen informerar 

Anders Edstam, vice brandchef, informerar ledamöterna i följande ärenden: 

Länsutveckling 
Larm och ledningsupphandling Attunda 
Studiebesök Västmanland 
Intervj u gällande rekrytering 
Fokusgrupper, ett resultat av den utökade hälsokontrollen 
Två medarbetare utlånade som hjälpresurs till Migrationsverket 
Jämställdhetskonferensen den 8 december 

Direktionens ledamöter tackar för informationen. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Sida 
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södertörns SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
~~ brandförsvarsf"örbund Sammanträdesdatum 

2015- 10-16 
Sida 

13 (13) 

§59 

Arbetsgivarinformation 

Inga ärenden togs upp. 

Ordförandes sign Justera ndes sign Utdragsbestyrkande 
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Taxa 2015
för Södertörns brandförsvarsförbunds material, tjänster och service som ej kan hänföras till 
räddningstjänst enligt lagen om skydd mot olyckor att gälla fr om 2015.

Taxan gäller i normalfallet. Brandchefen kan besluta om avvikelse i taxan. Moms tillkommer 
på samtliga priser utom där annat anges.

1. PERSONAL Pris/tim
Utryckningspersonal 472 kr
Fridygnsledig utryckningspersonal 1 131 kr

Påbörjad första timme räknas som hel timme. Efter första timmen räknas faktisk tid där sista 
påbörjade halvtimmen räknas som hel halvtimme. 
För säkerhetsvakt debiteras dock minst 3 timmar

2. FORDON (exkl. förare) Pris/tim
(om inget annat anges)

Maskinstege 1 006 kr
Släckbil, tankbil 763 kr
Transportbil (person- eller lastbil) 402 kr/dygn + 3:75 kr/km eller 6:65 kr/km
Släpfordon 268 kr/dygn
Motorcykel med släp 224 kr
Båt

< 5 meter 550 kr
< 9 meter 446 kr

Mareld af Södertörn 2174 kr

Påbörjad första timme räknas som hel timme. Efter första timmen räknas faktisk tid där sista 
påbörjade halvtimmen räknas som hel halvtimme.

3. PUMPAR Pris/dygn
Brandpump klass I < 500 l/min exkl. bränsle 716 kr
Länspump, elektrisk 146 kr

Minimiersättning 1 dygn 
Onormalt slitage debiteras extra.

4. BRANDSLANG OCH DIVERSE 
MATERIEL

Pris/dygn
(om inget annat anges)

Grov- eller smalslang grundavgift 187 kr/längd
dygnsavgift 30 kr

Nedklassad grov- eller smalslang 127 kr/längd
dygnsavgift 30 kr

Utskjutsstege 292 kr
Skarvstege 146 kr
Grenrör, strålrör 146 kr
Självresande kar 529 kr/tillfälle

Onormalt slitage debiteras extra.
Anm.: Uthyrning av "brandpostmätare" hänvisas till VA-ansvarig i respektive kommun.
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5. SLANGVÅRD/SERVICEARBETEN Pris/styck
(om inget annat anges)

Tvättning, provtryckning, torkning, packning 204 kr/längd
Lagning av hål (lagningsmateriel ingår) 89 kr
Påsättning av kopplingshalva (hylsa ingår) 89 kr
Byte av packning (packning ingår) 54 kr
Märkning av slanglängd 54 kr

6. ANNAN SERVICE Pris/tim
(om inget annat anges)

Kontroll och provning av andningsapparat Se bilaga 1
Laddning av handbrandsläckare Se bilaga 2
Pumpning (exkl. personalkostnad) Se bilaga 2
Övrig service 460 kr/tim + material

7. FÖRKOMMEN, SKADAD ELLER FÖRBRUKAD MATERIEL
Debiteras reparationskostnad eller 75 % av dagspriset.
För onormalt nedsmutsad materiel debiteras extra rengöringskostnad.

8. AVTAL BRANDTEKNISKA 
TJÄNSTER Pris

Nyteckningsavgift (per kund)
Anslutningsavgift 5 702 kr
Tillkommande larmadress (er) 2 450 kr/larmadress

Årsavgift
Abonnemangsavgift 7 338 kr/år
Ytterligare larmadresser 3 333 kr/år och larmadress

Åtgärdsavgift (alt. framkörning, undersökning och återställning)

Resursalternativ Avgifter
Alt. Enheter Påbörjad åtgärd Fullbordad åtgärd
A RC-Södertörn 810 kr 810 kr
B RC-Södertörn 810 kr 810 kr
C XX1 2672 kr 3426 kr
D XX1 + XX1/3 4934 kr 6444 kr
E XX1 + XX2/5 3552 kr 4602 kr
F XX1 + XX1/3 + XX8 5497 kr 7164 kr
G XX1 + XX2/5 + XX8 4116 kr 5347 kr
H XX1 + XX1/3 + XX2/5 + XX8 6374 kr 8362 kr
I XX3 2392 kr 3068 kr

Påbörjad åtgärd = framkörning
Fullbordad åtgärd = undersökning och återställning

9. LAGSTADGADE AVGIFTER Pris
A. Avgift för tillsyn och tillfälliga hetarbetstillstånd enligt lag 

(2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor, 27§
931 kr/tim

(exkl. moms)

B. Avgift för tillstånd enligt lag (2010:1011) om brandfarliga och 931 kr/tim
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explosiva varor, 27§.

Lägsta avgift är fyra timmar vid nytt tillstånd, tre timmar vid förnyat 
tillstånd samt en timme för godkännande av en ny föreståndare till 
befintligt hanteringstillstånd avseende explosiv vara.

(exkl. moms)

C. Avgift för tillsyn enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor, 
5 kap 4§

931 kr/tim
(exkl. moms)

D. Avgift för sotning 
enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor, 3 kap 6§ (gällande Botkyrka, Ekerö, 
Haninge, Nacka Nykvarn Salem, Södertälje). 
För Huddinge, Nynäshamn och Tyresö gäller taxa enligt respektive avtal.

Objekt i småhus
Grundavgift fastighet:
Hus 175 kr
Hus utan landförbindelse 275 kr

Objektsavgift:
Sotning av objekt med tillhörande rökkanal och förbindelsekanal i 
småhus.

Dagtid, vardagar
För första objektet 226 kr
För varje tillkommande objekt 105 kr

Kvällstid kl. 17.00-20.00
Objektsavgift 423 kr
Tillkommande objekt 205 kr

Övriga objekt
För sotning i fastighet som ej är småhus.

Grundavgift:
Fastighet som ej är småhus 175 kr
Fastighet som ej är småhus utan landförbindelse 275 kr

Objektsavgift
För sotning av värmepanna vars maxeffekt överstiger 60 kW jämte 
tillhörande rökkanal och förbindelsekanal.

debitering av 
nedlagd tid 

enligt 
timtaxa

Imkanal i storkök/restaurang. debitering av 
nedlagd tid 

enligt 
timtaxa

Parterna kan träffa överenskommelse om fast pris.

Särskilda bestämmelser Pris
När ordinarie sotning i småhus utan giltigt skäl ej kunnat utföras och 
avbokning ej skett i rätt tid.

215 kr

När ordinarie rengöring eller sotning i andra objekt än småhus utan giltigt skäl ej 
kunnat utföras, och avbokning ej skett i rätt tid debiteras grundavgift + debitering av 
nedlagd tid enligt timtaxa.
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Om det vid utförande av arbete föreligger nedan nämnda avvikelser debiteras 
grundavgift och nedlagd tid enligt timtaxa:

1. Sådan placering av objektet att rensluckor är svåråtkomliga. 
2. Anordningar och konstruktionsdetaljer hindrar eller försvårar användning av 

standardverktyg. 
3. För sotningens genomförande erforderlig demontering och montering av 

luckor och andra detaljer som orsakar merarbete i sådan omfattning att 
tidsåtgången uppgår till mer än 30 minuter. 

4. Blockering av rensluckor eller av utrymme med renslucka. 
5. Förekomsten av svåra blanksotbeläggningar eller av större sotmängd än 

normalt. 
6. Fastsättning av arbetsredskap i kanal, förtäppning eller liknande.

Timersättning
Timersättning utgår med 424 kr

I angivna ersättningar ingår kostnaden för konventionell teknisk utrustning t.ex. 
stoftsugare, tvättaggregat etc. För användande av speciell teknisk utrustning, 
exempelvis skylift etc. utgår tilläggsersättning enligt skriftlig överenskommelse med 
den betalande. Förbrukningsmaterial såsom t.ex. rengöringsmedel etc. debiteras 
separat enligt redovisad förbrukning.

Sbff beslutar om fler grundavgifter kan tas ut när fastigheten har fler hus med 
förbränningsanordning.

E Avgift för brandskyddskontroll 
enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor, 3 kap 6§ (gällande Botkyrka, Ekerö, 
Haninge, Nacka Nykvarn Salem, Södertälje). För Huddinge, Nynäshamn och Tyresö 
gäller taxa enligt respektive avtal.

Objekt i småhus
Inställelse för utförande av brandskyddskontroll
Hus 175 kr
Hus utan landförbindelse 275 kr

Kontrollavgift
Kontroll av eldstad med tillhörande rökkanal. Tar kontrollen mer än 
25 minuter debiteras faktiskt tid.

Dagtid, vardagar
Kontroll av eldstad med tillhörande rökkanal 250 kr
Kontroll av ytterligare eldstad ansluten till rökkanal i samma skorsten 
debiteras nedlagd tid enligt timtaxa

Kvällstid kl 17.00-20.00
Kontroll av eldstad med tillhörande rökkanal 500 kr
Kontroll av ytterligare eldstad ansluten till rökkanal i samma skorsten 
debiteras nedlagd tid enligt timtaxa.

Övriga objekt
För brandskyddskontroll i fastighet som ej är småhus.

Inställelse för utförande av brandskyddskontroll
Fastighet som ej är småhus 175 kr
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Fastighet som ej är småhus utan landförbindelse 275 kr

Kontrollavgift
Kontrollavgift i fastighet som ej är småhus debiteras nedlagd tid enligt timtaxa

Särskilda bestämmelser
När ordinarie kontroll i småhus utan giltigt skäl ej kunnat utföras och 
avbokning ej skett i rätt tid.

215 kr

När ordinarie kontroll i andra fastigheter än småhus utan giltigt skäl 
ej kunnat utföras, och avbokning ej skett i rätt tid debiteras avgift för 
nedlagd tid enligt timtaxa.

För kontroll utförd utom ordinarie arbetstid orsakat av att objektet 
inte är tillgängligt under ordinarie arbetstid, sker debitering enligt 
timtaxa samt tillägg motsvarande de merkostnader enligt 
kollektivavtalet som arbetet föranleder.

För separat utförd efterkontroll av förelagd brandskyddsåtgärd 
debiteras inställelseavgift + debitering av nedlagd tid enligt timtaxa.

Timersättning
Timersättning utgår med kronor 600 kr

I angivna ersättningar ingår kostnaden för teknisk utrustning och för protokollering 
av brandskyddskontrollen.

Sbff beslutar om fler grundavgifter kan tas ut när fastigheten har fler hus med 
förbränningsanordning.

10. ÖVRIGA TJÄNSTER Pris
Avskrifter, kopior m m av allmänna handlingar

sida 1 – 10 6,05/st
sida utöver 10 2,20/st

i övrigt gäller Avgiftsförordningen (1992:191)

Bränning av rivningshus Enligt offert
Övriga tjänster Enligt offert
Uthyrning av gymnastiksal 166 kr/tim

(momsfritt)

11. UTBILDNING OCH KONSULTATION Pris/tim 
(om inget annat anges)

Konsultationsavgift (ev. reskostnader tillkommer) 931 kr
Bilkostnad 69 kr/mil
Lärare 931 kr
Anpassad utbildning Enligt offert

Beredning av tillstånd för hantering av brandfarliga varor sker enligt avtal med respektive 
kommun.
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12. RESTVÄRDE
Enligt Larmtjänsts taxa

13. UTHYRNING AV LEKTIONSSALAR

Lektionssal Antal personer Halvdag Heldag
Haninge 24 435 kr 649 kr
Huddinge 36 649 kr 968 kr
Nynäshamn 24 435 kr 649 kr
Södertälje 32 580 kr 860 kr
Tyresö 24 435 kr 649 kr
Lindvreten 24 435 kr 649 kr
Ekerö 24 435 kr 649 kr
Botkyrka 28 580 kr 863 kr

14. TAXEJUSTERING
Taxan inklusive bilagor justeras årligen med nedanstående index:

a) Punkt 9 A-C: Sammanvägning av 80 % Medlingsinstitutets publicerade 
”Löneutveckling sektorvis” sektor ”Kommuner”, 20 % KPI (oktober månad som bas)

b) Punkt 9 D-E enligt sotningsindex fastställt av SKL
c) Övriga punkter i taxan innehållande personalkostnad, lönekostnadsindex
d) Övriga punkter i taxan innehållande materielkostnad, konsumentprisindex
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Bilaga 1

Andningsskydd
Laddning av luft

Behållartyp Fyllningstryck Pris
5-7 lit 150-200 55 kr
Flaskpaket 324 300 78 kr
2x5 lit 200 78 kr
2x7 lit 200 78 kr
10-14 lit 200 78 kr
2x7 lit 300 98 kr
2x10 lit 200 98 kr
20 lit 200 98 kr
40 lit 150 115 kr

Hanteringskostnad för ombesörjande avprovtryckning av 
flaska 110 kr
Torkning av luftflaska, luftpaket (exkl. fyllning) 96 kr
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Bilaga 2
Handbrandsläckare Pris/enhet 

(om inget annat anges)

Årskontroll av handbrandsläckare:
Enheter per besöksadress 1 81 kr
Enheter per besöksadress 2-10 74 kr
Enheter per besöksadress 11-25 66 kr
Enheter per besöksadress 26- 57 kr

Omladdning av pulversläckare:

Tryckladdade släckare ABE pulver
2 kg 204 kr
6 kg 429 kr
12 kg 668 kr

Tryckladdade släckare BE pulver
2 kg 164 kr
6 kg 338 kr
12 kg 490 kr

Patronladdare släckare ABE pulver
5 kg 419 kr
6 kg 481 kr
12 kg 716 kr

Omladdning av vattensläckare:
Tryckladdad släckare 181 kr
Ej tryckladdad släckare 193 kr
Frostskyddsmedel 9 lit 204 kr
Omladdning av kolsyresläckare Faktisk kostnad
Provtryckning 117 kr/st

Pumpning (exkl. personalkostnad)
500 lit/min 137 kr/tim
500-1200 lit/min 191 kr/tim
1200-8000 lit/min 267 kr/tim

I ersättningen inbegrips kostnad för bränsle, smörjmedel, förslitning, försäkring, rengöring 
och iordningställande

115



17 (62) 

23 november 2015 

NACKA 
KO M M U N SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommuns tyreisen 

§ 294 Dn r KFKS 2014/604-734 

Vård- och omsorgsboende i Älta 
Motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff (S) och Birgitta Norström (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige noterar att det antagna detaljplaneprogrammet för Älta 
centrum inrymmer ett särskilt boende för äldre. 

2. Kommunfullmäktige avslår motionens två förslag som rör trygghetsboende. 

Kommunstyrelsen noterar att det nuvarande särskilda boendet i Älta centrum inte 

är lämpligt att omvandlas till trygghetsboende. Bedömningen är att förslaget är 

förenat med alltför höga kostnader för respektive hyresgäst. 
3. Därmed är motionen färdigbehandlad. 

Ärende 
Gunnel Nyman Gräff (S) och Birgitta Norström (S) föreslår i en motion att det kommande 
planarbetet för Älta centtum ska inrymma ett vård- och omsorgs boende. Vidare föreslår de 
att det nuvarande särskilda boendet ska omvandlas till ett trygghetsboende. Den service 

som trygghetsboendet erbjuder skulle kunna utnyttjas av de som bor i seniorlägenheterna i 

samma hus. 

Motionen har hanterats i miljö- och stadsbyggnadsnämnden och i äldrenämnden och båda 
nämnderna föreslår kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen. 

Den samlade bedömningen är att kommunfullmäktige bör avslå samtliga förslag i 

motionen. Förslaget om att planarbetet ska inrymma ett vård- och omsorgsboende är inte 

längre aktuell eftersom det antagna programmet har planerat för ett sådant. Vidare bedöms 

det nuvarande boendet olämpligt för omvandling till trygghetsboende. Men med en 
åldrande befolkning behöver behovet av alternativa boenden för äldre och kostnader 

kopplade till detta utredas vidare. Detta arbete görs inom ramen för sociala 

kvalitetsenhetens uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 november 2015 § 173 

Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 14 oktober 2015 

Ordförandes sig n a tu r Justerandes signatur Ut d r ags bestyrka n de 
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23 november 2015 

NACKA 
KOM M U N SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Protokollsutdrag ÄLN 2015/148, § 71 
Tjänsteskrivelse ÄLN, Nytt äldreboende i Älta centrum 

Protokollsutdrag MSN 2014/137-219, § 330 
Tjänsteskrivelse MSN, Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 

Motion, Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 november 2015 § 173 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige noterar att det antagna detaljplaneprogrammet för Älta 

centrum inrymmer ett särskilt boende för äldre. 

2. Kommunfullmäktige avslår motionens två förslag som rör trygghetsboende. 

Kommunstyrelsen noterar att det nuvarande särskilda boendet i Älta centrum inte 

är lämpligt att omvandlas till trygghetsboende. Bedömningen är att förslaget är 

förenat med alltför höga kostnader för respektive hyresgäst. 

3. Därmed är motionen fardigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 17 juni 2015 § 71 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att bifalla att-sats 1 av motionens förslag. 

Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionens förslag vad gäller att-sats 

2 och 3. Detta då det ökande framtida behovet av trygghets- och servicebostäder innebär 

att fler av dessa bostadsformer behöver byggas i Nacka. Äldrenämnden ansåg att 

kommunen behöver intensifiera arbetet för att olika alternativa boendeformer för äldre ska 

etableras, även i centrala delar av Älta. Att peka ut att just Älta seniorcenter skall omvandlas 

till trygghetsboende är inte ett bra alternativ eftersom antalet lägenheter skulle bli för få för 

att uppnå en skälig hyresnivå med gemensamhetslokaler inkluderade. Dessutom är det i 

dagsläget inte aktuellt för Älta seniorcenter att byta lokaler. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 10 december 2014 § 330 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut i den 

del motionen avser miljö- och stadsbyggnadsnämndens ansvarsområde. 

Kommunfullmäktige noterar att det pågående arbetet med detaljplaneprogram och den 

kommande detaljplaneringen för Älta centrum kan medföra ytterligare äldreboenden i 

området, om och när behov uppstår. Motionen är med detta fardigbehandlad. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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23 november 2015 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade med instämmande av RolfWasteson M och Sidney 

Holm (MP) bifall till motionens förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. I 

anteckningen instämde Moderaternas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 

kommunstyrelsegrupper. 

"Antalet äldre i Älta ökar i framtiden, och där finns det behov av fler äldrebostäder av olika 

kategorier. Ett nytt vård- och omsorgsboende kommer snart att byggas i Ältadalen, och i 
planprogrammet för Älta centrum ingår ytterligare ett vård- och omsorgsboende vilket blir 

aktuellt om några år. Först då vet vi om Nacka seniorcenter kommer lämna sina nuvarande 

lokaler för att flytta in i nya Älta centrum. 

De lägenheter som avses i denna motion inrymmer Nacka seniorcenter Älta, och eftersom 

verksamheten kommer vara kvar i dessa lokaler de närmsta åren är det inte aktuellt att 

omvandla till Trygghetsboende. 

I mål och Budget för 2016 har Äldrenämnden fått ett uppdrag att tillsammans med 

exploateringsenheten se till att trygghetsboende kommer att byggas i alla delar av 

kommunen, med blandade upplåtelseformer. Vi ser det som en självklar och viktig del i 

detta uppdrag att även Älta ska ha attraktiva trygghetsboende, och då är nya Älta centrum 

en bra plats. Detta kommer finnas med som en viktig del när detaljplanen tas fram." 

Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 

"Vi kan konstatera att det inte finns någon konkret uppgift om vilken hyra som skulle gälla 

om det nuvarande särskilda boendet i Älta centrum i framtiden skulle omvandlas till ett 

trygghetsboende utan påståendet i tjänsteskrivelsen, citat "Lägenhetshyran för ett så litet 

trygghetsboende kommer att bli mycket hög då kostnaden för gemensamhetslokaler och 

personalbemanning belastar respektive hyresgäst" - slut citat - är taget ur en allmän 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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23 november 2015 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommuns tyrels en 

uppfattning som inte har bäring på någon uträkning. Inte heller har det påståendet tagit 

någon hänsyn till hur huset i övrigt ser, med +55-lägenheter i våningen under som också 

skulle ha nytta av faciliteterna. Man har också förutsatt att kostnader för t.ex. sjuksköterska 

skulle belasta de boende istället för att se det som en kommunal angelägenhet, precis som 

t.ex. omvårdnad inom hemtjänsten är. 

Självklart anser inte S att det särskilda boendet ska läggas ner innan ett nytt flnns i Älta 

centrum eller om arbetsmiljön inte är bra för de som arbetar i boendet." 

O rdfOra ndes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

\.'~·o' 
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Kommunstyrelsen 

Vård- och omsorgsboende i Älta 
Motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff (S) och Birgitta Norström (S) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige noterar att det antagna detaljplaneprogrammet för Älta 
centrum inrymmer ett särskilt boende för äldre.  

2. Kommunfullmäktige avslår motionens två förslag som rör trygghetsboende. 
Kommunstyrelsen noterar att det nuvarande särskilda boendet i Älta centrum inte är 
lämpligt att omvandlas till trygghetsboende. Bedömningen är att förslaget är förenat 
med alltför höga kostnader för respektive hyresgäst. 

3. Därmed är motionen färdigbehandlad. 

Sammanfattning 
Gunnel Nyman Gräff (S) och Birgitta Norström (S) föreslår i en motion att det kommande 
planarbetet för Älta centrum ska inrymma ett vård- och omsorgsboende. Vidare föreslår de 
att det nuvarande särskilda boendet ska omvandlas till ett trygghetsboende. Den service 
som trygghetsboendet erbjuder skulle kunna utnyttjas av de som bor i seniorlägenheterna i 
samma hus. 
 
Motionen har hanterats i miljö- och stadsbyggnadsnämnden och i äldrenämnden och båda 
nämnderna föreslår kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen.  
 
Den samlade bedömningen är att kommunfullmäktige bör avslå samtliga förslag i motionen. 
Förslaget om att planarbetet ska inrymma ett vård- och omsorgsboende är inte längre 
aktuell eftersom det antagna programmet har planerat för ett sådant. Vidare bedöms det 
nuvarande boendet olämpligt för omvandling till trygghetsboende. Men med en åldrande 
befolkning behöver behovet av alternativa boenden för äldre och kostnader kopplade till 
detta utredas vidare. Detta arbete görs inom ramen för sociala kvalitetsenhetens uppdrag.  
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Förslagen i motionen 
Gunnel Nyman Gräff (S) och Birgitta Norström (S) föreslår följande i en motion: 
 

 Det fortsatta planarbetet i Älta centrum ska inrymma ett vård-och omsorgsboende. 
 Det nuvarande särskilda boendet omvandlas till ett så kallat trygghetsboende när 

det nya vård- och omsorgsboendet är klart. 
 Trygghetsboendets omsorg och restaurang kan användas av de boende i 

äldrelägenheterna i höghuset 

Enhetens utredning och bedömning 

Bakgrund  
Det första förslaget i motionen remitterades till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och det 
andra och tredje förslaget remitterades till äldrenämnden. Motionen har varit uppe för 
beslut i respektive nämnder och båda nämnderna föreslår kommunfullmäktige att avslå 
förslagen i motionen. 

Detaljplaneprogrammet inrymmer särskilt boende 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden avslår förslagen i motionen och hänvisar i sitt förslag till 
beslut till det då pågående arbetet med detaljplaneprogrammet för Älta centrum. Om behov 
av ett särskilt boende uppstår så kommer det att finnas utrymme för det i programmet 
(MSN 2014/137-219 §330). 
 
Den 28 september 2015 antog kommunstyrelsen detaljplaneprogrammet för Älta centrum 
(KFKS 2012/696-214 § 235). Förslaget innebär en förtätning av Älta centrum. För att 
möjliggöra detta kommer omkring 1400 lägenheter byggas och den kommunala servicen 
kommer att kompletteras och utökas. Det antagna detaljplaneprogrammet för Älta centrum 
inrymmer ett särskilt boende för äldre. Enligt programmet ska boendet vara placerat i det 
centrala centrumområdet, men den exakta placeringen kommer att utredas vidare i det 
kommande detaljplanearbetet. 

Omvandling av nuvarande boende till trygghetsboende 
Det andra och tredje förslaget i motionen har hanterats av äldrenämnden (ÄLN 2015/148, 
§71). De avslår förslag 2 och 3 i motionen och hänvisar till att en omvandling av det 
nuvarande boende till ett trygghetsboende är förknippat med alltför höga kostnader för 
hyresgästerna. 
 
Det finns särskilda villkor kopplade till utformning och byggnation av trygghetsboenden. 
Dessa villkor rör t.ex. gemensamma ytor och bemanning. Eftersom kostnaden för 
gemensamhetslokaler och personal belastar varje hyresgäst behöver boendet vara tillräckligt 
stort för att inte hyreskostnaderna ska bli alltför höga.  Det nuvarande boendet i Älta 
centrum består av 18 lägenheter. Bedömningen är att det är för få lägenheter för att det ska 
bli en rimlig kostnad för varje hyresgäst. 
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Enhetens bedömning 
Nackas befolkning blir allt äldre och behovet av boenden anpassade till äldre kommer att 
öka i Älta och i resten av Nacka. Sociala kvalitetsenheten bedömer att det i Nacka behövs 
minst 500 platser fram till år 2030. Som ett led i arbetet med att skapa fler anpassade 
boenden för äldre i Älta planeras nu ett särskilt boende för äldre i Älta centrum. Förslaget 
om att planarbetet ska inrymma ett vård- och omsorgsboende är alltså inte längre är aktuell. 
Det nya boendet tillsammans ett planerat boende i Ältadalen beräknas täcka behovet i Älta 
fram till 2030.  
 
Med fler äldre kommer även kraven öka på att utveckla olika typer av boenden för äldre 
eftersom behov och önskemål hos de som behöver särskilt boende varierar. Det nuvarande 
särskilda boendet i Älta centrum är inte lämpligt för ombyggnation. För att äldre personer i 
Älta ska ha tillgång till ett varierat utbud av boendeformer behöver behovet av t.ex. 
trygghetsboenden och kostnader kopplat till dessa fortsätta att utredas. Detta arbete görs 
inom ramen för sociala kvalitetsenhetens uppdrag.  
 
Den samlade bedömningen är därför att föreslå att samtliga förslag i motionen avslås. 

Ekonomiska konsekvenser 
Inga ekonomiska konsekvenser. 

Bilagor 
1. Protokollsutdrag ÄLN 2015/148, § 71 
2. Tjänsteskrivelse ÄLN, Nytt äldreboende i Älta centrum 
3. Protokollsutdrag MSN 2014/137-219, § 330 
4. Tjänsteskrivelse MSN, Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 
5. Motion, Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 

 
 
 
Kersti Hedqvist   Jessica Röök 
 
Enhetschef Förnyelseenheten  Förnyelseenheten 
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17 juni 2015 
NACKA 
KOMMUN 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Äldrenämnden 

§ 71 ÄLN 20 15/148, KFKS 2014/604 

Motion från (S) om nytt äldreboende i Älta Centrum 

Beslut 
Äldrenämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla att-sats 1 av motionens förslag. 

Äldrenämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionens förslag vad gäller att-sats 
2 och 3. Detta då det ökande framtida behovet av trygghets- och servicebostäder innebär 
att fler av dessa bostadsformer behöver byggas i Nacka. Äldrenämnden anser att 

kommunen behöver intensifiera arbetet för att olika alternativa boendeformer för äldre ska 
etableras, även i centrala delar av Älta. Att peka ut att just Älta seniorcenter skall omvandlas 
till trygghetsboende är inte ett bra alternativ eftersom antalet lägenheter skulle bli för få för 
att uppnå en skälig hyresnivå med gemensamhetslokaler inkluderade. Dessutom är det i 
dagsläget inte aktuellt för Älta seniorcenter att byta lokaler. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har överlämnat en motion om Vård- och omsorgsboende 
i Älta till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, äldrenämnden och Välfård samhällsservice för 
utredning och förslag till beslut. 

Motionen har lämnats av Gunnel Nyman Gräff och Birgitta Norström (S) och innehåller 

förslag att 

1. det fortsatta planarbetet i Älta centrum ska inrymma ett vård-och omsorgs boende. 
2. det nuvarande särskilda boendet omvandlas till ett så kallat trygghetsboende när det nya 

vård- och omsorgsboendet är klart. 
3. Trygghetsboendets omsorg och restaurang kan användas av de boende i 

äldrelägenheterna i höghuset. 

Att-sats 1 i förslaget besvaras av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och att-sats 2 och 3 av 
äldrenämnden och Välfård samhällsservice. 

Behovet av alternativa boendeformer som trygghets- och servicebostäder kommer att öka i 
takt med den växande äldre befolkningen. 

Välfård samhällsservice ansvarar idag för det särskilda boendet i Älta centrum som består 
av 18 lägenheter. Sociala kvalitetsenheten bedömer att det nuvarande boendet i Älta inte 
lämpar sig för att omvandlas till ett trygghetsboende. Lägenhetshyran för ett så litet 
trygghetsboende kommer att bli mycket hög då kostnaden för gemensamhetslokaler och 
personalbemanning belastar respektive hyresgäst. Enheten ställer sig dock positiv till att 
utreda behovet av ett trygghetsboende i Älta. 

Ordförandes,;;ignatur 

• l 
/ 

/ 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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17 juni 2015 
NACKA 
KOMMU N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Äldrenämnden 

§ 71 (forts) 

Handlingar i ärendet 
1. Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, 2015-05-29 
2. Motion från (S), 2014-06-16 
3. Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokollsutdrag § 106, 2014-08-19 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M) och Anders 
Tiger (KD) att äldrenämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå förslagen i att-sats 2 
och 3 i motionen. Detta då det ökande framtida behovet av trygghets- och servicebostäder 
innebär att fler av dessa bostadsformer behöver byggas i Nacka. Äldrenämnden anser att 
kommunen behöver intensifiera arbetet för att olika alternativa boendeformer för äldre ska 
etableras, även i centrala delar av Älta. Att peka ut att just Älta seniorcenter skall omvandlas 
till trygghetsboende är inte ett bra alternativ eftersom antalet lägenheter skulle bli för få för 
att uppnå en skälig hyresnivå med gemensamhetslokaler inkluderade. Dessutom är det i 
dagsläget inte aktuellt för Älta seniorcenter att byta lokaler. 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till att-sats 1, 2 och 3 i motionen. Asa Nyberg (SD) 
instämde i yrkandet. 

Eva Hellung-Strohl (MP) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (FP), att 
äldrenämnden bifaller att-sats 1 i motionen. 

Eva Hellung-Strohl (MP) yrkade på återremiss avseende att-sats 2 och 3 i motionen för att 
ytterligare utreda behovet av trygghetsboende. 

Beslutsgång 
Att-sats 1 i motionen 
Äldrenämnden beslutade i enlighet med Gunnel Nyman Gräffs (S), Eva Hellung-Strohls 
(MP) och Monica Brohede Tellströms (FP) yrkande avseende att-sats 1 i motionen. 

Att-sats 2 och 3 i motionen 
Ordförande ställde först frågan om nämnden skulle bifalla Eva Hellung-Strohls (MP) 
yrkande om återremiss gällande att-sats 2 och 3 eller avslå den. Ordförande Monica 
Brohede Tellström fann att nämnden avslog Eva Hellung-Strohls (MP) yrkande. 

Ordförande ställde därefter sitt eget yrkande om avslag på att-sats 2 och 3 mot motionens 
förslag. Med avslag på Gunnel Nyman Gräffs (S) motion och yrkande beslutade 
äldrenämnden i enlighet med Monica Broström Tellströms yrkande. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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17 juni 2015 
NACKA 
KOM M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Äldrenämnden 

§ 71 (forts) 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff (S) lät anteckna fo!fande fo'r Socialdemokraterna: 

Vi kan konstatera att det inte finns någon konkret uppgift om vilken hyra som skulle gälla 
om det nuvarande särskilda boendet i Älta centrum i framtiden skulle omvandlas till ett 
trygghetsboende utan påståendet i tjänsteskrivelsen, citat "Lägenhetshyran för ett så litet 
trygghetsboende kommer att bli mycket hög då kostnaden för gemensamhetslokaler och 
personalbemanning belastar respektive hyresgäst" - slut citat - är taget ur en allmän 
uppfattning som inte har bäring på någon uträkning. Inte heller har det påståendet tagit 
någon hänsyn till hur huset i övrigt ser, med +55-lägenheter i våningen under som också 
skulle ha nytta av faciliteterna. Man har också förutsatt att kostnader för t.ex. sjuksköterska 
skulle belasta de boende istället för att se det som en kommunal angelägenhet, precis som 
t.ex. omvårdnad inom hemtjänsten är. 

Självklart anser inte S att det särskilda boendet ska läggas ner innan ett nytt finns i Älta 
centrum eller om arbetsmiljön inte är bra för de som arbetar i boendet. 

Ordforandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

, 
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18 (94) 
10 december 2014 

NACKA 
KOM M U N SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1Iiljö- och stadsbyggnadsnämnden 

§ 330 Dnr MSN 2014/137-219 

Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 
l\·1otion den 16 juni 2014 från Gunnel Nyman Gräff (S) och Birgitta Norström (S). 

Beslut 
1. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut i 

den delmotionen avser miljö- och stadsbyggnadsnämndens ansvarsområde. 

Kommunfullmäktige noterar att det pågående arbetet med detaljplaneprogram och den 

kommande detaljplaneringen för Älta centrum kan medföra ytterligare äldreboenden i 

området, om och när behov uppstår. Motionen är med detta fårdigbehandlad. 

Ärendet 
I ett utvecklat Älta centrum ska det bland mycket annat finnas en mångfald av bostäder och 

upplåtelseformer. Det pågaende arbetet med detaljplaneprogram ger möjlighet för den 
utveckling av boende för äldre som motionen avser. Var exakt ett sådant boende skulle 

kunna placeras framöver är en fråga för den kommande detaljplaneringen. 

Förslagen i motionen 

Gunnel Nyman Gräff (S) och Birgitta Norström (S) har lämnat in en motion till 

kommunfullmäktige. I denna yrkar de följande: 

1. Det fortsatta arbetet i Älta centrum ska inrymma ett vård- och omsorgsboende 

2. Det nuvarande särskilda boendet omvandlas till ett s.k. trygghetsboende när det nya 

vård- och omsorgsboendet är klart 

3. Trygghetsboendets omsorg och restaurang kan användas av dc boende i dc äldre 

lägenheterna i höghuset. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har remitterat förslaget i punkten 1 till miljö- och 

stads byggnadsnämnden. 

Planenhetens utredning och bedömning 

Planenhetens utredning avser den del av förslagen i motionen som har remitterats tillmiljö

och stadsbyggnadsnämndcn; fragan om att det fortsatta arbetet i /\Ita centrum ska inrymma 

ett vård- och omsorgsbocndc. 

Under december kommer ett förslag till program för Älta centrum att skickas ut på samråd. 

I enlighet med stadsbyggnadsstrategin "utveckling av vara lokala centra" ska även Älta 

förtätas och pa sikt bli mer av stad än förort. För att möjliggöra detta är det bl.a. tänkt att 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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NACKA 
KOMMUN 

19 (94) 

10 december 2014 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
.Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

centrumet ska flyttas närmare Ältavägen, att ca 1 400 bostäder tillkommer och att den 

kommunala servicen kompletteras och utökas. 

För att reda ut hur behovet av ett äldreboende i Alta centrum ser ut har planenheten i detta 

ärende sanwerkat med sociala kvalitetsenheten. I de kontakterna har följande information 

framkommit: 

Pensionärsföreningarna i Alta har sedan flera år tillbaka drivit frågan om ett nytt särskilt 

boende i Älta C. De önskar att de boende ska ha närhet till all setYice som finns i centrum, 

butiker restauranger m. m. Tyvärr har dc personer som flyttar till ett särskilt boende för 
äldre ofta inte förmågan kvar att nyttja olika typer av setTiceutbud. Dc flesta som flyttar in i 

särskilda boenden idag är dementa och/ eller har ett stort omdrdnadsbehov. 

Väl[-ird samhällsservice ansvarar idag för ett boende med 18 lägenheter i Älta C. Personal 

och nuvarande hyresgäster ställer sig positiva till det planerade särskilda boendet i 

Ältadalen. Där finns en helt annan utemiljö och närhet till naturen jämfört med 

omgivningen i direkt anslutning till Älta C. 

Det är alltså i dagsläget svårt att veta om och när ytterligare ett särskilt boende i själva Älta 

C kanuner behövas. Av majoritetsprogrammet framgår att äldrenämnden ska verka för att 

fler boenden för äldre byggs, både för personer med och utan vårdbehov. Det kan handla 

om fler särskilda vårdboenden med olika inriktning, d.v.s. trygghetsboenden och 

seniorlägenheter med både hyres- och bostadsrätter. Den kommande planeringen kan 

möjliggöra sådana boenden om behov uppstår. 

Planenheten föreslår mot denna bakgrund att fullmäktige föreslås notera att det pågående 
arbetet med detaljplaneprogram och den kommande detaljplaneringen för Älta centrum 

kan medföra ytterligare äldreboenden i området, om och när behov uppstår och att 

motionen med den noteringen kan anses furdigbehandlad. 

Förslagens ekonomiska konsekvenser 

De ekonomiska konsekvenserna av förslagen i motionen är snha att överblicka i detta 

skede. 

Konsekvenser för barn 
Att beskriva konselwenser för barn är inte relevant i det här sammanhanget. 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse 2014-11-26. 

Bilagor: 
1. !vlotion till kommunfullmäktige från (S) om nytt äldreboende i }dta centrum. 

Ordförandes sig natur Justerandes signatur 
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NACKA 
KOMMUN 

Yrkanden 

20 (94) 

10 december 2014 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
:Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Cathrin Bergenstråhle (1v1) yrkade att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget till 
beslut. 

Helena Westerling (S) yrkade att nämnden skulle avslå förslaget till beslut och istället 
besluta i enlighet med förslaget i motionen. 

Beslutsgång 
Ordförande Cathrin Bergenstråhle (M) ställde sitt eget bifallsyrkande mot Helena 

W'esterlings avslagsyrkande och fann att nämnden hade beslutat i enlighet med Cathrin 

Bergenstråhles yrkande. 

Reservationer 
Helena Westerling (S) och :Maria Lähetkangas (S) reserverade sig emot nämndens beslut 
och anser att nämnden borde ha bifallit motionen. 

Vi anser att det finns behov av att inrätta ett vård- och omsorgs boende, särskilt då det 
nuvarande ska flytta till Altadalen. Även om människorna i denna typ av boende har stort 
omvårdnadsbehov betyder inte det att de med hjälpmedel som t.ex. rullatar inte kan ta sig 
kortare sträckor och i en miljö som ett centrum erbjuder. Placeras dessa boenden ute i 
periferin av våra stadsdelar har de ingen möjlighet alls. 

Protokollsanteckningar 
Thomas Josefsson (S) gjorde följande anteckning till protokollet: 

"Jag delar den uppfattning som Helena Westerling och l\1aria Lähetkangas ger uttryck för i 
sin reservation. Jag vill också peka på motionens skrivningar att det vård- och 
omsorgsboende som idag finns i Alta centrum inte är ändamålsenligt, att dess arbetsmiljö 
är bristf:'illig, att hygienutrymmena är för små samt att möjligheten till utevistelse är 
begränsad. Det finns således redan idag ett behov av ett nytt vård- och omsorgsboende." 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdrag s bestyrkande 
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Socialdemokraterna i Nacka kommunfullmäktige 

Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 

Motion till kommunfullmäktige i Nacka 

Höghuset i Älta centrum (Ältavägen 202) innehåller 55 seniorlägenheter för 55+ ända upp till 
de två sista våningarna, där det finns ett vård- och omsorgsboende. Det är en klok variant av 
boende – en hel del av servicen kan samutnyttjas: de som bor längre ner kan komma och äta 
på vård- och omsorgsboendet och steget är heller inte så stort att ”flytta upp” när orken tryter. 
Allt är hemvant och personalen känd. 

Tyvärr är vård- och omsorgsboendet inte ändamålsenligt. Arbetsmiljön brister och hygien-
utrymmena är för små. Möjligheten till utevistelse är begränsad. Fler platser behövs också. En 
fördel är läget i centrum med nära till vårdcentral, bibliotek, kulturlokaler, butiker och 
restauranger och möjlighet att möta andra människor. 

Nu har en tomt längre bort, vid Storkällans begravningsplats, vikts åt ett nytt boende. Men – 
de som mest berörs, och de som vet hur de vill ha det, är inte alls nöjda med placeringen. De 
vill att boendet byggs i anslutning till centrum. Både för att de som bor där ska kunna dra 
nytta av allt som finns i ett centrum, enkelt träffa andra människor och så vidare, men även att 
make/maka och andra anhöriga enkelt ska kunna hälsa på i ett centralt kollektivtrafikläge. 

Vi socialdemokrater vill därför att man i det pågående och fortsatta planarbetet för Älta 
centrum arbetar in plats för ett nytt vård- och omsorgsboende i marknivå. Det ”gamla” 
särskilda boendet högst upp i höghuset görs om till ett så kallat trygghetsboende, där man kan 
bo med lite omsorg av till exempel sjuksköterska och med gemenskap och matservering. Då 
kan också de som bor i lägenheterna i höghuset ha glädje av dessa nyttigheter. 

Vi yrkar att 

• det fortsatta planarbetet i Älta centrum ska inrymma ett vård- och omsorgsboende 
• det nuvarande särskilda boendet omvandlas till ett så kallat trygghetsboende när det nya 
vård- och omsorgsboendet är klart 
• trygghetsboendets omsorg och restaurang kan användas av de boende i äldrelägenheterna i 
höghuset 

Nacka den 12 juni 2014 

 

 

Gunnel Nyman Gräff (S)  Birgitta Norström (S) 
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25 (78) 

11 januari 2016 

NACKA SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOM M U N 

Kommuns tyreisen 

§ Il Dnr KFKS 20 14/914-639 

Barnrättscertifiering i Nacl<a l<ommun 
Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin 

Hellströmer (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett aktivt arbete med barnrättsfrågor. 

Nämnderna har möjlighet att i arbetet med strategiska mål och indikatorer förstärka 

barnperspektivet. Kommunfullmäktige avslår därmed förslagen i motionen. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun får i uppdrag att utarbeta indikatorer och 
utbildning för personal för att kunna barnrättscertifiera enskilda delar av verksamheten i 
Nacka kommun och att en plan för införande av barnrättscertifiering utarbetas. 

Kommunfullmäktige minoritetsåterremitterade ärendet den 21 september 2015, § 220, för 

att "besvara att-satserna". 

I underlag från sociala kvalitetsenheten, kultur och fritidsenheten, utbildningsnämnden och 

välfård skola redogör verksamheterna för det arbete som redan görs samt kommenterar det 
omfattande arbete och administration ett certifieringsarbete innebär. Försöket med 

barnrättscertifiering i Örebro kommun lades ned och det finns ingen fårdig metod för 
certifiering. Det innebär att om Nacka ska införa barnrättscertifiering behöver kommunen 

arbeta fram en egen certifiering vilket skulle vara oerhört tid- och resurskrävande. 

Det bedöms att barnfokus redan finns i verksamheterna. Förutom i det dagliga arbetet med 

barn arbetar även kommunen med barnfokus genom att uppmärksamma konsekvenser för 
barn i alla beslut. Kommunen är dessutom med i regionalt nätverk för barns och ungas 
rättigheter. I och med att barnkonventionen förväntas bli lag 2018 planeras även för 

aktiviteter för att förbereda organisationen för denna förändring. I arbetet med 

framtagande av nämndernas strategiska mål under 2016 finns möjlighet för nämnderna att 
utarbeta indikatorer med barnfokus. En certifiering bedöms inte ge någon förstärkning av 

arbetet utan snarare tvärtom riskerar att skapa ytterligare administration. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 196 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 30 november 2015 

Beslut om återremiss, kommunfullmäktige 21 september 2015 § 220 

Motion 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

l ' -
i ...• 

Utdragsbestyrkande 
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11 januari 2016 

NACKA SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KO M M U N 

Kommunstyrelsen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 196 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett aktivt arbete med barnrättsfrågor. 

Nämnderna har möjlighet att i arbetet med strategiska mål och indikatorer förstärka 

barnperspektivet. Kommunfullrnäktige avslår därmed förslagen i motionen. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 220 
Ärendet återremitterades för att besvara att-satserna i motionen. 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 178 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 152 
Kornmunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 

Intentionen bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen är färdigbehandlad. 

Yrl<anden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Rolf 

Wasteson M och Sidney Holm (MP), bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kornmunstyrelsen i enlighet med 

arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 

beslutet. 

Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp mot beslutet. 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrka n de 
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NACKA 
KOMMUN 

Protokollsanteckningar 

27 (78) 

11 januari 2016 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

kommunstyrelsegrupp. 

"Låt oss gå från ord till handling. Motionen innebär ett konkretiserande och förtydligande 

av barnperspektivet som kommunfullmäktige har fastslagit ska genomsyra kommunens 

verksamhet." 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

Barnrättscertifiering i Nacka kommun 
Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin 
Hellströmer (S) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett aktivt arbete med barnrättsfrågor. Nämnderna 
har möjlighet att i arbetet med strategiska mål och indikatorer förstärka barnperspektivet. 
Kommunfullmäktige avslår därmed förslagen i motionen.  
 

Sammanfattning 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun får i uppdrag att utarbeta indikatorer och 
utbildning för personal för att kunna barnrättscertifiera enskilda delar av verksamheten i 
Nacka kommun och att en plan för införande av barnrättscertifiering utarbetas. 
Kommunfullmäktige minoritetsåterremitterade ärendet den 21 september 2015, § 220, för 
att ”besvara att-satserna”. 
 
I underlag från sociala kvalitetsenheten, kultur och fritidsenheten, utbildningsnämnden och 
välfärd skola redogör verksamheterna för det arbete som redan görs samt kommenterar det 
omfattande arbete och administration ett certifieringsarbete innebär. Försöket med 
barnrättscertifiering i Örebro kommun lades ned och det finns ingen färdig metod för 
certifiering. Det innebär att om Nacka ska införa barnrättscertifiering behöver kommunen 
arbeta fram en egen certifiering vilket skulle vara oerhört tid- och resurskrävande. 
 
Det bedöms att barnfokus redan finns i verksamheterna. Förutom i det dagliga arbetet med 
barn arbetar även kommunen med barnfokus genom att uppmärksamma konsekvenser för 
barn i alla beslut. Kommunen är dessutom med i regionalt nätverk för barns och ungas 
rättigheter. I och med att barnkonventionen förväntas bli lag 2018 planeras även för 
aktiviteter för att förbereda organisationen för denna förändring. I arbetet med framtagande 
av nämndernas strategiska mål under 2016 finns möjlighet för nämnderna att utarbeta 
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indikatorer med barnfokus. En certifiering bedöms inte ge någon förstärkning av arbetet 
utan snarare tvärtom riskerar att skapa ytterligare administration.  
 
 

Förslagen i motionen 
Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin Hellströmer (S) förslår i motionen 

 att Nacka kommun får i uppdrag att utarbeta indikatorer och utbildning för personal 
för att kunna barnrättscertifiera enskilda delar av verksamheten i Nacka kommun  

 att en plan för införande av barnrättscertifiering utarbetas 
 

Motionärerna menar att kommunens verksamheter bör ha ett tydligt barnperspektiv och 
alltid utgå från barnets bästa. Nacka kommun måste därför intensifiera sitt arbete med att 
implementera barnkonventionen i sina verksamheter. I motionen beskrivs att det i Örebro 
pågår ett projekt för att barncertifiera kommunen.  
 

Ärendet  
Ärendet återremitterades av kommunfullmäktige den 21 september 2015, § 220, för att 
”besvara att-satserna”.  
 
I hanteringen av återremissen har ärendet kompletterats med underlag från sociala 
kvalitetsenheten, kultur och fritidsenheten samt beslut i utbildningsnämnden. Välfärd skola 
har lämnat underlag i den första beredningen av motionen.  
 

Underlag från verksamheterna 
Välfärd skola beskriver att verksamheten dagligen arbetar för barnen i första hand. 
Verksamheten har barnens perspektiv i allt som görs. Välfärd skola arbetar målinriktat för 
att barn och elever ska få en hög kvalitet på sin dag i förskolan och skolan. Alla barn och 
elever ska känna delaktighet, trygghet och trivsel i de kommunala förskolorna och skolorna 
och detta är prioriterat i all verksamhet. Genom olika styrdokument och arbetssätt är 
barnkonventionen en aktiv del av välfärd skolas verksamhet. Välfärd skola anser att 
verksamheten redan idag arbetar med barnkonventionen som byggsten i det dagliga arbetet 
och att barn, elever och pedagoger är väl insatta i barns rättigheter i samhället. 
 
Sociala kvalitetsenheten har tagit reda på mer om projektet med barnrättscertifiering i 
Örebro. Barnrättscertifiering var ett projekt som startade 2012 på initiativ av Rädda barnen i 
Örebro. Projektet fick medel från Allmänna arvsfonden och hade goda ambitioner att ta 
fram ett unikt instrument för att mäta hur kommunerna lever upp till barnkonventionen. 
Projektet blev dock aldrig avslutat. Idag finns inte någon färdig metod för att 
barnrättscertifiera verksamheter. Det innebär att om Nacka ska införa barnrättscertifiering 
behöver kommunen arbeta fram en egen certifiering.  
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Andra certifieringar har tidigare tagits fram i Nacka inom till exempel förskolan, Trygg och 
säker förskola samt äldreområdet, Safe elderly. Utbildningsnämnden beslutade under hösten 
2015 att avveckla certifieringen av Trygg och Säker förskola. Kultur och fritidsenheten 
beskriver att fritidsnämnden och SISU idrottsutbildarna/Stockholmsidrotten årligen delar 
ut en utmärkelse, utmärkt förening i Nacka, till ett antal föreningar som uppnår ett antal 
kriterier som fritidsnämnden beslutat om. Kriterierna för Utmärkt förening är omfattande, i 
det ingår bland annat att föreningen har en aktuell värdegrund, att det finns en policy 
motverka mobbning och kränkande beteenden och minst två ledare deltagit i workshop 
kring ungas delaktighet och inflytande det senaste året.  
 
Erfarenheten är att en certifiering är ett mycket omfattande arbete som för att vara 
trovärdigt helst ska ha en extern part med för granskning. Ett annat sätt, menar sociala 
kvalitetsenheten, att arbeta med barnfokus vore att fortsätta uppmärksamma konsekvenser 
för barn i alla beslut, och även nämnderna särskilt uppmärksamma barns rättigheter när 
nämnderna formulerar sina strategiska mål.   
 
Utbildningsnämnden menar att barns rättigheter säkerställs genom att de regleras i 
skollagen, diskrimineringslagen och FN:s barnkonvention. Utbildningsenheten följer upp 
detta arbete på både fristående och kommunala förskolor och skolor på olika sätt. En 
barnrättscertifiering kan dessutom ge felaktiga signaler att det finns ett val för 
verksamheterna att arbeta med barns rättigheter eller inte. En certifiering kan också särskilt 
behöva dokumenteras, vilket kan bli en arbetsbörda som tar tid från det konkreta arbetet 
med barn och elever. 
 

Stadsledningskontorets bedömning 
Samtliga underlag från verksamheterna anger att barnrättscertifiering inte är det bästa sättet 
att arbeta med barnen i fokus. Stadsledningskontoret instämmer i att certifieringsarbete 
kräver en omfattande administration och kan i sin förlängning till och med stjäla fokus från 
det dagliga arbetet med barn. I och med att försöket med barnrättscertifiering i Örebro 
lades ned finns inte någon färdig metod för certifiering av verksamheter. Det innebär att om 
Nacka ska införa barnrättscertifiering behöver kommunen arbeta fram en egen certifiering. 
Istället för att barnrättsarbetet ligger som en separat process blir det effektivare att få in det 
in den dagliga verksamheten. Dessutom ingår det som en både lagstyrd och naturlig del i 
det vardagliga arbetet och i styrningen. Det finns en risk med att certifiering snarare blir en 
marknadsföring än det ger faktiskt effekt för barnen. Precis som nämns i ett av underlagen 
finns det även en risk med att certifiering ger felaktiga signaler att det finns ett val för 
verksamheterna att arbeta med barns rättigheter eller inte. 
 
Andra sätt att arbeta med barnfokus är att fortsätta uppmärksamma konsekvenser för barn i 
alla beslut. Kommunen är dessutom med i regionalt nätverk för barns och ungas rättigheter. 
Fokus för nätverket har varit erfarenhetsutbyte samt kompetens- och metodutveckling i 
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barnrättsfrågor. I och med att barnkonventionen förväntas att bli lag 2018 planeras även för 
aktiviteter för att förbereda organisationen för denna förändring.  
 
Nacka kommun har fått nya övergripande mål. Stadsledningskontoret ser gärna att 
nämnderna har barnens fokus i sitt arbete med att ta fram sina strategiska mål och 
indikatorer.  
 

Förslagens ekonomiska konsekvenser 
Förslaget får inga ekonomiska konsekvenser.  

Konsekvenser för barn 
Ett certifieringsarbete skulle kunna systematisera arbetet med barn. Det skulle dock riskera 
att dra resurser från det dagliga arbetet som har barnens fokus. Förslag till beslut innebär att 
resurser istället används för att kontinuerligt har barnens fokus. 
 
 

Bilagor 
Beslut om återremiss, kommunfullmäktige 21 september 2015 § 220 
Motion  
 
 
 
 
Lena Dahlstedt   Kersti Hedqvist 
Stadsdirektör    chef förnyelseenheten 

136



87 (fl 5) 
21 september 2015 

NACKA 
KOHHUN 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 

§ 220 Dnr KFKS 20 14/914-639 

Barnrättscertifiering i Nacka kommun 
Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin 
Hellströmer (S) 

Beslut 
Ärendet återremitteras för att besvara att-satserna i motionen. 

Ärendet 
Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin Hellströmer (S) förslår i en motion att 
varje enskild del av verksamheten i Nacka kommun ska bamrättscertifieras utifrån tydliga 
indikatorer. Utbildning ska ges i detta samt att en plan för införandet av certifieringen tas 
fram. 

Utredningen besvarar inte alls att-satserna i motionen. Dessutom ligger fokus i utredningen 
enbart på aktiviteter inom skolan. Ärendet behöver kompletteras med hur Nacka kommun 
ser på införande av bamrättscertifiering inom enskilda delar av Nacka kommuns 
verksamheter som t.ex skola, socialtjänst, kultur och fritidsområdet. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 152 
Välfård skolas ~änsteskrivelse den 2 februari 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullm.äktige den 15 juni 2015 § 178 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 152 
Kommunstyrelsen föreslog kommnnfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmiktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 

Intentionen bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen är färdigbehandlad. 

Ordförandes signatur 
'"/(' 

{.( 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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NACKA 
KOMMUN 

Yrkanden 

88 (Il 5) 
21 september 2015 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 

Andreas Falk yrkade med instämmande av Gunnel Nyman Gräff i första hand att ärendet 

skulle återremitteras för att besvara att-satserna i motionen och i andra hand bifall till 
motionen. 

Tobias Nässen yrkade med instämmande av Mats Granath bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Andreas Falks yrkande om återremiss mot avslag på 
detta och fann att kommunfullmäktige hade avslagit yrkandet. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för avslag och 23 röster för Andreas Falks 

yrkande. Kommunfullmäktige hade således, med stöd av reglerna om minoritetsåterremiss i 
5 kap. 36 § kommunallagen, bifallit Andreas Falks yrkande. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 9 

Ordförandes signatur 
;; \ -

( l' ,_ 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Voteringslista nr. 9 
Nacka kommunfullmäktiges sammanträde den 21 september 2015 klockan 22:11:52. 

32. Barnrättscertifiering i Nacka kommun Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel Nyman 
Gräff och Martin Hellströmer (S) Bordlagt 15/6 2015 återrimess 

Ja = bifall avslag yrkande om återremiss 
N~ = bifall Andreas Falks rkande 

Ledamöter 
Mats Gerdau 

Peterlethraeus 
Helene Skantze 
Lars Stenholm 
Eva Närvä Eickenrodt 

-------------- ---

Sofia Fölster 
Susann Markow 
Henrik Barck 
Johan Hiller 
VJ.Ima Mori ~gullar 

Pernilla Hsu 

Jan-Eric Jansson 
Lydia Liu 
Kb_ashayar FarmaJ!ba_r __ 
Anita Johansson - . --------------
Espen Bjordal 
Helena Westerling 

Mattias Qvar-'-se-'--11 __ _ 
Maria Lähelkangas 
Martin Hellströmer 

- ·-- ·-·- - ----------

Zakia Mirza 
-·-- -----~---

~Cii Nyman 
Gunnel Nyman Gräff 
Kursad Orhan 
Asi!!Viarnell 
Sidney Holm 
Louise Ollivier 
Magnus Söderström 
Lisskulla Zayan~: ___ _ 

Kret Ersättare 
Alla 

An_il ika _J ung 

_ _ __ C21:!rister Lydig 
Alla 
Alla 
Alla Oliver Rykatkin 
Alla 

___ ljå~an Ekengren 

Andreas Falk 
Ella Tegsten 

Erik Svanfeldt 
Mathias Zachariassen 

Des ha .S_venneborg _ 

Transport: 36 14 o o 
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Ledamöter 

R_()\) er_ §y~ler 
Pascal Fall 

arti p 
( 
( 
~) 
MP) 
NL) _if'iiJ_ 

(NL) 
NL) 

(NL) 
(V) 
(V) 
(V) 

(SD) 
(SD) 

K re t 

Alla 
Alla 
Alla 
Alla 
Alla 
Alla -------· 
Alla -
Alla --·---
Alla 
Alla 
Alla --

o o 
E rsättare A vs t Frånv 

--

B arbro Sörman 

Asa Nyberg 

SUMMA: 38 23 o o 
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 Socialdemokraterna i Nacka kommunfullmäktige 
 

 

Barnrättscertifiering i Nacka kommun 

Motion till kommunfullmäktige 

Barnrättscertifiering av Nacka kommuns verksamheter 

Av Nackas kommunala verksamheter berör de flesta barn på ett eller annat sätt. Det kan t.ex. 
handla om det sociala området, skolan eller planering av nya vägar och bostadsområden. 
Verksamheter bör därför ha ett tydligt barnperspektiv och alltid utgå från barnets bästa. 
Tyvärr så ser verkligheten många gånger annorlunda ut. Nacka kommun måste därför 
intensifiera sitt arbete med att implementera barnkonventionen i sina verksamheter.  

Inom HBT- rörelsen har man upplevt en liknande situation då kompetensen om HBT inte 
varit tillräcklig inom kommun och landsting. Sedan 2008 erbjuder därför RFSL HBT-
certifiering, som innebär ett synliggörande av att en organisation jobbar strategiskt i syfte att 
erbjuda en god arbetsmiljö för anställda och ett respektfullt bemötande av 
kunder/klienter/patienter utifrån ett HBT-perspektiv. Av den anledningen har RFSL utarbetat 
indikatorer för att HBT-certifiera verksamheter. Detta sker efter att personal genomgått 
utbildning och att verksamheterna vidtagit åtgärder i syfte att inte diskriminera HBT-personer 
samt att ge dem ett gott bemötande och ett bra omhändertagande.  

I Örebro pågår ett projekt för att barncertifiera en kommun. Projektet är finansierat av 
Arvsfonden och är mycket intressant. Det skulle finnas ett mycket stort värde utifrån ett 
barnperspektiv att Nacka kommun inleder arbetet med att barnrättscertifiera enskilda delar av 
den kommunala verksamheten. Detta skulle utgöra en viktig del i vidareutvecklingen av 
kvalitetssäkringen av de kommunala verksamheterna. Ordning och reda i ekonomin med ökad 
kvalitet för barnens bästa. 

  

Nacka kommunfullmäktige föreslås därför besluta 

att  Nacka kommun får i uppdrag att utarbeta indikatorer och utbildning för personal 
för att kunna barnrättscertifiera enskilda delar av verksamheten i Nacka 
kommun 

att  en plan för införande av barnrättscertifiering utarbetas 

 

Nacka den 27 oktober 2014 

 

Andreas Falk (s) Gunnel Nyman-Gräff (s) Martin Hellströmer 
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JO (78) 
28 september 2015 

NACKA 
KOMH UN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

§ 230 Dn r KFKS 2015/235-820 

Jä.mställda fritidsanläggningar 
Motion den19mars 2015 av Martin Hellströmer (S), Khashayar Farmanbar (S), Majvie 
Swärd (S) och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det utifrån fritidsnämndens 
strategiska må12015 redan pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är 
med detta fårdigbehandlad. 

Ärende 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har överlämnat en motion om jämställda fritids
anläggningar till fritidsnämnden för utredning och förslag till beslut. 

Ett av fritidsnämndens strategiska områden är en jämställd fritid för barn och unga. Fakta 
om flickors och pojkars nyttjande av anläggningar samlas därför regelbundet in och 
används i arbetet med utveckling och planering av framtida idrott- och fritidsanläggningar. 
I kultur- och fritidsenhetens årliga kapacitetsutredningar för idrotts- och fritidsanläggningar 
beaktas jämställdhetsperspektivet. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 september 2015 § 140 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 september 2015 § 140 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det utifrån fritidsnämndens 
strategiska mål 2015 redan pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är 
med detta fårdigbehandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 75 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det utifrån fritidsnämndens strategiska mål 2015 redan 
pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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NACKA 
KO M M U N 

Yrkanden 

31 (78) 
28 september 2015 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

K.hashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Christina (NL) och Sidney Holm 
(MP) bifall till motionens förslag. 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag 

Beslutsgång 
Med avslag på K.hashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerclaus yrkande. 

Reservationer 
K.hashayar Farmanbar (S), Helena Westerling (S), Kaj Nyman (S) och Maria Lähetkangas 
(S) reserverade sig mot beslutet. 

Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 

"Nackalistan är positiv till denna motion mot bakgrund av att det fortfarande finns en 
ojämlikhet som behöver överbryggas mellan pojkars och flickors fritidsaktiviteter. Jämför 
bara vad man satsar på ett elidags annläggning som den kvinnliga handbollen i elitserien, 
Skuru IK och fotbollen. Det behövs satsas mer överhuvudtaget på idrott i Nacka men då är 
det viktigt att se till att det blir en rättvis fördelning mellan könen. Därför kan denna 

motion påverka utvecklingen i gynnsam riktning." 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

143



Il (16) 
27 augusti 2015 

NACKA 
KOM H U N SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Fritidsnämnden 

§ 75 

jämställda fritidsanläggningar 

FRN 20 15/7 6-820 
KFKS 20 15/235-820 

Motion den19mars 2015 av Martin Hellströmer (S), Khashayar Farmanbar (S), Majvie 
Swärd (S) och Helena Westling (S) 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det utifrån fritidsnämndens strategiska mål2015 redan 
pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är med detta 
fårdigbehandlad. 

Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har överlämnat en motion om jämställda fritids
anläggningar till fritidsnämnden för utredning och förslag till beslut. 

Ett av fritidsnämndens strategiska områden är en jämställd fritid för barn och unga. Fakta 
om flickors och pojkars nyttjande av anläggningar samlas därför regelbundet in och 
används i arbetet med utveckling och planering av framtida idrott- och fritidsanläggningar. 
I kultur- och fritidsenhetens årliga kapacitetsutredningar för idrotts- och fritidsanläggningar 
beaktas jämställdhetsperspektivet. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens ~änsteskrivelse den 11 augusti 2015 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Andrea Amigo (S) yrkade bifall till motionen. 

Ordförande Richard Wendt (M) yrkade bifall till förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Ordforandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkan e 
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 TJÄNSTESKRIVELSE 
 FRN  2015/76-820 
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Fritidsnämnden  

Jämställda fritidsanläggningar 
Motion den 19 mars 2015 av Martin Hellströmer (s) Khashayar Farmanbar (s) Majvie Swärd 
(s) och Helena Westling (s)  

Förslag till beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det utifrån fritidsnämndens strategiska mål 2015 redan 
pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är med detta färdigbehandlad.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har överlämnat en motion om jämställda fritids-
anläggningar till fritidsnämnden för utredning och förslag till beslut.  
 
Ett av fritidsnämndens strategiska områden är en jämställd fritid för barn och unga. Fakta 
om flickors och pojkars nyttjande av anläggningar samlas därför regelbundet in och används 
i arbetet med utveckling och planering av framtida idrott- och fritidsanläggningar. I kultur- 
och fritidsenhetens årliga kapacitetsutredningar för idrotts- och fritidsanläggningar beaktas 
jämställdhetsperspektivet.  

Förslagen i motionen 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslöt den 12 maj 2015 att överlämna motion om 
jämställda fritidsanläggningar till fritidsnämnden för utredning och förslag till beslut. 

Motionärerna föreslår följande: 
En aktiv, tillgänglig och stimulerande fritid är en förutsättning för hög livskvalité och 
världens bästa vardag. I takt med att vi blir fler i Nacka ökar behovet av att 
fritidsanläggningar och idrottsytor planeras in och ingår i exploatering och detaljplaner. Vi 
vill ge alla världens bästa vardag runt knuten. 
 
Rätten till en meningsfull fritid delas av alla och det är viktigt att ge killar och tjejer lika stora 
möjligheter till ett rikt fritidsutbud. Till exempel vet vi att de fritidsytor som byggs av 
kommuner till 74 procent besöks av killar och till endast 26 procent av tjejer. Vi vill skapa 
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förutsättningar för att så många som möjligt ska kunna utöva sina intressen och få tillgång 
till fritidsinfrastruktur inom kommunen.  
Socialdemokraterna föreslår att 

 kommunen i ett tidigt skede i detaljplaneprocessen gör en jämställdhetsanalys på 
vilka fritidsanläggningar och idrottsytor som ska ritas in i området 

 behovet av olika anläggningar analyseras utifrån ett jämställdhetsperspektiv 

Kultur – och fritidsenhetens utredning och bedömning 
Nämnden har vid sammanträdet den 9 december 2014, i samband med intern budget för 
2015, fastställt nyckeltal och strategiska områden. Ett av nämndens strategiska områden är 
jämställd fritid för barn och unga. Resurser som fördelas av nämnden för barn och 
ungdomar ska fördela så att flickor och pojkar ges samma möjlighet att utöva sina 
fritidsintressen.  
 
Över tid förändras barn och ungas och pojkar och flickors fritidsvanor. Förändringar 
analyseras av enheten bland annat ur ett jämställdhetsperspektiv och påverkar planering av 
olika idrott- och fritidsanläggningar.  
 
Kultur- och fritidsenhetens gör kapacitetsutredningar som rör idrott- och 
fritidsanläggningar där jämställdhetsperspektivet beaktas. För att skapa en bild av hur 
anläggningarna används gör enheten löpande undersökningar av pojkar och flickors 
utnyttjande av sport- och fritidsanläggningar. Vid nämndsammanträdet den 14 april 2015 
presenterades en redovisning av andel flickor respektive pojkar som deltar i olika 
fritidsaktiviteter.  
 
Enheten verkar i interna processer för att påverka planprocesserna i olika typ av frågor 
bland annat med hänsyn till jämställdhet. Med hjälp av de undersökningar som görs 
kommer fördjupande fakta fram som gör det möjligt att ha konkret information om brister i 
jämlikhet. Detta skapar en bra grund för att påverka framtida planer på idrott- och 
fritidsanläggningar. 

Konsekvenser för barn 
Förslaget föranleder inga konsekvenser för barn. 

Bilaga 
1. Motionen  
2. Protokoll från KSAU 

 
 
Nadia Izzat     Susanne Broman Kjulsten 
Enhetschef    Samhällsplanerare  
Kultur- och fritidsenheten   Kultur- och fritidsenheten 

146



Socialdemokraterna i Nacka kommunfullmäktige 

Jämstäl lda fr iti dsan läggnin ar 

Motion till kommunfullmäktige 

En aktiv, tillgänglig och stimulerande fritid är en förutsättning för hög livskvalite och världens bästa 
vardag. l takt med att vi blir fler i Nacka ökar behovet av att fritidsanläggningar och idrottsytor 
planeras in och ingår i exploateringen och detaljplanerna. Vi vill ge alla världens bästa vardag runt 
knuten. 

Rätten till en meningsfull fritid delas av alla och det är viktigt att ge killar och tjejer lika stora 
möjligheter till ett rikt fritids utbud. Till exempel vet vi att de fritidsytor som byggs av kommuner till 
74 procent besöks av killar och till endast 26 procent av tjejer. Vi vill skapa förutsättningar för att så 
många som möjligt ska kunna utöva sina intressen och få tillgång till fritidsinfrastruktur inom 
kommunen. 

Socialdemokraterna föreslår att 

• kommunen i ett tidigt skede i detaljplaneprocessen gör en jämställdhetsanalys på vilka 
fritidsanläggningar och idrottsytor som ska ritas in i området 

• behovet av olika anläggningar analyseras utifrån ett jämställdhetsperspektiv. 

Nacka den 19 mars 2015 

Martin Hellströmer (5) Khashayar Farmanbar (5) Majvie 5wärd (5) Helena Westerling {5} 

~~ 
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28 september 2015 

NACKA 
KOMM UN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

§ 231 Dn r KFKS 20 15/347-808 

Cykelutbildning rör vuxna 
Motion den 14 april2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen 
initierar en cykelutbildning. Kommunfullmäktige noterar att det står förerungslivet fritt att 
arrangera en cykelutbildning om intresse finns. Motionen är med detta fårdigbehandlad. 

Ärende 
Motionären föreslår att kommunen ska initiera ett samarbete med Cykelfrämjandet så att 
fler vuxna kan få möjligheten att lära sig cykla. 

Förslaget bedöms inte föranleda någon åtgärd då det finns strukturer i kommunen för att 
stötta en förerung som vill bedriva cykelutbildning för vuxna. 
Cykelutbildning för vuxna är dock positivt då det stödjer fritidsnämndens väsentliga 
område, att bredda Nackas fritidsutbud, främjar folkhälsan och bidrar till en ökad 
integration. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 september 2015 § 141 
Fritidsnämndens protokollsutdrag den 27 augusti 2015 § 74 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 4 augusti 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 september 2015 § 141 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen 
initierar en cykelutbildning. Kommunfullmäktige noterar att det står förerungslivet fritt att 
arrangera en cykelutbildning om intresse finns. Motionen är med detta fårdigbehandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 74 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen initierar en cykelutbildrung. 
Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att arrangera en cykelutbildning 
om intresse finns. Motionen är med detta fårdigbehandlad. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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33 (78) 

28 september 2015 

NACKA 
KOH HU N SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
motionens förslag. 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerclaus yrkande. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 

Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 

"Kultur- och fritidsenheten bedömer att en cykelutbildning för vuxna inte är en 
verksamhet som fritidsnämnden ska vara producent för. Detta är inte heller någonting som 
föreslås i motionen. I motionen föreslås att kommunen ska initiera ett samarbete med 
cykelfrämjandet. Det är sedan Cykelfrämjandet som med stöd från kommunen tar hand om 
själva utbildningen på samma sätt som de gör i Järfålla, Lidingö, Solna, Sundbyberg och 
Tyresö. Eftersom det idag endast är Cykelfrämjandet som bedriver denna typ av utbildning 
är det irrelevant om vi i kommunen har föreningar som skulle kunna bedriva den 
verksamheten eftersom ingen av föreningarna gör det. 
Cykeln som transportmedel har en given plats i ett hållbart transportsystem och är en viktig 
del i en hållbar framtid i Nacka. Resor med cykel ska år 2030 utgöra minst 20 procent av 
alla huvudresor i stockholmsregionen enligt Regional cykelplan för Stockholms län. I 
stadsnära kommuner som Nacka bör andelen ri.m.lignris vara högre. När motionen slutligen 
ska behandlas av kommunfullmäktige hoppas vi att politikerna där har mer insikt än de i 
kommunstyrelsen och inser att cykla är mer än en bara en fritidssysselsättning." 

Ordforandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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27 augusti 2015 

NACKA 
KO M M U N 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Fritidsnämnden 

§ 74 

Cykelutbildning för vuxna 
Motion den 14 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 

FRN 2015/75-812 
KFKS 20 15/34 7-808 

Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen initierar en cykel utbildning. 
Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att arrangera en cykelutbildning 
om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendet 
Motionären föreslår att kommunen ska initiera ett samarbete med Cykelfrämjandet så att 
fler vuxna kan få möjligheten att lära sig cykla. 

Förslaget bedöms inte föranleda någon åtgärd då det finns strukturer i kommunen för att 
stötta en förening som vill bedriva cykelutbildning för vuxna. 
Cykelutbildning för vuxna är dock positivt då det stödjer fritidsnämndens väsentliga 
område, att bredda Nackas fritidsutbud, främjar folkhälsan och bidrar till en ökad 
integration. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 4 augusti 2015 
Bilaga Motion 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Ordförandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Fritidsnämnden 

Cykelutbildning för vuxna 
Motion den 14 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Förslag till beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen initierar en cykelutbildning. 
Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att arrangera en cykelutbildning 
om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad.  

Sammanfattning 
Motionären föreslår att kommunen ska initiera ett samarbete med Cykelfrämjandet så att 
fler vuxna kan få möjligheten att lära sig cykla.  
 
Förslaget bedöms inte föranleda någon åtgärd då det finns strukturer i kommunen för att 
stötta en förening som vill bedriva cykelutbildning för vuxna.  
Cykelutbildning för vuxna är dock positivt då det stödjer fritidsnämndens väsentliga 
område, att bredda Nackas fritidsutbud, främjar folkhälsan och bidrar till en ökad 
integration. 

Förslagen i motionen 
Motionären föreslår 

 att kommunen initierar ett samarbete med Cykelfrämjandet så att fler vuxna kan få 
möjligheten att lära sig cykla. 

Enhetens utredning och bedömning 
Kultur- och fritidsenheten bedömer att en cykelutbildning för vuxna inte är en verksamhet 
som fritidsnämnden ska vara producent för. Enheten gör också bedömningen att det redan 
finns befintliga strukturer i kommunen för att föreningar som vill ska kunna att starta och 
driva liknande utbildningar i Nacka. Enheten har varit i kontakt med Cykelfrämjandet, för 
att undersöka deras utbildningar som bedrivs på många håll i landet och ser att detta mycket 
väl skulle kunna drivas i kommunen om en förening önskar det. Det finns cykelförening i 
kommunen.  
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Kultur- och fritidsenheten är positiv till en cykelutbildning för vuxna i föreningsdriven regi, 
då man i fritidsnämndens mål och budget för 2015-2017 ringar in som väsentliga områden 
att främja inflytande för god livsmiljö där fritid ska ses som en drivkraft till en hållbar 
utveckling samt förbättrad folkhälsa. Kultur- och fritidsenheten gör bedömningen att 
förslaget svarar mot detta. Enheten gör också bedömningen att en utbildning även svarar 
bra gentemot den nyligen framtagna fritidsstrategin där tillgänglighet och delaktighet är två 
prioriterade områden.  
 

Förslagens ekonomiska konsekvenser 
Förslaget ger inga ekonomiska konsekvenser.   

 

Bilagor  
1. Motion  

 
 
 
 
 
 
 
 
Nadia Izzat    Anna Kristiansson 
Enhetschef      Föreningsstrateg   
Kultur- och fritidsenheten   Kultur- och fritidsenheten 
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Låt alla vuxna lära sig cykla 

Motion till Nacka kommunfullmäktige 2015-04-14 
Lisskulla Zayane 
Miljöpartiet de gröna 

• g rona 

Att kunna cykla som vuxen är inte en självklarhet 
Idag finns många vuxna som inte kan cykla i vårt samhälle. Många tycker att det är 
pinsamt att inte kunna cykla och det finns inte ett naturligt sätt att lära sig cykla som 
vuxen. Anledningar till varför människor vill cykla är naturligtvis olika men det kan 
exempelvis handla om behov av att pendla till jobbet eller skolan eller att man vill ta en 
cykeltur med familj och vänner på sin fritid. 

Nacka kommun borde ha ett stort intresse att fler invånare kan cykla av både hälso- och 
miljöskäL Om fler väljer att cykla ökar framkomligheten i trafiken och cykling är även ett 
bättre alternativ för privatekonomin och kan bidra till ökad integration. 

Cykelfrämjandet har tagit fram en mycket uppskattad cykelutbildning för vuxna som 
genomförs i Järfälla, Lidingö, Solna, Sundbyberg och Tyresö med framgång. 

Miljöpartiet föreslår att: 

• Kommunen initierar ett samarbete med Cykelfrämjandet så att fler vuxna kan få 
möjligheten att lära sig cykla. 

sidalav l 
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NACKA 
KO M M U N 

§ 260 

Ökat kollektivtrafikåkande 
Motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 

29 (71) 

26 oktober 2015 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommuns tyrels en 

Dn r KFKS 20 15/444-409 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige anser motionen fårdigbehandlad med 

hänvisning till att arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 

Ärendet 
Lisskulla Zayane (MP) yrkar på att Nacka kommun i likhet med Tyresö kommun ska 
erbjuda Nackas vanebilister ett gratis SL-kort under två veckor för att locka bilister över till 
kollektivtrafiken. Trafikenheten har sedan ett par år tillbaka en dialog med 

Trafikförvaltningen om denna typ av projekt. Nacka kommun var bl.a. den första 

kommunen i länet som kunde erbjuda de anställda ett gratis SL-kort under två veckor. 

Trafikenheten arbetar aktivt för att Trafikförvaltningen även ska starta ett projekt riktat 
mot invånarna i kommunen. Tyvärr har personalbyte hos Trafikförvaltningen lett till att 
projektet inte gått vidare i önskad takt. Trafikenheten kommer dock fortsätta att bearbeta 
Trafikförvaltningen i denna fråga för att kunna få till ett liknande projekt som i Tyresö. 
Projektet kräver Trafikförvaltningens medverkan. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 13 oktober 2015 § 159 
Natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2015 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 13 oktober 2015 § 159 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige anser motionen fårdigbehandlad med 

hänvisning till att arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige anser motionen 

fårdigbehandlad med hänvisning till ett arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrka n de 

154



NACKA 
KO M M U N 

Yrkanden 

30 (71) 

26 oktober 2015 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommuns tyreisen 

Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayat Farmanbar (S), RolfWasteson 

M och Mikael Carlsson (NL), bifall till motionen. 

Mats Getdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holm yrkande beslutade kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 

Mats Getclaus yrkande. 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

"Att fler väljer bort bilen och åket kollektivt är nödvändigt för att kommunen ska nå upp 

till sina egna miljömål, men även som bidrag till att det övergripande globala klimatmålet 

nås. Minskad privatbilism är också en av de viktigaste byggklossarna när vi nu ska föttäta 
och samtidigt bygga ett hållbart Nacka. Enligt tjänsteskrivelsen hat Trafikenheten sedan ett 

par åt tillbaka en dialog med Trafikförvaltningen om denna typ av projekt och det ska de 
ha beröm för. Miljöpartiet vill dock inte stanna vid att bara notera att en dialog pågår. Vi 
vill bifalla motionen så att tillräckliga resurser sätts in för att genomföra förslaget." 

RolfWasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

"Vänsterpartiet sympatiserat med förslagen i motionen. Biltrafiken i Stockholmsregionen, 

och särskilt då i Nacka, måste minska för att vi ska kunna uppnå miljömålen och göra våt 

del i att rädda klimatet. Därför är det angeläget att på olika sätt arbeta för att dagens 
bilåkare istället väljet att åka kollektivt. En utbyggnad av kollektivtrafiken, dess kvalitet och 

kapacitet är viktigast men dt är också viktigt att arbeta med attitydet och vanor, vilket 

motionens förslag ät ett exempel på." 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

~- / 
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NACKA 
KOMMUN 

§ 240 

Ökat Kollektivtrafikåkande 
Motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 

98 (III) 

2015-09-22 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Natur- och trafiknämnden 

NTN 20 15/77 6 

Natur- och trafiknämnden föreslår att kommunfullmäktige anser motionen 
fårdigbehandlad med hänvisning till ett arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 

Ärendet 
Lisskulla Zayane (MP) yrkar på att Nacka kommun i likhet med Tyresö kommun ska 
erbjuda Nackas vanebilister ett gratis SL-kort under två veckor för att locka bilister över till 
kollektivtrafiken. Trafikenheten har sedan ett par år tillbaka en dialog med 
Trafikförvaltningen om denna typ av projekt. Nacka kommun var bl.a. den första 
kommunen i länet som kunde erbjuda dc anställda ett gratis SL-kort under två veckor. 

Trafikenheten arbetar aktivt för att Trafikförvaltningen även ska starta ett projekt riktat 
mot invånarna i kommunen. Tyvärr har personalbyte hos Trafikförvaltningen lett till att 
projektet inte gått vidare i önskad takt. Trafikenheten kommer dock fortsätta att bearbeta 
Trafikförvaltningen i denna fråga för art kunna få till ert liknande projekt som i Tyresö. 
Projektet kräver Trafikförvaltningens medverkan. 

Förslagen i motionen 
Miljöpartiet yrkar på att: 
Nacka kommun i likhet med Tyresös lyckade projekt erbjuder Nackas vanebilister ett 
busskort under en två veckors period i enlighet med förslaget i motionen. 

Enhetens utredning och bedömning 
Trafikenheten för sedan ett par år tillbaka en dialog med Trafikförvaltningen om denna typ 

av projekt. Nacka kommun var bLa. den första kommunen i länet som tillsammans med 
trafikförvaltningen kunde erbjuda de anställda i kommun ett gratis kollektivtrafikkort under 
två veckor. 

Trafikenheten arbetar aktivt för att Trafikförvaltningen även ska starta ett projekt riktat 
mot invånarna i kommunen. Tyvärr har personalbyte hos Trafikförvaltningen lett till att 
projektet inte gått vidare i önskad takt. Trafikenheten kommer dock fortsätta att bearbeta 
Trafikförvaltningen i denna fråga för att kunna ffi till ett liknande projekt som i Tyresö. 
Projektet ktävcr dock Trafikförvaltningens medverkan. 

Ordfcira~~des signatur 

.,(' 
// 

Utdragsbestyrkande 

156



NACKA 
I(OMMUH 

Förslagens ekonomiska konsekvenser 

99 (III) 

2015-09-22 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Natur- och trafiknämnden 

Tidigare projekt har delats upp så att Trafikförvaltningen har bekostat SL-korten och 
kommunikationsmateriel medan kommunen bekostat de enkäter och uppföljningar som 
krävs. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20150908 
Bilaga Motion ökat kollektivtrafikresandc, 20150615 

Yrkanden 
Per Chrisaoder (MP) yrkade att nämnden tillstyrker motionen i sin helhet. 

Gunilla Grudcvall-Steen (FP) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), bifall till 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall-Steens bifallsyrkande med avslag på 
Per Chrisanders yrkande. 

Ordförandes sig n a tu r Utdragsbestyrkande 

'i 7 l 
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 TJÄNSTESKRIVELSE 
 KFKS 2015/444-409 
 NTN 2015/776-519   
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Natur- och trafiknämnden  

Ökat kollektivtrafikåkande 
Motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Förslag till beslut 
Natur- och trafiknämnden föreslår att kommunfullmäktige anse motionen färdigbehandlad 
med hänvisning till ett arbete redan pågår hos Trafikenheten i denna fråga. 

Sammanfattning 
Lisskulla Zayane (MP) yrkar på att Nacka kommun i likhet med Tyresö kommun ska 
erbjuda Nackas vanebilister ett gratis SL-kort under två veckor för att locka bilister över till 
kollektivtrafiken. Trafikenheten har sedan ett par år tillbaka en dialog med 
Trafikförvaltningen om denna typ av projekt. Nacka kommun var bl.a. den första 
kommunen i länet som kunde erbjuda de anställda ett gratis SL-kort under två veckor.  
 
Trafikenheten arbetar aktivt för att Trafikförvaltningen även ska starta ett projekt riktat mot 
invånarna i kommunen. Tyvärr har personalbyte hos Trafikförvaltningen lett till att 
projektet inte gått vidare i önskad takt. Trafikenheten kommer dock fortsätta att bearbeta 
Trafikförvaltningen i denna fråga för att kunna få till ett liknande projekt som i Tyresö. 
Projektet kräver Trafikförvaltningens medverkan.  
 

Förslagen i motionen 
Miljöpartiet yrkar på att: 
Nacka kommun i likhet med Tyresös lyckade projekt erbjuder Nackas vanebilister ett 
busskort under en två veckors period i enlighet med förslaget i motionen. 
 

Enhetens utredning och bedömning 
Trafikenheten för sedan ett par år tillbaka en dialog med Trafikförvaltningen om denna typ 
av projekt. Nacka kommun var bl.a. den första kommunen i länet som tillsammans med 
trafikförvaltningen kunde erbjuda de anställda i kommun ett gratis kollektivtrafikkort under 
två veckor.    
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Trafikenheten arbetar aktivt för att Trafikförvaltningen även ska starta ett projekt riktat mot 
invånarna i kommunen. Tyvärr har personalbyte hos Trafikförvaltningen lett till att 
projektet inte gått vidare i önskad takt. Trafikenheten kommer dock fortsätta att bearbeta 
Trafikförvaltningen i denna fråga för att kunna få till ett liknande projekt som i Tyresö. 
Projektet kräver  dock Trafikförvaltningens medverkan. 
 

Förslagens ekonomiska konsekvenser 
Tidigare projekt har delats upp så att Trafikförvaltningen har bekostat SL-korten och 
kommunikationsmateriel medan kommunen bekostat de enkäter och uppföljningar som 
krävs.  
 

Bilaga 
 
Motion ökat kollektivtrafikresande 
 
 
 
Mikael Ranhagen   Marianne Areskog 
Enhetschef     Projektledare hållbart resande 
Trafikenheten   Trafikenheten  
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Motion till Nacka kommunfullmäktige 2015-06-15 
Lisskulla Zayane  
Miljöpartiet de gröna  
 

Vanebilister  

 
Om fler reser kollektivt minskar trängseln på vägarna och med det även mindre utsläppen 
från bilarna. Nacka växer och med den också trafiken. För att locka vanebilister i Nacka att 
välja kollektivtrafiken vill vi att kommunen under en period erbjuder vanebilister ett busskort 
på två veckor. Vår grannkommun Tyresö har ett lyckat projekt under hösten 2014 och har 
därför utökat projektet denna vår. 

Resultat visar att  

 82 procent använde SL-korten under testperioden 
 15 procent tyckte det var enklare att åka kollektivt än förväntat 
 80 procent rekommenderar SL efter provperioden 
 29 procent ökade sitt bussresande efter provperioden 

Miljöpartiet yrkar på att:  
Nacka kommun i likhet med Tyresös lyckade projekt erbjuder Nackas vanebilister ett 
busskort under en två veckors period i enlighet med förslaget i motionen.  

 

…………………………………..  

Lisskulla Zayane 
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21 (62) 

23 november 2015 

NACKA 
KOM M U N SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

§ 295 Dn r KFKS 2015/445-799 

Motion om våldsbejakande extremism 
Motion den 2015-06-15 av Khashayar Farmanbar, Zakia Mirza, Ella Tegsten, Majvie 

Swärd, Maria Lähetkangas (S) och RolfWasteson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

• Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för att arbeta förbyggande mot 

våldsbejakande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalar vikten 

av att arbetet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala organisationer 

som arbetar med ungdomar och unga vuxna. 

• Kommun fullmäktige noterar att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 

styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande 

extremism bör utgöra en del. 

• Kommunfullmäktige beslutar att motionen därmed fardighandlad. 

Ärende 
I en motion från (S) och (V) föreslås att kommunen tillsammans med civilsamhället, där 

inberäknat lokala föreningar, tar initiativ till konkret arbete som förebygger att unga 

ansluter sig till våldsbejakande extremism. Förslaget ligger i linje med de erfarenheter som 

finns för hur man ska arbeta förebyggande mot våldsbejakande extremism. 

Brottsförebyggande rådet har gjort flera insatser för att skaffa sig kunskap, sprida kunskap 

och stödja det förebyggande arbetet. Ansvaret för detta arbete ligger på ansvariga nämnder, 

och arbetet behöver ske i samverkan med lokala organisationer som arbetar med ungdomar 

och unga vuxna. Brottsförebyggande rådet har frågan om våldsbejakande extremism som 

en prioriterad fråga, och kommer att ta fram ett styrdokument för det brottsförebyggande 

arbetet. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 november 2015 § 174 

Brottsförebyggande rådet den 8 september 2015 § 1 

stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 september 2015 

Uttalande från Fisksättas föreningsråd den 17 mars 2015 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 november 2015 § 174 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

fatta följande beslut: 

OrdlOrandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrka n de 
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NACKA 
KO M M U N 

22 (62) 

23 november 2015 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

• Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för att arbeta förbyggande mot 

våldsbejakande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalar vikten 

av att arbetet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala organisationer 

som arbetar med ungdomar och unga vuxna. 

• Kommunfullmäktige noterar att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 

styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande 

extremism bör utgöra en del. 

• Kommunfullmäktige beslutar att motionen därmed fårdighandlad. 

Beslut i brottsförebyggande rådet den 8 september 2015 § 1 
Kommunstyrelsens brottsförebyggande råd föreslog kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

• Kommun fulLmäktige noterar att ansvaret för att arbeta förbyggande mot 

våldsbejakande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalar vikten 

av att arbetet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala o rganisationer 

som arbetar med ungdomar och unga vuxna. 

• Kommunfullmäktige noterar att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 

styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande 
extremism bör utgöra en del. 

• Kommunfullmäktige beslutar att motionen därmed fårdighandlad. 

Yrkanden 
Tobias Nässen (M) yrkade, med instämmande av RolfWasteson (V) och Khashayar 

Farmanbar (S), bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Tobias Nässens yrkande. 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 

"Extremistiska miljöer flnns tyvärr av olika slag. Denna motion är redan passerad av den 

senaste tidens händelseutveckling i Europa och världen. Det är positivt att ett arbete 

bedrivs av kommunen i nämnder och i lokala organisationer, att brottsförebyggande rådet 

ska ta fram ett styrdokument där arbetet mot våldsbejakande extremism utgör en del. 

Nackalistan anser att kommunen snarast ska ta fram en mycket konkret handlingsplan mot 

rekryteringen av unga personer till IS och liknande organisationer och stöder motionens 

innehåll." 

Ordtarandes sig n a tu r Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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NACKA 
KOMMUN 

§ l 

Våldsbejakande extremism 

8 september 2015 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Brottsförebyggande rådet 

KFKS 20 l 5/445-799 

Motion den 15 juni 2015 av Khashayat Farmanbat, Zakia Mit:za, Ella Tegsten, Majvie 
Swärd, Maria Lähetkangas (S) och RolfWasteson M· 

Beslut 
Kommunstyrelsens brottsförebyggande råd föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

• Kommunfullmäktige noterat att ansvaret för att arbeta förbyggande mot 
våldsbejakande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalat vikten 
av att arbetet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala organisationer 
som arbetat med ungdomar och unga vuxna. 

• Kommunfullmäktige noterat att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 
styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande 
extremism bör utgöra en del. 

• Kommunfullmäktige beslutat att motionen därmed är fårdighandlad. 

Ärendet 
I en motion från (S) och M föreslås att kommunen tillsammans med civilsamhället, där 
inberäknat lokala föreningar, tar initiativ till konkret arbete som förebygger att unga 
ansluter sig till våldsbejakande extremism. Förslaget ligger i linje med de erfarenheter som 
finns för hur man ska arbeta förebyggande mot våldsbejakande extremism. 
Brottsförebyggande rådet har gjort flera insatser för att skaffa sig kunskap, sprida kunskap 
och stödja det förebyggande arbetet. Ansvaret för detta arbete ligger på ansvariga nämnder, 
och arbetet behöver ske i samverkan med lokala organisationer som arbetar med ungdomar 
och unga vuxna. Brottsförebyggande rådet har frågan om våldsbejakande extremism som 
en prioriterad fråga, och kommer att ta fram ett styrdokument för det brottsförebyggande 
at betet. 

Handlingar i ärendet 
stadsledningskontorets ~änsteskrivelse den 2 september 2015 
Motion 

Yrkanden 
Ordförande Tobias Nässen (M) yrkade bifall till förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Brottsförebyggande rådet beslutade i enlighet med Tobias Nässens yrkande. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

.§G 
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Protokollsanteckningar 

8 september 2015 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Brottsförebyggande rådet 

Inger Davidson (KD), Tobias Nässen (M) och Lena Rönnerstam (S) lät anteckna följande 
till protokollet. 

"Vi önskar att det i den fortsatta behandlingen av frågan också lyfts fram att föreningar och 

andra parter i det civila samhället fortsätter att tas med i arbetet. Konkret vill vi lyfta fram 
att ~änsteskrivelsen på sid 4 efter "Stadsledningskontoret menar . . . " i uppräkningen av 
aktörer kompletteras med "församlingar, fastighetsägare m fl"." 

Ordfårandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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 TJÄNSTESKRIVELSE 
 KFKS 2015/445-779 
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Brottsförebyggande rådet 

Motion om våldsbejakande extremism 
Motion den 2015-06-15 av Khashayar Farmanbar, Zakia Mirza, Ella Tegsten, Majvie Swärd, 
Maria Lähetkangas (S) och Rolf Wasteson (V). 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens brottsförebyggande råd föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfull-
mäktige fatta följande beslut: 

 Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för att arbeta förbyggande mot våldsbeja-
kande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalar vikten av att ar-
betet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala organisationer som ar-
betar med ungdomar och unga vuxna. 

 Kommunfullmäktige noterar att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 
styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande extr-
emism bör utgöra en del. 

 Kommunfullmäktige beslutar att motionen därmed färdighandlad. 

Sammanfattning 
I en motion från (S) och (V) föreslås att kommunen tillsammans med civilsamhället, där in-
beräknat lokala föreningar, tar initiativ till konkret arbete som förebygger att unga ansluter 
sig till våldsbejakande extremism. Förslaget ligger i linje med de erfarenheter som finns för 
hur man ska arbeta förebyggande mot våldsbejakande extremism. Brottsförebyggande rådet 
har gjort flera insatser för att skaffa sig kunskap, sprida kunskap och stödja det förebyg-
gande arbetet. Ansvaret för detta arbete ligger på ansvariga nämnder, och arbetet behöver 
ske i samverkan med lokala organisationer som arbetar med ungdomar och unga vuxna. 
Brottsförebyggande rådet har frågan om våldsbejakande extremism som en prioriterad 
fråga, och kommer att ta fram ett styrdokument för det brottsförebyggande arbetet.  

Förslagen i motionen 
Khashayar Farmanbar, Zakia Mirza, Ella Tegsten, Majvie Swärd, Maria Lähetkangas (S) och 
Rolf Wasteson (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 15 juni 2015 en 
motion med förslag om att Nacka kommun tillsammans med civilsamhället, där inberäknat 
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lokala föreningar, tar initiativ till konkret arbete som förebygger att unga ansluter sig till 
våldsbejakande extremism. Motionen har remitterats till brottsförebyggande rådet. 
 

Enhetens utredning och bedömning 
Brottsförebyggande rådet har som ett av sina prioriterade områden att arbeta med frågan 
om våldsbejakande extremism. Stadsledningskontoret prioriterar även frågan i sitt arbete. 
Chefen för JK-enheten är utsedd som kontaktperson för regeringens samordnare. Informat-
ion som kommer från regeringens samordnare skickas vidare till brottsförebyggande rådet, 
stadsdirektörens ledningsgrupp och ansvarig personal som arbetar med frågor kopplade till 
våldsbejakande extremism. I våras träffade ordförande i brottsförebyggande rådet och en 
grupp ansvariga tjänstemän två representanter från regeringens samordnare. De ville ta del 
av hur läget ser ut i Nacka, hur kommunen hitintills arbetat med frågan samt delgav kom-
munen goda exempel på hur arbetet mot våldsbejakande extremism kan bedrivas bäst.  
 
Den lägesbild som förmedlades, och som fortfarande kvarstår, är att ett mindre antal yngre 
män från Nacka åkt till Syrien och anslutit sig till Islamiska staten (IS). Två har avlidit i Sy-
rien, och en har återvänt. På frågan om kommunens sett några tendenser till höger- eller 
vänsterextremism var svaret att det inte är fallet. När det gäller framgångsrika metoder att 
arbeta med frågan framfördes från företrädarna för den nationella samordnaren, att man be-
höver arbeta med kunskapsuppbyggnad i frågan samt få de kommunala verksamheter som 
arbetar med ungdomar och unga vuxna som kan vara i riskzonen att samverka i arbetet. 
Detta arbete bör ske i samverkan för organisationer som verkar i lokalsamhällena.  
 
Brottsförebyggande rådet genomför möten med lokala företrädare i alla kommundelar. Rå-
det prioriterade att ha ett möte i Fisksätra, och i det medverkade många av de lokala före-
ningar som är verksamma i Fisksätra. Imamen från en av de två muslimska församlingarna 
var också med, liksom representanter för Stena fastigheter. Två poliser från säkerhetspoli-
sen deltog i mötet. Vid mötet diskuterades hur läget var och vilka insatser som gjordes och 
planerades. Säkerhetspolisen bidrog på ett positivt sätt med kunskaper och erfarenheter.  
 
Brottsförebyggande rådet hade möte med lokala företrädare i Älta i maj för att få en bild av 
hur läget är. Rådet kommer att träffa lokala företrädare i Boo respektive på Sicklaön i början 
av september.. 
 
För att bidra till ökad kunskap i frågan anordnade brottsförebyggande rådet en utbildnings-
dag i maj. På eftermiddagen var det ett möte för de som arbetar med ungdomar och unga 
vuxna för att både öka kunskapen och ge förutsättningar för samverkan. Även företrädare 
för lokala föreningar var med. På seminariet föreläste en representant för regeringens sam-
ordnare och en från försvarshögskolan samt imamen för den ena islamiska församlingen. 
Sen eftermiddag anordnades ett kortare seminarium för alla som var intresserade av att veta 
mer. Utvärdering av seminariet visar att det var bra.  
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Det kan även noteras att kommunen tillsammans med föringarna i Fisksätra föringsråd un-
dertecknat ett upptalande mot våldbejakande extremism. 
 
Redovisningen visar att det gjorts en hel del kopplat till frågan om våldsbejakande extrem-
ism. Därmed är det inte sagt att arbetet är klart. Stadsledningskontoret menar att det fort-
satta arbetet bygger på de delar av kommunens verksamheter som arbetar med ungdomar 
och unga vuxna behöver samverka i arbetet förebygga att ungdomar och unga vuxna anslu-
ter sig till våldsbejakande extremism, och att detta arbete måste ske tillsammans med organi-
sationer och föreningar i lokalsamhället. Det överensstämmer med det som motionärerna 
föreslår. Motionärerna pekar på att kommunen behöver bidra med engagemang, kompetens 
och resurser för att man ska nå goda resultat. Stadsledningskontoret delar denna uppfatt-
ning och menar att det ligger i ansvariga nämnders uppdrag att verka för att kommunen bi-
drar med detta. Även om det redan ligger i nämndernas uppdrag och inom den budgetram 
nämnderna har att arbeta med denna fråga, menar stadsledningskontoret att det kan förstär-
kas genom att fullmäktige påtalar vikten av att det förebyggande arbetet bedrivs i samverkan 
mellan nämnderna och tillsammans med lokala organisationer som arbetar med ungdomar 
och unga vuxna. 
 
I det brottsförebyggande arbetet har brottsförebyggande rådet rollen att i dialog med med-
borgare och företrädare för olika organisationer verka för att Nacka är en trygg och säker 
kommun. Det görs genom att föra dialog, stimulera och följa upp vad som görs. Utifrån lo-
kala problembilder avser rådet att ta fram ett styrdokument för arbetet med en trygg och sä-
ker kommun. Det förbyggande arbetet mot våldsbejakande extremism utgöra en del i detta 
dokument. 

Förslagens ekonomiska konsekvenser 
Arbetet med att arbeta mot våldbejakande extremism ligger inom nämndernas budgetram. 
Brottsförebyggande rådets arbete bedrivs inom kommunstyrelsens budgetram. 

Konsekvenser för barn 
Ungdomar och unga vuxna som väljer att ansluta sig till våldsbejakande extremism är 
knappast några barn. Dock kan de värderingar och tankesätt som dessa förmedlar ha direkt 
påverkan på barn och ungdomar, som kan leda till att fler ansluter sig till våldsbejakande 
extremism. Därför är det förebyggande arbete som bedrivs i skolor, på fritidsgårdar och i 
andra sammanhang där barn och ungdomar finns med av yttersta vikt. Motionen pekar på 
hur framgångsrikt arbete kan ske, och av svaret framgår att arbetet bedrivs så och ska ut-
vecklas än mer.  

Bilaga 
Motion 
 
Mats Bohman 
Stadsledningskontoret 
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Uttalande från Fisksätras Föreningsråd 

 
I det svenska samhället har alla människor rätt att välja, uttrycka och praktisera sin religion. Det 
är en rätt som vi vill slå vakt om.  

Här i Fisksätra tar vi ansvar för det demokratiska samhällets värderingar och därför samlas, 
troende såväl som icke‐troende, för att tillsammans försvara religions‐ och trosfrihet i vårt land. 
Vi tar avstånd från allt våld i religionens namn samtidigt som vi betonar religionens betydelse för 
samhällets kulturella och politiska utveckling. Religionen ska inte marginaliseras eller förbjudas, 
utan skall vara ett verkningsfullt bidrag till att främja det gemensamma bästa. Vi känner oro inför 
aktiviteter som förekommer i vår stadsdel och som syftar till rekrytering av ungdomar till 
terroristgrupper i utlandet. Genom samverkan mellan de religiösa samfunden, Guds Hus, 
Fisksätra Folkets Hus, Råd och Stödcentret Källan och andra föreningar vill vi motverka 
främlingsfientligheten i samhället och istället förstärka social sammanhållning, integration och 
solidaritet.  

Denna text är antagen av Fisksätras Föreningsråd.  
Fisksätra, den 17 mars 2015 

 
Underskrifter 
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  1 (1)
 

Bekämpa våldsbejakande extremism 
  
Motion till kommunfullmäktige  
 

Den ökade extremismen i samhället är oroande. Det gäller grupper som hyllar och bejakar våld som 

Daesh (IS) eller de nazistiska organisationerna. Dessa lockar unga från hela Sverige att ansluta sig till 

deras våldsbejakande extremism. Nyligen kunde vi se hur även ungdomar från Nacka har rekryterats 

till Daesh med fatala följder. 

Rekryteringar till extrema grupper är ett samhällsproblem som är oroande och en utveckling som 

måste motverkas. 

Regeringen har utsett samordnare för arbetet mot våldsbejakande extremism. Staten har ett ansvar 

som den jobbar med. Däremot kan inte hela ansvaret endast läggas där. Det är våra grannar, våra 

kommuninvånare och medmänniskor som rekryteras. Den cyniska radikaliseringen och rekryteringen 

sker på lokal nivå i våra bostadsområden i Nacka. Därför anser vi socialdemokrater och 

vänsterpartister att kommunen aktivt tillsammans med civilsamhället måste arbeta förebyggande. 

Det krävs att de goda krafterna går samman för att förhindra att unga ansluter sig till terrorism. 

Det finns idag begynnande insatser från civilsamhället, lokala i föreningarna i bl.a. Fisksätra och 

Fryshuset, som kompletterar det nationella arbetet med välbehövliga lokala insatser. Det är 

glädjande att våra kommuninvånare tar detta steg, och för att få goda resultat behöver även 

kommunen bidra med engagemang, kompetens och resurser. 

 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet i Nacka föreslår att 
 

 Nacka kommun tillsammans med civilsamhället, där inberäknat lokala föreningar, tar initiativ 
till konkret arbete som förebygger att unga ansluter sig till våldsbejakande extremism 

 
 

Nacka den 15 juni 2015  

 
 
 
Khashayar Farmanbar (S)  Zakia Mirza (S)  Ella Tegsten (S)  Majvie Swärd (S) 
 
 
 
Maria Lähetkangas (S)         Rolf Wasteson (V) 
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